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PRED ZAKLJUČKOM VLADNE^ KRIZE V ITALM?

Saragat včeraj zaključil posvetovanja 
danes skoro gotovo pooblaščen Leone
Odločilno besedo bo izreklo v četrtek vodstvo PSU, saj obstajajo med so
cialisti bistveno različna mnenja - Stališče levice KD in vodstva PRI

RIM, 18. — Predsednik republike je danes zaključil posve
tovanja in bo jutri uradno sporočil imenovanje kandidata za 
sestavo nove vlade. Ni več dvomov, da bo določil senatorja 
Leoneja, ki je opravil podobno vlogo že pri sestavi prve vlade 
levega centra. Zato se tudi zlasti demokristjani skušajo izogniti 
očitkom in nočejo govoriti o tehnični ali o začasni vladi, tem
več so skovali nov izraz «vlada v pričakovanju«, ki v bistvu ne 
pove mnogo, ki pa skuša prikriti resnične težave in nasprotja 
med tremi strankami in tudi nasprotja, ki obstajajo v vrstah 
posameznih strank dosedanjega levega centra.

Ta nasprotja prihajajo vedno
bolj do izraza, saj so republi
kanci danes uradno izjavili, da 
sicer pristajajo na odločitev 
predsednika republike Saragata, 
ker ne vidijo drugega izhoda, 
levica v KD se z rešitvijo ne 
strinja, skupina socialističnih 
ministrov pa zahteva izredno 
sklicanje centralnega komiteja 
stranke.

Še nerojena Leonova vlada nima 
torej vseh zagotovil za uspešni pri
četek dela in bo verjetno padla 
zadnja beseda na zasedanju izvrš
nega odbora PSU, ki se bo sestal 
v četrtek.

Vendar pa se že sedaj mnogo 
govori o ministrih, ki naj bi se
stavljali novo vlado in sta tudi o 
tej plati vprašanja verjetno že raz
pravljala Leone in Saragat, ko sta 
se sestala še pred pričetkom urad
nega dela posvetovanj, ko je Leo
ne tudi zahteval, da morajo biti v 
vladi pomembnejše osebnosti. V tej 
zvezi se govori, da vztraja, da naj 
bi prevzel zunanje ministrstvo Mo
ro, ki pa nikakor noče pristati in 
hoče čakati na bodoči razvoj kot 
stalni možni kandidat za sestavo 
nove odgovornejše vlade levega 
centra. Glede zunanjega ministr
stva se zato govori, da naj bi ga 
prevzel Andreotti ali Piccioni, Co- 
lombo naj bi istočasno odgovarjal 
za zakladno in za pioračunsko mi
nistrstvo, ki bi ostalo brez mini
stra z odstopom socialističnega mi
nistra Pieraccinija. Taviani hoče 
na vsak način iz vlade, vendar bo
do ostali v vladi predstavniki nje
gove struje. Med novimi ministri 
se čuje ime bivšega predsednika 
Poslanske zbornice Bucciarelli-Duc- 
cija, ki naj bi prevzel ministrstvo 
za sodstvo, ki ga zapušča Reale in 
Zelioli Lanzinija za obrambo.

Posvetovanja so se pričela ob 9. 
Uri zjutraj, ko je Saragat najprej 
sprejel republikanskega predstavni
ka La Malfo, za njim pa načelnika 
neodvisne levičarske skupine sena
torjev Parrija. Dopoldne so sledila 
še posvetovanja z načelniki meša
nih skupin posl. Taormlno, sen. 
Cifarellijem in posl. Mitterdorfer- 
jem. Popoldne je predsednik repu
blike sprejel predsednika senata 
Fanfanija in nato predsednika po
slanske zbornice Pertinija. O vseh 
teh razgovorih niso bila izdana spo
ročila in je bilo izdano samo ne
uradno sporočilo, da bo jutri pred
sednik republike sporočil izide po
svetovanj.

Kot smo že omenili, bo odločilno 
besedo o usodi Leonove vlade izre
klo vodstvo PSU, ki se bo sestalo v 
četrtek in ko bo prišlo po vsej 
verjetnosti do dokaj ostrih notra
njih nasprotij. Levica v socialistič
ni stranki je že zavzela stališče v 
resoluciji, ki smo jo včeraj objavili 
in ko zavzema osnovno stališče, 
da je treba videti nesodelovanje 
socialistov predvsem z vidika pre
hoda stranke v opozicijo.

Po drugi plati pa Je danes prišlo 
do sestanka vidnejših socialističnih 
predstavnikov, katerega so se ude
ležili: bivši socialdemokrati Pre
ti, Romita in Silvestri, in bivši so
cialisti Mancini, Corona, Ferri, Gua- 
dalupi, Mariani, Matteotti, Longo 
in di Vagno. Kasneje je di Vagno 
Izjavil novinarjem, da so se stri
njali glede treh vprašanj: 1. upira
jo se sestavi začasne vlade ali vlade 
«v pričakovanju«, 2. formalno za
htevajo novo sklicanje centralnega 
komiteja, ki naj «globalno» preuči 
splošni politični položaj. 3. Pozvali 
so Nennija, da naj prevzame vod
stvo stranke, da se «premosti seda
nje razdobje zmede in da se obno
vi v najbolj možni meri enotnost«.

Te zahteve v bistvu pomenijo, da 
omenjena skupina zahteva v prvi 
vrsti obnovitev vlade levega cen
tra v celoti, tako da bi socialisti 
v njej prevzeli odgovorna mesta 
ln je v bistvenem nasprotju s stali
ščem obeh sotajnikov De Martina 
iz socialističnih in Tanassija iz so 
claldemokratskih vrst, ki sta v na
sprotju s prizadevanji Nennija za 
obnovitev vlade levega centra, pro
drla z občutno večino na zadnjem 
zasedanju centralnega komiteja 
stranke, ki se je odločil za neso 
delovanje v vladi.

Danes sta se sestali vodstvi dveh 
levičarskih struj KD tako imeno
vane «base» in «forze nuove«, ki 
sta obe ločeno prišli do zaključka, 
da njih predstavniki ne bodo so
delovali v začasni prehodni vladi. 
Argumentacija obeh skupin je raz
lična. «Forze nuove« so predvsem 
mnenja, da je sodelovanje nemogo
če, ker v vladi ne sodelujejo nepo
sredno vse politične sile in torej 
govore o nujnosti obnovitve levega 
centra in da gre za vlado, ki ne 
predstavlja in ne obvezuje KD kot 
celote. »Base« pa je mnenja, da 
KD sama ni izbrala svojih odločitev 
ln zato zahteva takojšnje sklica
nje vsedržavnega sveta KD. Popol
dne sta obe levičarski demokrist- 
Janški skupini imeli skupni sesta 
nek, na katerem so v bistvu pono 
vili stališče, da ne bodo sodelovali 
neposredno v vladi.

Izvršni odbor demokristjanskin 
poslancev ,je danes poslušal poro 
čjlo načelnika skupine Sulla o raz
govorih pri predsedniku republike. 
Suito je dejal, da je iz razgovo
rov prišla na dan edina realistič
na možnost, da se na politično 
pobudo predsednika republike se^ 
stavi vlada, ki bo poverjena oseb 
nosti, ki jo določi predsednik re

publike sam in ki bo na tej osno
vi zahtevala zaupanje obeh zbor
nic. Odbor demokristjanskih po
slancev je odobril poročilo in s 
tem tudi zagotovil podporo Leonu 
pri sestavi vlade.

Republikanci so na seji vodstva 
sprejeli načelno stališče, da se bo
do njih poslanci pri glasovanju o 
zaupnici za začasno vlado vzdržali, 
vendar pa se bo vodstvo še en
krat sestalo, preden bo treba spre
jeti končno stališče. Z zadovolj-Z
stvom pa so sprejeli na znanje

TISKOVNA KONFERENCA TAJNIKA OZN 0 VIETNAMU

U Tant je znova pozval ZDA 
naj ustavijo bombardiranje

Poudaril je, da ni mogoča vojaška zmaga ne ene 
ne druge strani - Manjši spopadi okoli Sajgona

PARIZ, 18. — Na vprašanje časnikarjev v zvezi z bombardi
ranjem Sajgona z raketami je predstavnik severnovietnamske 
delegacije v Parizu izjavil, da pritiče narodnoosvobodilni fronti 
Južnega Vietnama in ne Hanoju odločati, ali naj se to bombar
diranje nadaljuje ali ne.

pobude predsednikov obeh zbor
nic, da se spremenita pravilnika po
slanske zbornice in senata in so 
v tej zvezi izrekli vrsto predlo
gov.

Tajnik PSIUP Vecchietti je na 
seji vodstva ostro kritiziral stali
šče o sestavi začasne vlade in de
jal, da se na tak način skuša sa
mo zamaskirati propad levega cen
tra, ki se ga ohranja umetno pri 
življenju.

Poslanska zbornica se je danes 
sestala na zelo kratkem zasedanju, 
med katerim je predsednik spo
ročil formalni odstop vlade in pro
glasil izvolitev poslancev, ki so na
domestili one, ki so optirali za 
senat.

Vloženih je bilo nadaljnjih. 43 
zakonskih predlogov, ki so se pri
družili 38, ki so bili vloženi že 
na prvem zasedanju poslanske 
zbornice takoj po izvolitvi. Med 
drugimi gre za predlog PSIUP, da

Na vprašanje, ali se bo bom
bardiranje Sajgona z raketami, 
ki se je v zadnjih dneh zmanj
šalo, obnovilo, je predstavnik 
odgovoril: «Tega ne vemo. Odlo
čitev pritiče narodnoosvobodilni 
fronti.«

V krogih hanojske delegacije so 
izjavili, da, c.e bodo razgcvori med 
ZDA in Severnim Vietnamom uspeš
ni, je dejanska možnost, da se 
skliče široka mednarodna konferen
ca med komunističnimi državami 
ter ZDA in njihovimi zavezniki. Če 
se Washington in Hanoj sporazume
ta o pogojih za popolno ustavitev 
ameriškega bombardiranja na se
veru, bo treba sklicati širšo konfe
renco, da se rešijo važna politična 
vprašanja. Konferenca bi mogla 
biti enaka kakor ženevska konfe
renca leta 1954 o Indokitajski po 
umiku Francije iz jugovzhodne A- 
zije.

V Južnem Vietnamu je bila v 
zadnjih štiriindvajsetih urah manj
ša vojaška dejavnost, že tretjo noč 
zaporedoma niso svobodilne sile ob
streljevale Sajgona. V prestolnici 
sami pa so tu pa tam manjši spo
padi. Novi vojaški guverner v Saj- 
gonu general Van Minh je sporo
čil, da bodo ustanovili enotno po
veljstvo vsei južnovietnamskih sil, 
vštevši policije in milice na sajgon- 
skem sektorju. Poveljstvo bo pre
vzel on. Izrekel je mnenje, da bo
do osvobodilne sile pošiljale val za 
valom proti Sajgonu, toda «s po
močjo naših zaveznikov jih lahko 
odbijemo*. General je izjavil, da 
bodo sile pod njegovim poveljstvom 
izvedle «ofenzivn: načrt*, da pre
prečijo osvobodilnim silam, da bi 
prešle v napad. Ker se opaža vre
nje med prebivalstvom, ker so juž
no vietnamske sile v zadnjih bojih 
povzročile veliko uničenje civilnih 
liš in drugega imetja, je general 
izjavil, da bodo južnovietnamske 
sile storile vse mogoče, da se do 
najmanjše mere zmanjša uničenje 
civilne lastnine.

Ameriška etala nadaljujejo bom
bardiranje položajev osvobodilnih 
sil na področji' okoli prestolnice. 
Nadaljuje se tudi bombardiranje 
Severnega Vietnama.

Bivši poveljnik ameriških sil v 
Južnem Vietnamu general West 
moreland je danes na tiskovni kon
ferenci v Tokiu izjavil, da je glavni 
smoter narodnoosvobodilne fronte 
Južnega Vietnama doseči z vrsto 
ofenziv razdelitev Južnega Viet
nama na dva dela, enega pod nad
zorstvo sajgonske vlade, drugega 
pa pod nadzorstvo osvobodilne 
fronte «na enak način, kakor so 
komunistične sile to dosegle 1 
Laosu«.

Po tiskovni konferenci se je ge 
neral sestal s predsednikom japon
ske vlade Satom.

Na tiskovni konferenci je glavni 
tajnik OZN U Tant izjavil danes, 
da bodo po njegovem mnenju pa
riški razgovori med Američani in 
severnimi Vietnamci ostali še dolgo 
časa na mrtvi točki, ker se zdi, da 
ena in druga stran upa v vojaško 
zmago. U Tant je ugotovil, da je 
bombardiranje Severnega Vietna
ma, čeprav na manj obsežnem o- 
zemlju po Johnsonovem govoru 31. 
marca, preseglo po moči bombar
diranje pred tem datumom m me
sec maj je glede tega predstavljal 
prvenstvo.

Zatem je U Tant izjavil, da skup
no s svojimi političnimi in prav
nimi izvedenci proučuje možnost, da 
bi povabili Kitajsko na konferenco 
nejedrskih držav, katere se bodo 
udeležili tudi jedrske države in ki 
se bo začela 29. avgusta v Ženevi. 
Te konference so običajno omejene 
na države članice OZN in njene 
specializirane ustanove.

U Tant je znova poudaril, da je 
konec bombardiranja Severnega 
Vietnama prvi pogoj za napredova
nje po poti miru v Vietnamu. Gle
de vztrajanja ZDA pri recipročno

sti je U Tant izjavil, da je nastalo 
((obsojanja vredno obojestransko 
povečanje vojaške dejavnosti«. A- 
meriški napadi na Severni Vietnam 
so se povečali, medtem ko so osvo
bodilne sile povečale moč svojih 
napadov na vietnamske kraje.

Nato je U Tant izjavil, da ZDA 
in Severni Vietnam grešijo, ce me
nijo, da je mogoča vojaška zmaga 
v Vietnamu. V sedanjem stanju ni 
mogoča vojaška zmaga niti ene niti 
druge strani. Zatem je izjavil, da bi 
bilo zgrešeno primerjati to vojno 
z drugo svetovno vojno, ki se je 
končala z vojaško zmago. Bolj pri
memo bi bilo primerjati jo z voj
no v Alžiriji, kjer «sta bili obe stra
ni zmagovalki«, ker sta Alžirija in 
Francija po končani vojni navezali 
prijateljske vezi, in «to bi moralo 
dati tudi navdih«.

se izvede parlamentarno preiskavo 
o SIFAR.

V Rim je prispela romunska sin
dikalna delegaoija, ki jo vodi mi
nister George Apostol in ki bo 
v Italiji teden dni gost CGIL. De
legacijo je sprejel tajnik CGIL 
Lama.

Zasedanj«
evropskega parlamenta

LUKSEMBURG, 18. — Danes se 
je pričelo dvodnevno izredno za
sedanje evropskega parlamenta, ki 
razpravlja o tehničnih vprašanjih 
v zvezi z novimi določili, ki bodo 
stopili v veljavo 1. julija in ki se 
nanašajo na znižanje carin za ne
katere kmetijske pridelke in indu
strijske proizvode.

Kmetijski ministri pa so nada
ljevali z razpravo o praktičnem 
izvajanju sklepov, ki so jih spre
jeli 29. maja glede cen mleka in 
mlečnih proizvodov in govejega 
mesa. Ponovno se bodo sestali še 
27. in 28. tega meseca.

Pomoč ČSSR 
Severnemu Vietnamu

PRAGA, 18. — Sinoči so se v 
Pragi sporazumeli o češkoslovaški 
pomoči Severnemu Vietnamu za le
to 1969. Sporazum, ki ga je v Pra
gi podpisala sevemovietnamska de
legaoija, določa dobavo strojev, mo
torjev, tovornjakov, traktorjev, bi- 
ciklov in zdravstvenega materiala 
Severnemu Vietnamu deloma brez
plačno, deloma pa na dolgoročne 
kredite brez obresti Podpisali so 
tudi sporazum o trgovini in plači
lih za leto 1969. Sevemovietnam
ska delegacija je zapustila Prago. 
Sinoči je delegacijo sprejel češko
slovaški predsednik Ludvik Svo
boda.

CARACAS, 18. — Venezuelske o- 
blasti so danes osvobodile sovjetsko 
ladjo «Irtonoban Goromovoy», ki jo 
je ustavila podmornica v bližini 
venezuelske obale. Sovjetska vlada 
je včeraj vložila protest pri vene
zuelskem veleposlaništvu v Wa- 
shingtonu ter zatrdila, da je bila 
ladja izven teritorialnih voda. Na 
sovjetski ladji je vkrcanih dvain
dvajset oseb.
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USTAVNI SPOR V VELIKI BRITANIJI

Lordska zbornica 
zavrnila vladni predlog
Laburistična levica zahteva ukinitev lordske zbornice

LONDON, 18. — Lordska zborni
ca je danes zavrnila s 193 proti 
184 glasovi okrepitev sankcij proti 
rodezijski vladi, kar je predlagala 
vlada v skladu z zadnjim stališčem 
varnostnega sveta OZN. Presene
tilo ni toliko glasovanje kot dej
stvo, da je konservativna večina 
zmagala samo z 9 glasovi, med
tem ko je v lordski zbornici ob
čutno ostrejši odnos sil, saj imajo 
konservativci večino več kot 150 
lordov.

Kljub temu pa je prišlo do ostrih 
reakcij številnih laburističnih po
slancev, ki zahtevajo, da se lord
sko zbornico ukine, odnosno refor
mira. O tem so do sedaj razprav
ljali na medstrankarskih sestankih 
med konservativci in laburisti, se
daj pa kaže, da se bodo sestanki 
prekinili in da bo vlada sama izde
lala izredne ukrepe.

V tej zvezi je predstavnik labu
ristične levice Williain Hamilton ob
javil resolucijo, ki jo je podpisalo 
35 poslancev in ki jo je predložil 
predsedniku zbornice V resoluciji 
zahteva ukinitev lordske zbornice 
in napoveduje predložitev zadevne
ga zakonskega osnutka.

Vendar pa je bila razprava v 
lordski zbornici dokaj umirjena in 
je glasnik bistveno spremenil be
sedilo, tako da je napovedal, da bo 
zbornica odobrila podobni vladni 
sklep samo, če bo nekoliko druga
če formuliran. Na tej osnovi neka
teri opazovalci menijo, da ustavna 
kriza ne bo širokega obsega in da 
bo mogoče možno nadaljevati z 
medstrankarskimi razgovori.

Lordska zbornica dejansko nima 
nobene oblasti, saj zakon ki ga za
vrne obvezno pride ponovno v raz
pravo v poslansko zbornico, in ko
likor ga ta nanovo odobri, ima 
avtomatično zakonodajno moč in na 
ta način lordska zbornica predstav
lja bolj posvetovalni organ. Vendar 
pa gre istočasno za anahronizem 
v britanskem političnem ustroju, ki 
temelji na demokratični volilni u- 
reditvi.

Britansko ministrstvo za zunanjo 
trgovino je sporočilo, da je izvoz 
v maju dosegel 483 milijonov fun
tov, trgovinska bilanca pa je bila 
pasivna za 86 milijonov in torej v 
isti višini kot aprila.

Že pet dni stavkajo uslužbenci

podjetja «Lucas Electrical Acesso- 
ries», ki proizvaja skoraj vse bate
rije in električne motorje za angle^ 
ško avtomobilsko industrijo. Sedaj 
stavkajo samo delavci enega od
delka, vendar pa grozi nevarnost, 
da bo ob koncu tedna ostalo brez 
dela okrog 100.000 delavcev. Stavka 
se je začela v petek, nekaj ur po 
obisku ministrskega predsednika, 
ker so delavci oddelka za izdelavo 
motorjev zahtevali zvišanje plač, 
ker se je njihovo delo specializiralo 
in bi morali prejemati plače kot 
kvalificirani delavci.

Predlog o amnestiji 
v zvezi s študentskimi 
in sindikalnimi neredi

RIM, 18. — Socialistični poslanci 
Ferri, Lombardi, Vassalli, Ariosto 
in drugi so predstavili zakonski o- 
snutek, s katerim na; bi pooblastili 
predsednika republike, da nakloni 
amnestijo vsem, ki so zakrivili kaz
niva dejanja med zadnjimi študent
skimi in sindikalnimi neredi.

V spremnem poročilu je poveda
no, da je bil predlog izdelan na 
sestanku socialističnega vodstva 29. 
maja. Poročilo med drugim zavra
ča ugovor, češ da so tovrstni ukre
pi preveč pogosti. V tem primeru 
bi bila amnestija učinkovito sred
stvo pomirjevanja v zvezi z deja
nji, ki jih zakon sicer ima za kaz
niva, katerim je pa treba priznati 
objektivne politične razloge.

Ker sindikalni spor med ti
skarji in delodajalci še traja, 
so tiskarji pri dnevnikih na
povedali za danes novo stavko 
v vsej Italiji, zaradi česar ne 
bo izšel jutri noben dnevnik 
v Italiji, če ne pride do spo
razuma, se bo stavka ponovila 
tudi v soboto, tako da tudi v 
nedeljo ne bodo izšli dnevniki. 
Tudi Primorski dnevnik ne bo 
zaradi tega izšel jutri in ver
jetno tudi v nedeljo ne. Zato 
bo nedeljska številka Primor
skega dnevnika izšla v soboto.

V OKVIRU POLITIKE PRIJATELJSTVA Z ITALIJO

Maršal Tito je odlikoval 
55 italijanskih funkcionarjev

V Ljubljani izročitev visokih italijanskih odlikovanj slo
venskim predstavnikom oblasti in gospodarskih krogov

RIM, 18. — Jugoslovanski vele
poslanik v Rimu Srdja Priča je 
izročal danes skupini višjih italijan
skih funkcionarjev red jugoslovan
ske zastave z lento, s katerimi jih 
je predsednik republike maršal Ti
to odlikoval v. znak priznanja za 
prispevek v razvoju prijateljskih 
odnosov med obema državama.

Skupino je bilo odlikovanih 55 ita
lijanskih visokih funkcionarjev. Ob 
tej priložnosti je bila v jugoslovan
skem veleposlaništvu v Rimu slo
vesnost. Med odlikovanci je pet 
italijanskih ministrov: minister za 
razvoj juga Pastore, za industrijo 
Andreotti, za trgovinsko mornari
co Natale, za državne udeležbe v 
gospodarstvu Bo in za turizem Co- 
rona. Poleg teh je bilo odlikovanih 
več visokih funkcionarjev, med nji
mi podtajnika Vetrone in Oliva, šte
vilni drugi funkcionarji na ravni 
veleposlaništva v vladi in predsed- 
ništva republike med njimi Caru
so, Angelino Corrias, Mario Tosca- 
no, predsednik italijanske radio-te- 
levizije Quaomi, predsednik IRI 
prof. Petrilli, predsednik društva 
za gorivo dr. Bessi ln drugi.

«Politika prijateljstva z Italijo, je 
rekel veleposlanik Priča, ko je po

zdravil odlikovance, je najkonkret- 
nejša izraz jugoslovanske politike 
enakopravnega sodelovanja z vsem: 
državami ne glede na družbeni si
stem. Ta politika rti izraz trenut
nih potreb, temveč globokega pre
pričanja, da je stalni razvoj naših 
odnosov v trajnem interesu obeh 
sosednih držav in ne samo njih. 
Naše sodelovanje, je poudaril Pri
ča, ima neposreden pomen za vse 
področje na katerem živimo skup
no, celo bi lahko rekel, ne da pre
tiravam, za usodo naporov vseh 
narodov za ohranitev miru na sve
tu. Prepričani smo, je nadaljeval 
Priča, da medsebojne probleme 
lahko rešujemo z uspehom ne sa
mo zaradi občutka obojestranske
ga prijateljstva, dobrega sosedstva 
in dobre volje, temveč predvsem 
zaradi tega, ker bomo na ta način 
sledili (iskupnim interesom obeh 
držav in njihovim stremljenjem po 
miru in napredku.*

V imenu odlikovancev se je zah
valil minister Andreotti, ki je za
prosil veleposlanika Pričo, naj iz
roči zahvalo ob priložnosti pred
sedniku republike. Minister An
dreotti je dejal, da jugoslovansko 
in italijansko ljudstvo delata za na-
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PO ENEM MESECU VELIKIH STAVK

Včeraj se je vrnilo na delo 
še 150.000 francoskih delavcev

Konec slavke v tovarnah «Renault» - Sedaj stavka še okoli 300.000 delavcev 
Policija še vedno straži Sorbono - Velika gospodarska škoda zaradi stavk

PARIZ, 18. — Štiri dni pred zaključkom volilne kampanje 
in več kot en mesec od začetka velikih stavk, ki so omrtvičile 
gospodarsko dejavnost v Franciji, se je davi vrnilo na delo dru
gih 150.000 Francozov. Med temi je zlasti 66.000 nameščencev 
avtomobilskih tovarn ((Renault«, ki so dobili zadoščenje za svoje 
gospodarske zahteve in so prekinili stavko, ki je trajala 33 dni.

V Franciji pa vendarle še ve- ‘ 
dno stavka okoli 300.000 delav
cev. Računa se, da ni pričakova
ti zaključka sporov do konca te
dna. To velja zlasti za avtomo
bilske tovarne ((Citroen« in «Peu- 
geot«, kjer so se prekinila po
gajanja, ter za jeklarne «Usi- 
nor«, kjer so se delavci včeraj 
izrekli za nadaljevanje stavke.
Prav tako se stavka nadaljuje v 
nekaterih drugih tovarnah.

Prvi delni obračun krize je pre
cej porazen. Zaradi stavk je celot
na francoska avtomobilska indu
strija uitrpela Izgube na proizvodnji 
za približno 200 tisoč vozil (80 ti
soč samo za Renault), kar pred
stavlja pasivo približno milijarde 
frankov. Vodstva tovarn pravijo, 
da ne morejo za sedaj še napra
viti točnega obračuna in tudi ne 
ugotoviti, ali bo prizadeta škoda 
v bližnji prihodnosti vplivala na 
cene. Zanikujejo se govorice, da 
se bodo cene eventualno zvišale za 
deset odstotkov.

Kar se tiče jeklarske proizvod
nje, se zatrjuje, da je konec prejš
njega tedna znašala izguba na pro
izvodnji milijon ton jekla, kar po
meni izgubo na dohodkih okoli 609 
milijonov frankov, kar se ne bo 
moglo nadomestiti v tretjem tri
mesečju tega leta, ker bodo tedaj 
tudi poletne počitnice.

Naj več je težave za rešitev se ka
žejo pri ustanovi francoske radio
televizije, kjer stavka traja že šti
ri tedne. Do sedaj se vlada in na
meščenci niso mogli sporazumeti o 
zahtevah, ki jih postavljajo name
ščenci, kar se Uče udeležbe osebja 
pri pripravi novega statuta ustano
ve, ustanovitve posebnega odbora, 
ki bi jamčil neodvisnost informa- 
oij, ter glede gospodarskih zahtev.
Sindikati obtožujejo vlado, da od 
klanja lojalna pogajanja in pou
darja, da so predlogi sindikata po

vsem sprejemljivi.
V latinski četrti je zopet mirno. 

Nekatere fakultete so še zajedene, 
toda vsak trenutek se pričakuje 
prihod policije, da študente izžene.

Policija še vedno straži Sorbono 
jn gledališče Odeon, kar povzroča 
bstre proteste študentov in univer
zitetnih profesorjev. Profesorji so 
na vladne predloge za začetek po
svetovanj, da bi določili način de
lovanja Sorbone v prihodnjih dneh, 
odgovorili s poudarkom, da je za
radi trde politike vlade napoved 
razgovorov smešna, ter da ne bo
do nikoli sprejeli povratka na Sor
bono pod nadzorstvo policije, štu
denti pa poudarjajo, da so pri
pravljeni boriti se, dokler ne do
sežejo popolnega zadoščenja. Pred
sednik zveze študentov je izjavil, 
da se stavka nadaljuje in da ne 
bo izpitov. Dodal je, da ni mogo- 
ča diskusija z vlado, ki zavzema 
neodgovorno stališče.

Istočasno so študenti večjega šte
vila pariških licejev danes znova 
začeli stavko, ki so jo bili preki
nili pred nekaj dnevi, študentje 
protesUrajo zaradi vdora policije 
na Sorbono in grozijo, da bodo 
bojkotirali tudi zrelostne izpite, če 
se Sorbona ne bo vrnila univerzi
tetnim študentom.

V pooblaščenih krogih so sporo
čili, da so od 8. do 17. junija izgna
li iz Francije 161 tujcev, od katerih 
9 Italijanov, ker so se aktivno ude
ležili demonstracij. Od izgnanih je 
50 študentov in 12 profesorjev.

Minister za finance Couve de 
Murville proučuje posledice zviša
nja mezd na sektorju zunanje trgo
vine. Zvedelo se je, da namerava 
vlada uvesti selektivne ukrepe po 
posameznih sektorjih, da zavaruje 
pred tujo konkurenco francosko in
dustrijo, ki velja za ((občutljivo«. 
«Le Monde« piše, da bi utegnili tl 
ukrepi veljati za dobo od treh do 
šestih mesecev. Ukrepe bodo spre-

Sovjetski vojaki, ki stražijo v zahodnem Berlinu spomenik padlim sovjetskim vojakom v drugi sve
tovni vojni, so se postavili z nasajenimi bajoneti proti skupini nacističnih demonstrantov, ki so se

skušali približati spomeniku

jeli, potem ko se bodo prizadeti 
obvezali in se bodo potrudili, da 
se cene ne bodo zvišale Prav ta
ko proučujejo ukrepe, da se ohra
ni sedanja raven izvoza, kljub ve
likemu povečanju notranjega pov
praševanja, ki se pričakuje v 
Franciji.

«Le Monde« komentira italijan
sko reakcijo na francosko zahtevo, 
da s«, omeji uvoe gospodinjskih 
strojev in drugih predmetov, ter 
piše, da brutalnost italijanskega 
odgovora ni neumestna. Tudi začas
na zapora francoske meje bi bila 
hud udarec za italijanske proizva
jalce. Ce bi se uvedel protekcioni
zem, bi td propadli.

predek medsebojnega sodelovanja 
bolj s pogledi v bodočnost kot v 
preteklost. ((Zavest o potrebi miru 
in želja, da se približamo mladim 
generacijam, morata navdihniti ita
lijansko in jugoslovansko politiko.« 
Ta politika, se po mišljenju itali
janskega ministra mora uresničiti 
ne samo v okviru trgovinskih spo
razumov, industrijskega sodelovanja 
in drugih gospodarskih in pravnia 
aktov, temveč z ((vsakodnevnim! 
malimi toda plodnimi skupnimi ak
ta, ki prispevajo, k miru in ra
zumnemu sodelovanju.«

LJUBLJANA. 18. — Italijanski ve
leposlanik v Jugoslaviji Folco Tra- 
balza je prispel na dvodnevni o- 
bisk v Slovenijo, da bi izročil pred
sedniku izvršnega sveta Slovenije 
Stanetu Kavčiču in skupini družbe
nih delavcev Slovenije odlikovanja, 
s ka-terimi jih je odlikoval pred
sednik italijanske republike Giu
seppe Saragat za zasluge v razvo
ju jugoslovansko - italijanskih od
nosov. Stanetu Kavčiču je velepo
slanik izročil odlikovanje (igran 
oroce«, red «grand’ufficiale» so pre
jeli predsednik mestne skupščine 
Ljubljane inž. Miha Košak, pred
sednik jugoslovansko - italijanske 
zbornice Silvo Hrast In načelnik u- 
rada za zunanje zadeve pri izvrš
nem svetu Slovenije dr. Ivo Mur
ko; z redom ncommenidatore« so 
bili odlikovani glavni ravnatelj go
spodarskega razstavišča Karel Ku
šar, pomočnik tajnika izvršnega 
sveta Boris Trampuž in načelnik 
urada narodnosti Albert Zomada.

V imenu odlikovancev se je zah
valil predsednik mestnega svete inž. 
Miha Košak. Izročitvi odlikovanj 
sta prisostvovala tudi član repu
bliškega izvršnega sveta Bojan Lu
bej in predsednik komisije za zu
nanjo trgovino dr. Stane Pavlič.

Na čast odlikovancem je velepo
slanik Trabalza priredil kosilo v 
hotelu Lev.

Eksplozija bombe 
v Jeruzalemu

JERUZALEM, 18. — Zvečer je 
za novo palačo informacijske služ
be vlade eskplodirala tempirana 
bomba. Ni bilo človeških žrtev. 
Skoda pa je obsežna. Vse šipe v 
okoliških zgradbah so razbite.

Glasnik izraelske vojske je spo
ročil, da je prišlo do spopada s 
skupino Arabcev, pri čemer je bil 
ubit neki Arabec, izraleski vojak 
pa laže ranjen.
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Prezidij CK KP ČSSR
o pripravah za kongres

Poveljnik varšavskega pakta maršal Jakubovski 
prispel v Prago v zvezi z manevri

PRAGA, 18. Včeraj se je v
Pragi sestal prezidij CK KPC, na 
katerem so razpravljali o pripra
vi XIV. kongresa in izvedbi akcij
skega programa. Prezidij je tudi 
proučil nov zakonski osnutek o 
rehabilitacijah, ki bo v kratkem 
predstavljen parlamentu.

Danes je prispel v Prago sovjet
ski maršal Ivan Jakubovski, vr
hovni poveljnik oboroženih sil 
varšavskega pakta, ki bo v pri
hodnjih dneh vodil vojaške mane
vre, katerih se bodo udeležili od
delki iz CSSR, SZ, Poljske, Mad
žarske in NDR. Manevri se bodo 
odvijali delno na češkoslovaškem 
ozemlju, delno pa na Poljskem, v 
Vzhodni Nemčiji in v SZ.

V intervjuju, ki ga objavlja če
škoslovaški Ust «Rude Pravo«, je 
maršal Jakubovski dejal, da ima
jo manevri namen izboljšati sode
lovanje in vodenje vojaških enot 
v operacijah, ki jih zahteva mo
derna vojna. Izrazil je tudi pre
pričanje, da bodo manevri pripo
mogli k utrditvi skupnih sil in k 
izboljšanju oelotne vojaške organi
zacije varšavskega pakta.

Predsednik češkoslovaške narod
ne skupščine Jožef Smrkovsky je 
sinoči govoril voditeljem siderur- 
ške tovarne «CKD» o rezultatih 
svojega nedavnega obiska v SZ. 
Dejal je, da je prijateljstvo, ki 
temelji na skupaj preUti krvi, naj
trdnejše prijateljstvo. Glede eko
nomskih odnosov je Smrkovsky 
trdil, da želi CSSR obdržati trdne 
zveze s SZ, da pa hoče tudi čim 
bolj razviti odnose z državami ka
pitalističnega sveta.

Brandtov razgovor 
z Abrasimovom

BONN, 18. — Zahodnonemški zu
nanji minister Brandt je prišel da
nes v zahodni Berlin In je poročal 
tamkajšnjemu županu o gospodar
skih ukrepih bonske vlade za spod
bujanje investicij v Berlinu in o 
«druglh političnih vprašanjih v zve
zi s stanjem v Berlinu«.

Zahodnoberllnski župan se je da
nes pogovarjal z zahodnimi povelj
niki o omejitvenih ukrepih vzhod
nonemške vlade.

Zahodnonemško zunanje ministr
stvo je avečer sporočilo, da je mi
nister Brandt obiskal tudi vzhodni

Berlin, kjer se je razgovarjal s so
vjetskim poslanikom Abrasimovom 
o ((vprašanjih, ki zanimajo obe 
strani«. Pobudo za razgovor Je dal 
Abrasimov. O Brandtoveon obisku 
v vzhodnem Berlinu so bili že prej 
obveščeni kancler Klesinger in 
predstavniki zahodnih držav v za
hodnem Berlinu. Pozneje se je 
Brandt vrnil v zahodni Berlin.

V Bonn je prišel zahodnonemški 
poslanik v Moskvi, ki bo poročal 
zunanjemu ministru.

Ameriški, angleški, francoski in 
zahodnonemški predstavniki pri NA 
TO so davi predložili stalnemu sve
tu organizacije poročilo, v kate
rem naštevajo ukrepe, ki jih pred
lagajo v zvez; z omejitvami, ki jih 
Je mvedla vzhodnonemška vlada 
glede Berlina. Druge države članice 
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Delegacija KP SZ 
v Beogradu

BEOGRAD. 18. — V CK Zveze 
komunistov Jugoslavije so se da 
n? dopoldne pričeli razgovori med 
ddlegacajo Komunistične partije 
Sovjetske zveze, ki je pod vod
stvom tajnika centralnega komite
ja Kapitanova prispela v Jugosla
vijo, in člani CK ZK Jugoslavije. 
Ned razgovori je tajnik izvršnega 
komiteja CK ZKJ Mijalko Todoro- 

Ič seznanil člane delegacije KP 
z osnovnimi političnimi vpra- 

|i, družbene In gospodarske re
forme in z reorganizacijo ZKJ,

Spor o pokojnini 
po Mussoliniju

RIM, 18. — Na jurisdikoional- 
nem oddelku Računskega dvora se 
je danes začela razprava o prizi
vu, ki ga je predložila Rachele 
Guidi, vdova Benite Mussolinija, 
da bi dobila indirektno pokojni
no, do katere naj bi imela pravi
co po smrti moža. Kot je znano, 
je vdova fašističnega diktatorja 
dvakrat vložila prošnjo za pokoj
nino: prvič leta 1961 na ministr
stvo za zaklad, drugič pa leta 1962 
na predsedstvo ministrskega sveta. 
Ker ni dobila odgovora, je to tol
mačila za odklon prošnje in vlo
žila priziv na Računski dvor.
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PRID LONDONSKIM POLICIJSKIM SODIŠOM

Prednost sklepanju 
o izročitvi Raya ZDA

Obravnava bo 27. t. m. - Domnevni morilec 
M. Luthra Kinga pod močno policijsko zaščito

Otok Hvar in znani Pakleni otoki
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VČERAJ ZJUTRAJ PREPLAH MED PREBIVALSTVOM

Potres v obmejnih krajih 
Italije, Švice in Francije

Potresni sunek je dosegel 5. stopnjo po Mercal
lijevi lestvici - Zemeljski usadi v dolini Aosta

POD ZAŠČITO MOČNIH POLICIJSKIH SIL

Včeraj v Benetkah 
odprtje 34. bienala

Umetniki iz 3.7 držav, odsotna pa je Švedska 
Manifestacije študentov in spopadi s policisti

LONDON, 18. — Domnevni mo
rilec Martina Luthra Kinga James 
Earl Ray, znan tudi pod imenom 
Ramon George Sneyd, je prišel da
nes vdrugič pred policijsko sodišče 
y Bow Streetu. Sodnik je sklenil, 
da bo ponovna obravnava 27. tm„ 
ko bodo razpravljali o njegovi izro
čitvi ameriškim oblastem.

Danes je obtoženca pripeljalo na 
sodišče okoli sto policajev v unifor
mah. Obtožbe zaradi katerih bi se 
moral Ray zagovarjati pred angle
škim sodiščem, zadevajo naslednja 
dva prekrška: posest ponarejenega 
potnega lista ter nedovoljena nošnja 
strelnega orožja. Višji sodnik poli
cijskega sodišča angleške prestol
nice Milton pa je sklenil, da bo 
imela zahteva ameriških oblasti, da 
se jim izroči domnevnega morilca, 
prednost pred sojenjem zaradi pre
krškov za katere so pristojna angle
ška sodišča. Ameriško zahtevo je 
podpisal tudi angleški notranji mi
nister Callaghan.

Ameriška zahteva po izročitvi 
Raya Je zasnovana, kot Je izjavil 
danes na sodišču ameriški pravni 
predstavnik Wigei Maw, na dveh 
stvarnih obtožbah: da je Ray ubil 
Martina Luthra Kinga 4. aprila v

Na mejnem bloku na Škofijah

Kljub delom 
«Kompas» 
redno 
posluje
Ob prehodu čez mejo pri škofi

jah opazimo na jugoslovanski stra
ni veliko gradbišče. Sedaj že ni 
več težko uganiti, za kaj gre, če
prav si ne moremo še točneje 
predstavljati, kako bo vse to, ko 
bo končano. Grade namreč nov 
«blok», širijo prostor za vstop in 
Izstop. Prejšnje zgradbe ob izstopu 
iz Jugoslavije ni več, posluje tre
nutno samo polovica ob vhodu, 
vendar pa bodo tej stiaki že v 
kratkem odpomogli. Dela se bodo 
vlekla čez vse poletje tja v jesen 
ln tedaj bo na Škofijah gotovo 
največji vstopni in izstopni blok 
ob vsej Jugoslovanski meji. Po 
prometu že tako prednjači tudi 
sedaj.

Nekoliko naprej od mejnega pre
hoda pa opazimo še drugo gradbi
šče: tu bodo stali novi prostori 
Kompasa, medtem ko bo Kompas 
sedanje prostore prepustil drugim 
namenom.

V sedanjem zgoščenem vrvežu 
ob bloku — zaradi gradnje neko
liko prašnem in v dežju nekoliko 
blatnem — je delo Kompasove po
slovalnice na obmejnem bloku na 
Škofijah nekoliko otežkočeno, ven
dar pa nič manj prizadevno dn 
uslužno. In tako vidimo, da se 
kljub vsemu ustavljajo pred poslo
valnico številni tuji avtomobili, 
naj sl bodo samo tržaški ali pa 
bolj oddaljeni. Poslovalnica je za
nje — po obmejnih formalnostih, 
ki so skoraj neopazne — prvi stik 
z novo državo in prizadevanje od
govornih v poslovalnici teži za tem, 
da bi bil ta stik kar najbolj ugo
den.

Potnik že tukaj lahko zamenja 
denar katere koli valute, obenem 
pa lahko dobi kakršno koli Infor
macijo turističnega značaja. Tudi 
če je prišel «na slepo«, se lahko 
tu dogovori, kam naj se odpelje, 
da ga bo čakal pripravljen prostor 
v hotelu. Ogledal sl bo lahko trgo
vino vsakovrstnih spominkov (sou- 
venlrs). kjer bo marsikaj privleklo 
njegovo pozornost, nabavil si bo 
lahko cigarete, ki jih Je vajen do
ma, saj ima poslovalnica veliko 
izbiro tujih cigaret, če njegovo 
zavarovanje ni razširjeno tudi na 
Jugoslavijo, bo lahko zadevo ure
dil na Kompasu. V vsakem pri
meru pa se mu Izplača, da sl na
bavi tudi zadostno število bencin
skih bonov, s katerimi bo plače
val bencin po nižji ceni. Pri vsem 
tem mu bo mogoče še vedno ostalo 
tudi nekaj časa, da popije še kavo 
ali kako drugo pijačo.

Dejavnost Kompasove posloval
nice pa s temi dejavnostmi še ni
kakor ni izčrpana, saj je v nje
nem delovnem programu tudi pri
rejanje vsakovrstnih izletov tako 
v notranjost Jugoslavije kot tudi 
ven iz države.

Za sedanji «prehodni» čas, ko bo 
treba ob gradnji Se kaj preurediti 
ln preusmeriti promet (s prepust
nicami gre čez Plavje, s potnimi 
listi čez Lazaret) je Kompas že 
zgradil, kiosk na Plavjah, ki bo 
potnikom lahko postregel z najnuj
nejšim, z boni, cigaretami itd.

Ko bo novi blok končan in bo 
na zgornji strani (na desno ob 
vstopu) zrasla nova poslovalnica 
Kompasa, delo s tem še ne bo 
končano, kajti zgradili bodo tudi 
poslopje ob Izstopu, tako da bodo 
potniki lepše postreženi. Tako si 
bo škofijska poslovalnica prav go
tovo ohranila prvo mesto, ki ga 
Ima že vsa ta leta v sklop« celot
nega slovenskega podjetja Kom
pasa.

Velik ln lep nov blok s prijaz
nim opravljanjem obmejnih for
malnosti bo že sam ustvaril prije
ten vtis na potnika, ki bo po tej 
cesti prišel v Jugoslavijo. Lepi 
Kompasovi zgradbi ob vstopu in 
Izstopu z vsem potrebnim poslo
vanjem na dostojni mednarodni 
ravni pa bosta ta vtis še potrdili.

Ob vsem tem pa nastane vpra
šanje: kaj pa na naši strani? Kako 
bomo tu promet nekoliko pospe
šim

Memphisu in da je 19. februarja 1. 
1960 oropal neko osebo (za ta zločin 
je bil Ray že obsojen).

Raya so pripeljali na 6odišče ob
10.30, in sicer iz neke stranske so
bice, kjer je že uro ln pol čakal 
na obravnavo. Spremljali so ga šte
vilni policisti v uniformah. Okoli 
ograjenega prostora, ki Je name
njen občinstvu, je stražilo 12 poli
cajev v civilu. Prisotnih je bilo 
okoli 50 novinarjev. Ker je dvorana 
zelo majhna, so dovolili vstop samo 
omejenemu številu ljudi, ki so mo
rali imeti vsi posebno dovoljenje 
za vstop. Vseh Skupaj je bilo 
morda okoli 30, a med njimi 8 
žensk, nekaj črncev ter dya mlade
niča, ki sta se ponašala z oblekami, 
ki so v navadi med «beatniki». No
sila sta rdeči srajci in zelo dolge 
ter bujne lase. Pri vstopu v dvorano 
so policisti opravili osebne preiska
ve vseh oseb, ki jim je bil dovoljen 
vstop.

Obtoženec je bil zelo bled ter ni 
spregovoril niti besedice (sicer pa 
mu tudi niso postavili nobenega 
vprašanja). Samo njegov zagovor
nik Frisby Je protestiral zaradi 
dveh člankov v angleških časopi
sih, kjer se je trdilo, da 6o se po
govarjali z obtožencem takoj po 
njegovi aretaciji pomočnik ameri
škega ministra za pravosodje Win- 
son in nekateri drugi višji ameri
ški funkcionarji. Ameriški pravni 
zastopnik je danes zanikal te vesti.

Današnja obravnava je trajala sa
mo 20 minut. Takoj nato so poli
cisti spremili Raya do oklepnega 
furgona, ki se je odpeljal v sprem
stvu treh policijskih avtomobilov.

Iz Birminghama (Alabama) se 
Je zvedelo, da je bivši župan tega 
mesta Arthur Hanes sprejel Rayovo 
prošnjo, da bi ga pravno zastopal 
v ZDA v primeru izročitve.

VATIKAN, 18. — Danes je bdi 
objavljen apostolski ustavni doku
ment Pavla VI. z naslovom «Pon- 
tificalis romani recognitio«, ki za
deva spremembe pri obredih po
svečevanja diakonov, duhovnikov 
in škofov. Besedila novih obredov 
bodo verjetno objavili prihodnji 
mesec.

Prejšnji petek zvečer je bdi v 
prosvetnem domu na Opčinah se
stanek openskih partizanov (udele
žili so se ga bivši borci z vsega 
openskega področja), ki so raz
pravljali o vseh tekočih problemih 
sekcijskega združenja ANPI.

Na dnevnem redu so bila nasled
nja vprašanja: 1. poročilo o vpra
šanjih v zvezi z zakonom o prizna
nju kvalifikacij partizanskih bor- 
oev; 2. partizanski tabor na Opči
nah 7. julija letos; 3. problem 
spomenika padlim partizanom na 
Opčinah in 4. razno.

Sestanek je hil zelo živahen, saj 
so vsa vprašanja dnevnega reda 
živo zanimala vse prisotne. Po 
prečitanju sporočila o dnevnem re
du, ki ga je podal Danilo štubelj, 
je spregovoril predstavnik pokra
jinskega odbora združenja partiza
nov ANPI Vladimir Kenda. V svo
jem poročilu je orisal razvoj vpra
šanja priznanj partizanskih kvali
fikacij v Italiji ter še posebej ob
ravnaval na splošno razne člene 
zakona o priznanju kvalifikacij, ki 
je bil sprejet v marcu letos. Ken
da je poudaril, da se s kvalifika
cijo prizna bivšdm partizanskim 
borcem status italijanskih bojev
nikov s katerim so povezane raz
ne stvarne pravice. Za dosego te
ga priznanja morajo prizadeti vlo
žiti prošnjo na posebno komisijo 
pri ministrstvu za obrambo (ko
misijo sestavljajo predsednik, trije 
predstavniki oboroženih sil, ki pa 
morajo biti vsi bivši partizani ter 
po dva predstavnika vseh treh pri
znanih organizacij bivših partiza
nov v Italiji). Prošnji morajo pri
zadeti priložiti potrdilo o italijan
skem državljanstvu ter pravno u- 
temljene dokumente, ki pričajo o 
partizanskem delovanju prizadete
ga. V večini primerov naših biv
ših borcev prihajajo v poštev vo
jaške knjižice in uvjerenja«, ki so 
jih izdala poveljstva NOV in POJ. 
Te dokumente lahko bivši parti
zani (ali svojci padlih) predložijo 
v obliki fotografskih posnetkov 
(fotocopie), ki pa jih mora ove
roviti notar. Za overovl.jen.ie po
skrbi zveza partizanov ANPI - Ul. 
Zonta 4, ki je v ta namen najela 
posebnega notarja.

Vse tehnične podatke o postop
ku za uveljavitev priznanja kvali
fikacij je podal Pepi Pertot, ki se 
na združenju ANPI dnevno ukvar
ja z vsemi temi vprašanji. Pertot 
je pojasnil tudi vse druge postop
ke, ki zadevajo posebno vse bivše 
partizanske borce, ki so se borili 
v vrstah krajevnih edinic (na pri
mer (ijužnoprimorskl odred«) od 
katerih ne obstaja zaradi vojnih 
dogodkov potrebna dokumentacija. 
V vseh teh primerih je združenje 
partizanov — ANPI na razpolago 
prizadetim z nasveti in predvsem 
konkretno z iskanjem potrebnih 
prič.

Glede drugega vprašanja na dnev
nem redu, se pravi partizanskega 
tabora na Opčinah, so udeleženci 
sestanka sklenili, da bodo pravo
časno organizirali razne skupine, 
ki bodo skrbele za številna vpra
šanja, ki jih postavljajo tovrstne 
prireditve. Prihodnji sestanki pri
zadetih bodo v soboto ln v ne
deljo.

Glede spomenika padlim parti-

MILAN, 18. — Davi okoli 7.30 je 
močan potres povzročil precej stra
hu med prebivalci številnih krajev 
v Lombardiji, Piemontu, Liguriji, 
južni švioi ter v pokrajini Savoja 
v Franclji. V najhujših primerih je 
potres dosegel 5. stopnjo po Mer
callijevi lestvici.

Po mnenju znanstvenikov geofi
zikalnega observatorija v Paviji je 
šlo za enoten potresni sunek, ki je 
trajal dve sekundi. Potresomerl so 
zabeležili tresljaje zemeljske skor
je točno ob 7. url, 27 minut in 56 
sekund. Menijo, da gre za potres 
krajevnega značaja, čeprav je neko
liko čudno, da je mogel zajeti pre
cej široko zemljepisno področje.

V Milanu so potresne sunke po
sebno občutili v višjih nadstrap-

zanom je bivši komandant Koso
velove brigade tov. Rener podal 
kratko poročilo iz katerega je raz
vidno, da je tržaška občina že na
kazala zemljišče, kjer bo spome
nik zgrajen («Na kalu«) in da je 
že izdelan osnutek katerega je po
ročevalec pokazal prisotnim. Ta 
načrt je bil predložen občinskemu 
tehničnemu uradu in brž ko bo 
odobren, bodo začeli z zidavo 
spomenika.

Začetek kampanje 
INAM za vljudnost

Včeraj se je začela ((kampanja 
vljudnosti«, ki jo prireja INAM za 
izboljšanje odnosov v okviru zava
rovalnega sistema. Otvoritvena ce
remonija je bila v Rimu na glav
nem sedežu ustanove in z njo so 
simbolično začeli manifestacijo po 
vsej Italiji. Udeležili so se je poleg 
glavnih voditeljev INAM predstav
niki vlade, parlamentarci, pokra
jinske in občinske oblasti, predstav
niki zdravnikov, sindikatov in oseb
ja. Pobudo je dala ustanova, da bi 
odtegnila pažnjo na vsa svoja vpra
šanja, ki zanimajo vse tiste, kateri 
se ukvarjajo z bolniškim zavarova
njem.

V zadnjih letih Je izredni razvoj 
dejavnosti ustanove porodil vrsto 
organizacijskih vprašanj, ki jih je 
skušal INAM reševati, izkoriščajoč 
svoje strukture na najbolj primeren 
in učinkovit način. Vendarle so 
vprašanja, povezana s posebno na
ravo dejavnosti ustanove in ki izvi
rajo iz človeških odnosov. Ta vpra
šanja zahtevajo za njihovo prebro
ditev zavzeto sodelovanje vseh so
cialnih delavcev.

Ustanova se najprej obrača ria 
vse svoje osebje in ga poziva, naj 
kaže čimvečje razumevanje za vse 
tiste, ki so potrebni pomoči social
nega zavarovanja. K sodelovanju 
vabi ustanova tudi zavarovance, 
zdravnike in delodajalce. V skoraj 
vseh krajih, kjer deluje ustanova; 
bodo namestili zabojčke z napisom, 
ki bo pozival vse, ki jih stvar za
nima, da dajejo razne nasvete ter 
delajo opazke in dajejo predloge za 
bolj učinkovito organizacijo službe 
ustanove zlasti pa za razne zava
rovalne storitve.

Zabojčki bodo izpostavljeni me
sec dni in naslednji mesec bo vsa 
pisma in listke, ki se bodo v njih 
nabrali natančno ocenila posebna 
pokrajinska komisija, v kateri bodo 
predstavniki delavcev, delodajalcev 
in zdravnikov. Komisija bo izbrala 
med predlogi in opazkami zdravni
kov, zavarovancev in uslužbencev 
zavoda tri najbolj zanimive in ko
ristne, kar se tiče učinkovitosti, ter 
bo podelila piscem formalno spriče
valo za zasluge, in sicer na zaključ
ni ceremoniji.

Omenjene tri predloge, ki bodo 
nagrajeni v pokrajinskem merilu, 
bodo poslali glavnemu ravnatelj
stvu zavoda. Posebna osrednja ko
misija bo ugotovila najboljše tri 
predloge za vsako prizadeto kate
gorijo in podelila zanje posebno 
nagrado ter proučila vse pobude, 
ki bodo potrebne za stvarno uresni
čenje raznih predlogov.

jih stanovanjskih stavb. Ljudje so 
seveda zelo naglo zapustili svoje 
domove ter zbežali na ulice. To se 
je dogajalo tudi v drugih krajih. 
Potres je povzročil velik strah po
sebno med priseljenci Iz južne Ita
lije, ki so bili pred nedavnim žrtve 
strahovitih katastrof v Gibellini in 
drugih krajih.

Na podlagi prvih poročil sklepajo, 
da ni bilo nikjer človeških žrtev. 
Le v Turinu je neka priseljenka 
iz južne Italije padla po stopnicah. 
Steklenica, ki Jo Je držala v rokah, 
je padla ter se razbila. Drobci ste
kla so žensko nekoliko ranili.

Iz doline Aosta poročajo, da je 
potres prizadel posebno nižje pre
dele doline in dolino Greesoney. Tu 
Je bilo več hiš poškodovanih. Pri
zadeti so bili naslednji kraji: Issi- 
me, Arnaz, Poit Saint Martin, Ver- 
res. V tej zadnji vasi se je z gore 
utrgala velika skala ter razbila 
steno v baraki nekega podjetja. Po
škodovanih je bilo nekaj vozil. Po 
mnenju strokovnjakov je potres po
vzročil nevarne razpokiine na zi
dovih zgodovinskega gradu v Isso- 
gne. Iz mnogih krajev v dolini Ao
sta pa poročajo o zemeljskih usa
dih, ki so poškodovali nasade.

Potres je prizadel v Švici poseb
no pokrajino blizu Basla, srednjo 
In vzhodno Švico. Človeških žrtev 
ni bilo, pa tudi gmotna škoda ni 
velika.

Dunajski inštitut za vremeno- 
slovje in geodinamiko je sporočil, 
da se je središče potresa nahajalo 
približno 690 km od Dunaja, do
mnevno v Italiji.

Znani seizmolog iz Faenze Raf- 
faele Bendani je danes izjavil no
vinarjem, da je današnji potres, 
ki je zajel obširne pokrajine v se
verni Italiji, zelo pomemben. Ker 
gre za obširna področja, je nemo
goče pripisati vzroke pojava povr
šinskim motnjam. V resnioi gre za 
pojav, ki je zajel globoke zemelj
ske plasti.

Za kaj v resnici gre? Nespre
jemljiva Je teza — je dejal Ben- 
dandi — o umirjenju zemeljskih 
plasti. Upoštevati je treba namreč, 
da je bilo že pred današnjim po
tresnim sunkom več potresov v Um
briji, na Siciliji, v Romagni in Ligu
riji. če bi sprejeli tezo o umirje
nju, bi morali zaključiti, da je ves 
italijanski polotok postal nevaren. 
Domneva o umirjenju zemeljske 
skorje služi le tedaj, ko si ni mogo
če drugače razlagati pravih vzro
kov potresnih pojavov.

Pravi vzrok današnjega potresa 
pa tiči — je pripomnil Bendandi — 
v kozmičnih pojavih ter ga Je treba 
pripisati gravitacijskemu neravno
vesju. Ta pojav je še vedno v teku 
ter bo vplival na zemeljsko skorjo 
do 5. Julija.

Prof. Fiorenzo Chieppi, voditelj 
observatorija geofizikalnega inštitu
ta v Pavii je v zvezd z današnjimi 
potresnimi sunki v Severni Italiji 
izjavil, da so v 2000 letih našega 
štetja zabeležili na teh področjih 
okoli 200 hujših potresov. Najhujši 
so bili med drugimi tisti, ki je 
leta 290 opustošil okolico Milana. 
Zelo hud je bil tudi potres leta 
801, ki je opustošil polovico Lom
bardije. Sledil je potem še potres 
leta 1117, ki je ugonobil polovico 
prebivalstva v pokrajini Bergama. 
Najhujši pa je bil 1252, ko je v 
Bresci izgubilo življenje 20.000 ljudi. 
Izredno hud je bil tudi potres le
ta 1951, ko je 15. maja opolnoči 
potresni sunek dosegel 9. stopnjo 
Mercallijeve lestvice Sploh, je še, 
pripomnil prof. Chieppi, zabeležijo 
v Severni Italiji vsako leto sedem 
ali osem potresnih sunkov četrte 
ali pete stopnje. Središče vseh teh 
potresov je pri vzhodnem vznožju 
zahodnih Alp. Nadalje je znanstve
nik izključil, da bd vremenske raz
mere mogle vplivati na potresne po
jave.

Roparsko dejanje 
dvanajstletnega dečka

AVELLINO, 18. — Dvanajstletni 
deček, ki so ga že večkrat prijeli 
zaradi tatvin po stanovanjih, je da
nes vdrl v neko vilo v kraju Aiello 
del Sabao. Deček je bil oborožen 
z lovsko puško, katero je naperil 
proti profesorici Antonietti Greco 
iz Neaplja ter ji ukazal, naj se od
strani. Deček je imel zakrinkan o-

braz. Nekaj časa se je potikal po 
vrtu in nato preskočil ograjo ne 
da bi kaj ukradel. Karabinjerji so 
mu kmalu prišli na sled. Izročili so 
ga družini, kateri pa so zabičali 
naj bolj pazi na svojega otroka. 
Lovska puška je bila v zakoniti po
sesti dečkovega brata, ki pa je ni 
varoval tako kot predpisuje zakon.

Izboljšuje sc zdravje 
generala Eisenhowcrja

WASHINGTON, 18. - Zdravniki 
vojaške bolnišnice «Walter Reed«, 
kjer se zdravi bivši predsednik 
ZDA Eisenhovver, so sporočili, da 
je bolnik mirno preživel noč ter da 
se njegovo zdravstveno stanje zbolj- 
šuje. Priletni general, ki je že vdru
gič zbolel v zadnjih sedmih tednih 
zaradi srčnih motenj, ne čuti več 
bolečin v prsih. Zdravniki mu do
volijo samo kratke pogovore z naj
bližjimi sorodniki. Glede vpraša
nja, če mu je zadnji napad povzro
čil trajne poškodbe na srcu, so 
zdravniki izjavili, de. tega še ni 
mogoče ugotoviti. Eisenhower je se
daj star 77 let. Prvi srčni napad 
ga je prizadel 29. aprila letos. Že 
v preteklosti pa je imel več drugih 
srčnih napadov.

LONDON, 18. — Francoz Jean 
De Kat, fcl je eden izmed udeležen
cev tekme za prejadranje Atlant
skega oceana v kategoriji ((samo
tarjev«, je sporočil po radiu, da Je 
moral zapustiti svojo ladjico «Yak- 
sha« ter se rešiti z navadnim gu
mijastim čolnom. Njegovo sporoči
lo, ki ga je poslal iz neke točke, ki 
je oddaljena okoli 1000 km od za
hodne irske obale so sprejela neka
tera letala, ki vozijo stalno na ti
stih progah. V poročilu je rečeno, 
da je ladjica «Yaksha» hudo poško
dovana zaradi nevihte in da je bil 
prisiljen, da jo zapusti.

Angleške oblasti so takoj poskr
bele za reševanje. Proti kraju do
mnevnega brodoloma so poslali ta
koj dve vojaški letali in dve trgov
ski ladji, toda do sedaj še niso našli 
brodolomca. Iz Irske je vzletelo tudi 
neko ameriško letalo. Besedilo De

BENETKE, 18. — Davi je bilo 
v vrtovih Castello odprtje 34. bie
nala za italijanske in tuje novi
narje. Tujih novinarjev je bilo 460 
iz 29 držav, italijanskih pa 367. 
Odprtju so aktivno prisostvovale 
tudi radiotelevizijske in filmske 
ekipe iz Italije in inozemstva.

Slovesnosti se je udeležilo tudi 
več kot 100 umetnikov, ki razstav
ljajo svoja dela in prihajajo iz 35 
držav. Na bienalu so prisotne na
slednje države: Ciper, Kolumbija, 
Kongo, Mehika, Peru, Južna Afri
ka, Italija, Avstrija, Jugoslavija, 
ZAR, Poljska, Romunija, Brazilija, 
Grčija, Madžarska, Urugvaj, Češko
slovaška, Francija, Švedska, Nor
veška, Finska, Velika Britanija, 
Kanada, Zahodna Nemčija, Japon
ska, ZSSR, Venezuela, Švica, Dan
ska, ZDA, Izrael, Argentina, Špa
nija, Belgija in Holandska.

Kot so predvidevali, sta bili od
sotni dve razstavi, in sicer poseb
na razstava «Od brezobličnosti do 
novih struktur« ter razstava po
svečena štirim velikim mojstrom 
futurizma. Teh razstav niso mogli 
odpreti zaradi tehničnih ovir ter 
jih bodo prikazali občinstvu šele 
naknadno.

Tudi vsi tuji paviljoni še niso 
odprti. Razen sovjetskega (dela so 
prišla prekasno) sta zaprta tudi 
paviljona ZAR in Argentine. Spri
čo tega so sklenili, da ne bodo 
še izbrali mednarodne žirije. Zato 
bodo morali odložiti ceremonijo 
nagrajevanja, ki je navadno sovpa
dala z uradnim odprtjem bienala, 
ki bo letos 22. junija.

Omeniti je treba tudi, da bo šved
ski paviljon ostal zaprt. Pri vhodu 
so postavili velik napis: ((Zaprto. 
V današnjih pogojih bienala no
čemo odpreti naše razstave.« Ko
misar švedske na bienalu Oll e Gra
nata je pojasnil, da švedska ni od
prla svoje razstave zaradi dveh 
vzrokov: 1. zaradi prisotnosti moč
nih policijskih enot in 2. ker nista 
bili prirejeni dve zgodovinski raz
stavi, kot je bilo predvideno v pro
gramu.

«Pred nekaj dnevi — je dodal 
Granata — smo šli skupaj z dru
gimi inozemskimi komisarji k pred- 
sed.ncu bienala inž. Favarettu Fisci 
ter smo ga vprašali, kaj namerava 
ukreniti glede bojkota s strani štu
dentov. Njegov odgovor je bil ne
zadovoljiv ter sem zato menil, da 
je bolje ne odpreti razstave. Gra
nata je še pripomnil, da ni bil iz
bran primeren čas odprtja. Tudi 
francoski umetnik Kowalski je za
radi prisotnosti policije zaprl svo
jo razstavo.

Neka skupina je skušala zasesti 
popoldne muzej «600 veneziano«. 
Poskus je spodletel, ker je vratar

Katovega poročila je naslednje. 
((Izgubljen jambor, izgubljeno kr
milo, obstaja samo še čolnič. To je 
moje zadnje poročilo.«

De Kat je Izvežban mornar, star 
27 let, ki je že enkrat sam prepl-uj 
severnoatlantski ocean v 80 dneh. 
To pot je izjavil, da bo preplul raz
daljo med Plimouthom in Rode 
Islandom v 20 dneh. Ladjica «Yak- 
sha«, katero je upravljal, ima zelo 
čudno obliko za katero je napravil 
načrt on sam. Mladenič je trdil, 
da je kljub temu zelo praktična. 
Pripominjajo pa, da je imel z njo 
nekatere sitnosti že takoj po od
hodu.

Medtem sporočajo, da je v teku 
zelo velika reševalna akcija, kate
re se udeležujejo tudi druge ladje 
in letala. Prvi je prejel De Katovo 
poročilo poveljnik nekega letala 
družbe «TWA», ki je letelo iz New

pravočasno zaprl težka vrata. Sku
pina kakih trideset obiskovalcev je 
zapustila poslopje skozi neka stran
ska vrata, študenti so nato odšli 
do Galerije akademije ter so sku
šal) zasesti poslopje. Toda tudi tu 
jim je naklep spodletel. Demon
stranti pa so nato postavili na 
vhod velik napis: ((Zasedeno«. Po
licijske sile so kmalu potem zasedle 
vse področje.

Pozno popoldne je prišlo do ne
redov na Trgu sv. Marka. Bili so 
tudi spopadi med študenti in poli
cisti. študenti so skušali zasesti 
zlato baziliko in zvonik. Naklep se 
jim ni posrečil, ker so vratarji za
prli vrata. Posrečilo pa se jim je 
potegniti na tri drogove velike rde
če zastave. Sledil je nato spopad 
s policisti, ki so pregnali demon
strante s trga. Na čelu neke skupi
ne študentov, ki so vzklikali Hoči- 
minhu je bil slikar Vedova. Poli
cija je aretirala sedem mladeničev.

Filmska igralka Olivera Vučo, 
ki je bila deležna lani v Cannesu 
visokega priznanja «Grand prix 
special« bo nastopila v filmu ((Lju
bezen je, ljubezni ni.) pod vod
stvom režiserja Nikole Rajiča.

Yorka v Frankfurt. Poročilo so ta
koj posredovali letalskemu centru 
v Shannonu na Irskem ter reševal
nemu centru RAF pri Edimburgu.

De Katova ladja se udeležuje 
plovbe samotarjev na Atlantskem 
oceanu na progi Plimouth-Rode 
Island v ZDA. Tekmo je organizi
ral časopis «Observer». Tekmovalci 
so odpotovali iz Plimoutha v za
četku tega meseca. Zdi se, da je 
De Katovo ladjico zajel silovit vi
har, ki razsaja na Atlantskem ocea
nu že nekaj dni. Eden izmed fran
coskih plovcev, Erich Tabarny, ki 
se je odpovedal tekmovanju, je iz
javil, da De Katova ladjica ni bila 
zmožna premagati težave Atlant
skega oceana in da De Kat sploh ni 
imel pojma o težavah, ki so ga ča
kale na oceanu.

Vse reševalne akcije niso do se
daj rodile nobenega uspeha.

PD/’

Od danes dalje bo dva
krat na teden objavljen 
«stolpec INA»: na ta na
čin namerava Istituto Na- 
zionale delle Assicurazio- 
ni (Državni zavarovalni 
zavod) na preprost način 
povedati, kaj je in kaj nu
di življenjsko zavarovanje-

Znak tega stolpca je ((se
jalec«, ki je od vsega za
četka predstavljal dejav
nost zavoda IN A, katere 
namen je sejati med vse 
družbene sloje seme svo
bodnega skrbstva v obliki 
prostovoljnega življenjske
ga zavarovanja. Življenj
sko zavarovanje je zelo 
važno dejanje za poedin- 
ca in za družbo. V najbolj 
razvitih deželah sveta je 
to zavarovanje zelo razšir
jeno, ker je zelo upošte
vano in očitno dobro po
znano. V Italiji pa živ
ljenjsko zavarovanje še ni 
dovolj poznano.

Zaradi tega začenjamo 
ml pri zavodu INA, široko 
informativno akcijo o za
varovanju. Potrebno je 
namreč napraviti konec 
obotavljanju in ugoditi 
pričakovanju občinstva, U- 
porabljajoč pri tem velika 
informacijska sredstva, ki 
nam jih daje na voljo mo
derna civilizacija. To de
lamo v prepričanju, da 
bomo lahko tudi našo de
želo, potem ko bomo po- 
jasnib prebivalstvu pred
nosti življenjskega zavaro
vanja, prištevali med tiste, 
katerim predstavlja tako 
zavarovanje enega bistve
nih pogojev napredka in 
blaginje.

Torej dvakrat tedensko 
srečanje na tem mestu. 
Naš pogovor bo iskren, 
jasen b vsem razumljiv. 
Četudi bo naš razgovor 
nujno splošen (krog bral
cev dnevnikov je širok in 
»"'znolik), vam bo poma
gal odkriti koristi življenj
skega zavarovanja. Poučil 
pa vas bo tudi, kdo in ka
ko se lahko zavaruje in 
koliko tako zavarovanje 
stane.

Nosilec te pobude je 
INA (Državni zavarovalni 
zavod): javna ustanova,
ki je v 56 letih delovanja 
izdala če:. 16 milijonov po
lic in ki je izplačala sto
tine milijonov zavarova
nih vsot, katerim je treba 
dodati dobiček poslovanja, 
ki po zakonu pripada zava
rovancem IN a Trenutno 
upravlja INA čpz 6 milijo
nov podb v skupni vred
nosti 2.500 milijard zava
rovanih vsot.

Statut INA nalaga zavo
du dolžnost, da najširše 
sloje prebivalstva obvesti 
in pouči o koristih živ
ljenjskega zavarovanja kot 
sredstva, ki omogoča pre
prosto in ugodno rešitev 
perečih osebnih in družin
skih vprašanj, povezanih z 
riziki življenjskega obsto
ja.

Zaradi tega se INA z ve
seljem poslužuje možnosti, 
da nudi bralcem dnevni
kov obširen cikel informa
cij z namenom, da zbudi v 
občinstvu večje zanimanje 
7° prostovoljno zavarova
nje.

PREVIDNI LJUDJE 
OMIKAN NAROD

ISTITVTO NAZIONALE 
DELLE ASSICVRAZIONI ,F igled na poskusno kuhinjo podjetja De Rica v S. Giorgio Piacentino. V ozadju je kuhinj«., spredaj 

pa jedilnica, kjer bodo gospodinje lahko poskušale najraznovrstnejše jedi, ki jih podjetje pripravlja
na podlagi preizkušenih receptov

iiiMiiiiiiiiuiiiitiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiMiiniiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiiiimuniiiiiiiiiMii

IZ TRŽAŠKE KRONIKE
HA SESTANKU PREJŠNJI PETEK

Openski partizmi so razpravljali 
o priznanjih, tnboru in spomeniku

Občina je že nakazala zemljišče za spomenik, načrt 
zanj pa je že predložen občinskemu tehničnemu uradu

IrviiiiiiiiiliiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiutiiiiiiiiiiiiiiiJiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiiiiiiiMiiiiiiMiiiiiiiiii

TEKMA SAMOTARJEV NA ATLANTSKEM OCEANU

V gumijastem čolničku 
sredi pobesnelega oceana

Francoz De Kat, ki se je udeležil tekme, je moral 
zapustiti ladjico ker je izgubil jambor in krmilo
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Radio Trst A
7.15, 8.15, 13.15, 14.15, 20.15 Po

ročila - 7.00 Koledar - 7.30 Jutra
nja glasba - 11.35 Slov. pesmi -
12.00 Saksofonist K. Curtis - 12.10 
Brali smo 12.20 Za vsakogar ne
kaj - 13.30 Glasba iz filmov -
17.00 Orkester Bevilacqua - 17.20
Pravna posvetovalnica - 17.30
Glasba za vaš transistor - 18.00 
Zborovske skladbe - 18.15 Umet
nost - 18.30 Slavni pevci - 19.10 
Zdravniška posvetovalnica - 19.20 
Razkustrane pesmi 20.00 Šport 
- 20.35 Simf. koncert. V odmoru 
Za vašo knjižno polico - 22.10 Za
bavna glasba.

Trst
12.05 Lahka glasba - 12.25 Tret

ja stran 13.45 Pergolesi, La ser- 
va padrona - 14.45 Alenka Pin
terič in «5 Fans*.

Koper
7.30, 8.30, 12.30, 15.00, 17.00, 

20.15 Poročila - 8.10 Jutranja glas
ba - 3.00 Popevke 9.30 Orkester

10.00 Pod senčnikom - 10.45 Vo
kalni kvartet - 11.0C Otroški ko
tiček - 11.30 Današnji pevci -
12.00 in 12.50 Glasba po željah -
14.00 Glasbeni album - 15.15 No
ve plošče - 15.30 Ritmi - 16.25 Ko
morni zbor - 17.30 Otroški koti
ček - 17.45 Iz Donizettijevih o- 
per - 18.40 Ritmi 19.00 in 20.30 
Prenos RL - 20.00 Orkester Česa
na - 23.10 Jazz - 23.35 Komorna 
glasba.

Nacionalni program
7.00, 8.00, 13.Ou, la.00, 20.00 Po-

SREDA, 19. JUNIJA 1968
ročila - 8.30 Jutranje pesmi - 9-05 
Zvočni trak - 10.05 Ura glasbe -
11.30 Antologija - 13.20 Luciano 
Tajoli - 14.45 Ital. popevke - 16.00 
Spored za najmlajšo - 17.05 Mladi
na 'in koncert 18.20 Glasba za 
mladino - 19.13 Radijske priredbe
- 20.25 P. Canziani: Alessandro - 
21.45 Simf. koncert.

II. program
7.30, 8.30, 13.30, 14.30, 19.30 Po

ročila - 8.45 Orkestri - 9.40 Glas
beni album 10.00 Roman - 10.40 
Glasba po željah - 11.40 Plošča za 
poletje - 14.05 Juke box - 16.05 
Popoldanski spored 17.35 Enot
ni razred - 18.15 Juke box poe
zije - 19.00 Pevec med množico
- 20.00 Jazzovski koncert - 21.15 
Cantagiro.

III. program
10.00 Donizetti, Wagner in Gou

nod - 11.55 Chopinove skladbe -
12.20 Simf. koncert 14.25 Mezzo
sopranistka R. Cavicchioli - 16.05 
Haendlova suita štev 3 16.25
Sodobni skladatelji 17.20 Nem
ščina - 18.35 Kulturni pregled - 
19.15 Koncert 20.3( Skladbe za 
orgle - 21.00 Fantastično potova
nje v prihodnje poletje.

Filodifuzija
8.20 Možat tc v kvintet K 581 - 

9.35 Clementi in F. Schubert -
11.20 Sestetto d’archi chigiano -
12.30 Iz Gounodovj «Mireille» -
13.20 Kabalevski, senata opus 71
- (Lahka glasba); 8.30 Glasbe z 
vsega sveta - 11.30 Glasba za mla
dino.

Slovenija
7.00, 8.00, 11.00, 14.00, 20.30 Po

ročila - 7.25 Inform. oddaja - 
9.08 Vedra glasba 10.00 Pisan 
svet zgodb 10.15 »Cicibanov svet* 
-.11.15 Pri vas doma - 12.00 Tu
ristični napotki - 13.00 Na današ
nji dan - 13.10 D. Božič; Koncert
- 13.30 Kmetijski nasveti - 13.40 
Šest oktetov - 14.30 Priporočajo 
vam... - 15.05 Igramo za raz
vedrilo - 16.40 Slov. narodne -
17.00 Vsak dan za vas 18.05 
Mladina sebi in vam - 19.00 Ak
tualnosti - 19.15 Chopin na balet
nem odru - 19.45 Naš razgovor -
20.00 Lahko noč, otroci! - 20.15 
Glasbene razglednice 21.00 Fo
erster: »Gorenjski slavček* 23.10 
S festivala jazza - 24.05 T. Ro- 
sewicz: Pesmi.

Ital. televizija
13.30, 17.30, 20.30, 23.00 Dnev

nik - 12.30 Kino in ital družba -
17.00 Giocagič 17.45 Spored za 
najmlajše - 18.45 Dokumentarec: 
H mondo rivale 19.15 Človek in 
podeželje - 19.45 Šport - 21.00 Al
manah - 22.0C športna sreda.

II. kanal
21.00 Dnevnik - 21.15 Cantagiro

- 22.30 Approdo.
Jug. televizija

18.20, 21.00, 23.15 Poročila - 18.25 
Trije dnevi, film 18.45 Kje je, 
kaj je - 19.00 Po Sloveniji - 19.20 
Združenje radovednežev - 20.05 
Zgodba o jazzu - 20.45 Tv pro
spekt - 21.35 Donizzetti: Zvonček
- 22.25 črnooka plavolaska - film.

Odmevi papeževe «Populorum progressio» 
Zapoznelost škofovske deklaraciie - Komuni
sti začenjajo proučevati odnose s Cerkvijo

dUDAD MEXICO, junija. — 
ftaai se menjajo. Za vse, tudi za 
Katoliško cerkev v Latinski Ame
riki. Tu je nekoč igrala vlogo, ki 
je bila daleč od napredka. Bila 
je tudi daleč od Kristusovih na
ukov, ker je bila pretesno pove
zana z bogatini in nasilneži, ki 
jih je Kristus obsojal. Danes se 
njena fiziognomija in vsebina po
stopno spreminjata pod pritiskom 
časa, novih dogodkov in okoliščin.

Po svojem zunanjem videzu je 
sicer še vedno približno taka, ka
kršna je bila: dozdevno večna in 
mogočna s svojimi 81 nadškofija
mi 270 škofijami, 18.224 župnijami, 
164 verskimi redovi in nad 100 
tisoč redovniki. Takšna se je ne
koč, v 16. stoletju, z lahkoto uve
ljavila kot politična in ekonomska 
Sila ter se v tem smislu marlji
vo krepila.

Ta njena moč in bogastvo sta 
ji danes v dokajšnjo napoto spri
čo strahotne bede, ki tu vlada, 
zakaj neskladnost med izjavljano 
skromnostjo Kristusovih učencev 
in njihovim stremljenjem za raz
košjem je naravnost groteskno 
Pošastna.

Se do pred kratkim je cerkev 
veljala za konico kopja v rokah 
buržoaznega razreda, kopja, na
perjenega proti interesom ljud
stev in narodov latinsko-ameri- 
škega kontinenta. Pod vplivom 
spremenjenih pogojev, skuša da- 
hes kar najhitreje spremeniti svo
jo vlogo, svojo strategijo in tak
tiko in vse to prilagoditi novim 
razvojnim tokovom.

Na osnovi enciklike «Popolo- 
rum Progresslo« je Katoliška cer
kev v Latinski Ameriki bila pri
morana objaviti programe in de
klaracijo, ki Je z njimi prvič v 
sgodovtni pretrgala s svojimi kon
servativnimi tradicijami ter se 
Postavila na stran socialne pra
vice razlaščenih ljudi in brez
pravnih narodov.

«Nlhče ne more zanikati, da Je 
basa družbena in ekonomska 
stvarnost globoko nepravična ter 
neuravnovešena, pa je postala 
bujno potrebna zamenjava seda
njih že Izrabljenih struktur,« je 
rečeno v poslanici gvatemalskih 
škofov od marca letos. ((Potrebo 
Po spremembah, in to radikalnih, 
je čutiti tudi v najoddaljenejših 
krajih naše dežele.« Podobne vse
bine je tudi pastirsko pismo me
hiških škofov od 26. marca.

Sicer pa so te škofovske dekla
racije nekoliko pozne, ker se re
volucionarne sile že davno boju
jejo za Isto »agrarno reformo, 
neodvisne zadružne organizacije 
itd.«, kot tudi, da v industrializa
ciji «ne sme biti neskladja med 
družbenim napredkom in eko
nomskim razvojem«, da ne ome
njamo protestov proti »diskrimi
naciji žena«, ki jih Je v naprednih 
krogih Latinske Amerike tudi ču
titi že desetletja.

V tem smislu so zanimive in 
1||M ugotovitve, do katerih so v

Rio de Janelru na sestanku, ki je 
trajal od 6. do 14. maja, prišli 
pripadniki jezuitskega reda. Ugo
tovitve so pravzaprav priznanje, 
«da večina prebivalstva latinsko
ameriškega kontinenta živi v bedi 
in pomanjkanju. Zbrane se v po
sebni listini, kjer se jezuiti obve
zujejo, da bodo proti temu delo
vali «v skupni borbi vseh naro
dov sveta, neglede na ideologijo 
ali režim, za pravičnejšo in mir
nejšo družbo«.

Cerkev Latinske Amerike se — 
trenutno vsaj deklarativno — pod 
vplivom nuje odpoveduje kapi
talizmu, ker «mora najti mesto 
v socialni revoluciji«. O sponta
nem opredeljevanju v tem smislu 
govore številni primeri: padli gve
rilec Camillo Torres, -pobudnik in 
urednik časopisa »Krščanstvo in 
revolucija«, Juan Garcia Elorrio, 
Jose Antonio Echevarria, revolu
cionar Alipio de Frietas, redovnik 
Alberto de Ezcurdia, vsi, ki streme 
za tem, da bi spojili katolicizem 
s socializmom. V Argentini, Ko
lumbiji, Boliviji, še zlasti pa v 
Braziliji številni svečeniki odha
jajo med gverilce in se tu bore 
ter padajo skupaj z delavci in 
kmeti brez zemlje.

Zadnje papeške enciklike in 
drugi vatikanski koncil so latin- 
sko-ameriški kler razdelili v tri 
tabore: konservativno-reakcionar- 
ni (del mehiškega episkopata, 
pretežni del centralno-ameriške- 
ga, Peru, Ekvador, Kolumbija), 
tako imenovani centroreformistič- 
ni z levimi tendencami in, na
posled, «tretja sila« z ljudmi, 
kakršen je Lageo Pessoa, ki Je 
pobegnil v Mehiko, ker Je v Bra- 
ziji bil obsojen na 28 let zapora.

Potem so še druge struje. Na 
desnem krilu npr. tako imenovani 
»politiki«, v sredini »papisti«, na 
levici tako imenovani «pastirji» 
in še radikalnejši «pluralisti». In 
vse te struje so zelo aktivne.

Odpor proti reformiranju cer
kev v socialni smeri je zelo mo
čan. številni in močni so priti
ski zlasti od strani ZDA, nič manj 
pa tudi od strani nekaterih de
žel zahodne Evrope, ki financirajo 
in vzdržujejo številne samostane, 
semenišča, verske šole.

Toda, čeprav se je scena na 
poprišču latinsko-ameriške kato
liške cerkve v opisanem smislu 
šele odprla, novi veter vendarle 
že prometa po zaprašenih Kotih 
njenih stoletnih tradicij. Katoli
ška cerkev je končno vendarle 
spregovorila o politiki tudi z mla
dino, dijaki, delavci in kmeti. Tak 
razgovor z naprednimi elementi 
je do malone še včeraj bil nemo
goč. Danes Je drugače, tako da so 
nekateri partijski centralni komi
teji v Latinski Ameriki osnovali 
celo posebne komisije za preuče
vanje odnosov med komunisti in 
katoliki, da bi uskladili stadsča 
glede skupnega političnega n so 
cialnega sodelovanja.

društva «Zarja» iz Rojana pred 
rojstnim domom «goriškega 
slavčka» — Simona Gregorči
ča na Vršnem v letu 1927.

Našim rojakom iz Beneške 
Slovenije še danes odrekajo 
odgovorni krogi uradno pri
znanje njihovega narodnega 
obstoja, a vendar se tudi tam 
razvija in krepi njihova na
rodna in kulturna zavest. To 
priča tudi vsakoletno srečanje 
emigrantov, ki ga prireja pro
svetno društvo «Ivan Trinkoa 
v Čedadu. To bo izpričala tu
di udeležba rojakov iz Bene
ške Slovenije na «Dnevu slo
venske kulturen v Doberdobu.

Na osnovni šoli 
v Rojanu
Šolsko leto 1967-1968 je pri kon

cu. Učenci in učiteljsi že dela
jo načrte za počitnice. Iz srca 
jim voščimo, da bi se po tolikš
nem delu odpočili in si nabrali 
novih moči za prihodnje šolsko 
leto. Preden se zapro za letos 
vrata, pa hočejo učenci pokazati, 
kaj so se lepega in koristnega na
učili. Odtod toliko prireditev in 
razstav na slovenskih šolah.

Učenci slovenske osnovne šole 
v Rojanu so v nedeljo povabili 
starše in znance na razstavo svo
jih ročnih del. Na tridesetih mi
zicah, ki so jih razmestili po dveh 
učilnicah, so bili vabljivo razstav
ljeni razni ročni izdelki, na ste
nah učilnic in na hodniku pa raz- 
obešeni na ogled risbe in grafič
ni izdelki. Kdor si je ogledal raz
stavo in še posebej če se je spom
nil na uspelo šolsko prireditev 
od 19. maja, si je mogel ustva
riti jasno sliko o delovanju te 
šole med letom.

Število in različnost ročnih ter 
drugih izdelkov daje bogato sliko, 
posbno če upoštevamo število o- 
trok. V eni izmed učilnic so bila 
zbrana dela učencev nižjih raz
redov, v drugi pa dela učencev 
višje skupine. Učenci nižje skupi
ne so razstavili umetniško izdela
ne žabe, račke in gosi iz penjene 
gume. Lično so bile izdelane ma
pe in ročne torbice iz raznobarv
ne rafije, nadalje razni okraski, 
prtiči, uokvirjene slike, itd. Pe
stra je bila tudi zbirka risb po 
spominu, iz nazornega pouka ter 
iz raznih dogodkov in doživetij. 
Seveda je v teh risbah tudi veli
ko potrpežljivosti učnega osebja.

Izdelki učencev iz razredov viš
je skupine so nudili obiskovalcu 
pregled poteka življenja otrok med 
šolskimi klopmi. Razni izdelki iz
pod deških in dekliških rok, sli
ke s pustnega rajanja, miklavže- 
vanja, itd., zbirka dopisov iz do
pisovanja z učenci drugih šol, 
vse to nam pove, kako razgiba
na je dejavnost na šoli za uspeš
no in primerno splošno izobrazbo 
novega naraščaja. Deklice so tu 
razstavile rjuhe, brisače, prte in 
prtičke, seveda okrašene z roč
nim delom v raznih vrstah vbo
dov. Pozornost so vzbujale tudi 
svilene rute z lično barvanimi or
namenti. Poseben umetniški izraz 
so kazale risbe iz lepljenih ko
smičev.

Še bi lahko govorili o tej raz
stavi, toda že samo naštevanje 
bogate razstave bi nas pripeljalo 
mnogo predaleč. Seveda so bili 
z razstavo zelo zadovoljni starši, 
ki so videli, da so njihovi: otroci 
močno napredovali. Obračun na 
rojanski šoti je otipljivo poziti
ven.

— a

Javna 
produkcija 
GS na Proseku
Dan prej, v soboto, smo imeli 

kar tri zaključne prireditve in 
sicer dve na osnovnih šolah, eno 
pa na glasbeni šoli GM na Prose
ku. Prireditev je bila v dvorani 
proseškega prosvetnega društva. 
Na tej produkciji ir nastopilo 25 
gojencev, ki obiskujejo proseško 
podružnico glasben: šole, nekaj 
gojencev pa je prišlo tudi iz Tr
sta. Poleg teh gojencev sta na
stopila še harmonikarski ansam
bel in klavirski trio.

Če le pomislimo na tolikšno šte
vilo nastopajočih, je razumljivo 
da je bil spored obsežen, pester 
in bogat. Gojenci so se kar ko
sali med seboj, kdo bo boljše iz
vajal posamezne skladbe in sklad
bice sicer znanih mojstrov kot 
na primer Mozarta, Paganinija, 
Haendla, Straussa, Griega, Pavči
ča itd. Na sporedu pa so bila tu
di lažja dela.

Gojenci proseške podružnice GS

Gojenci GŠ GM, ki so nastopili v soboto na Proseku

Otroci nabrežinske šole, ki so nastopili v soboto

Učenci dolinske šole, ki so se izkazali na prireditvi

Razstava ročnih del na osnovni šoli v Ricmanjih

GM so nastopili seveda z razni
mi inštrumenti in sicer ob klavir
ju, z violino, harmoniko, klarine
tom, itd. Te so pripravili profe
sorji Ignacij Ota, Neva Merlak- 
Corrauo, Oskar Kjuder Ivan San
cin, Janko Sluga in Marcello Ma
netu. Harmonikarski ansambel pa 
je vodila prof. Eliana Zajec.

Program je predstavljala občin
stvu gojenka Mojca šiškovič, ki 
je sproti napovedovala tudi ime
na nastopajočih.

Na koncu sporeda se je občin
stvu, ki je napolnilo dvorano do 
zadnjega kotička, zahvalil prof. 
Gojmir Demšar, medtem ko so 
gojenke in gojenci proseške po
družnice podarili prof. Ignaciju 
Oti šop cvetja v zahvalo za dol
goletno vnemo, ki jo je pokazal 
pri vzgajanju mladih glasbenikov 
na tej šoli.

Prireditev 
in razstava 
v Nabrežini
Istega dne — v soboto — so 

se v dopoldanskih urah zbrali na 
šoli vsi učenci nabrežinske osnov
ne šole, da bi pokazali staršem, 
česa so se še naučili v šoli. Bili

smo priča lepi in dobro priprav
ljeni zaključni šolski prireditvi. 
Najprej je učenka 5. razreda Nad
ja Vidimari pozdrapila goste, na
to je napovedala program.

Prvi je nastopi! šolski pev
ski zbor, ki je zapel najprej 
«Venček» nato še pesem «Rožma 
rim. Učenci iz prvega razreda so 
nato deklamirali tri pesmi. Tudi 
učenci drugega razreda so nasto
pili z dvema deklamacijama. U- 
čenci tretjega in četrtega razre
da so občinstvu prikazali dva pri
zorčka in sicer «Vetrovi se pre
pirajoč ter <s.Marjanca gre na iz
let*. Nevo Radovič iz četrtega 
razreda pa je lepo prebral živ
ljenjepis Iga Grudna, medtem ko 
so nekateri njegovi sošolci reciti
rali pesmi slovenskega pesnika — 
nabrežinskega rojaka. Lepo in 
skrbno pripravljeno prireditev je 
zaključil pevski zbor, ki je zapel 
tri pesmi.

Po končani prireditvi so si gost
je ogledali bogato in lepo ureje
no razstavo ročnih del in risb, 
ki so jo pripravili ucenci iste šole.

Tudi v Dolini 
so se otroci 
izkazali
Iz Nabrežine se preselimo v Do

lino. Rozana Jer jan, učenka 5. 
razreda osnovne šole t; Dolini je 
s priložnostnimi besedami pozdra
vila starše, prijatelje in učitelje 
in se v nagovoru posebej zahva
lila staršem za veliko skrb, za 
veliki trud.

Dolinska osnovna šola je letoš
njo zaključno prireditev pripravi
la v župnijski dvorani. Priredi
tev je vsebovala kar 13 točk, to 
se pravi razne deklamacije, pri
zorčke, zborne recitacije, petje, 
kratko šaljivo igrico

Prireditev se je začela z nasto
pom otroškega pevskega zbora, 
ki je zapel dve pesmi. Nato so 
nastopili učenci 5. razreda z re
citacijo ^Opozorilo», učenci 3. raz
reda pa so družno recitirali pe
sem »Počitnice*.

Dva učenca 2. razreda — Ro
bert in Pavel — sta prikazala 
šaljivi prizorček <sZakaj telova
dimo, ostali učenci istega razre
da pa so se izkazali z recitacijo.

Tudi najmlajši so se izkazali: 
nastopili so z vrsto deklamacij, 
Pavčkovo iBratovo pismo» pa so 
podali učenci i. razreda. Sledila 
je šaljiva igrica cMartin in gozd
ni možje*, ki st, jo uprizorili u- 
čenci iz več razredov zborno re
citacijo »Preljuba si pomlad* pa 
so podali učenci 4 in 5. razre
da. Nato so nastopili še učenci 
5. razreda s Cankarjevo uMateri», 
na koncu pa je nastopil pevski 
šolski zbor, ki je ubrano zapel 
dve pesmi.

Vse sobotne prireditve so bile 
lepo pripravljene. Zahvala za to 
gre seveda najprej učencem, koj 
nato tudi njihovim učiteljem. Ka
ko naši ljudje cenijo te priredit
ve, sta posredno dokazala ob- 
isk in ploskanje, s katerim so 
starši in drugi gosL nagradili na
stopajoče.

KM.
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KATOLIŠKA CERKEV V LATINSKI AMERIKI

Tri struje: leva 
center in desna

Izletništvo je bilo v vseh 
časih pomemben del udejstvo
vanja naših prosvetnih dru
štev. Velikokrat so si izletni
ki izbrali za cilj svojih poti 
pomembne kulturne spomeni
ke. Na sliki na vrhu vidimo 
skupino članov mladinskega

RAZSTAVE IN ZAKLJUČNE PRIREDITVE100 LET PROSVETNEGA DELA IVAN REGENT:

SPOMINI
51.

Tam me je sprejel tovariš, s katerim sva naslednji dan 
ob štirih zjutraj skočila na potniški vlak, ki je moral tik 
pred železniško čuvajnico zaradi klanca voziti počasi. Pred 
Rakekom, se pravi že v Jugoslaviji, se je vlak, kakor je bilo 
z vlakovodjo dogovorjeno, ustavil in nama dal možnost, da 
sva izstopila. Potem sva šla peš do neke gostilne na Rakeku, 
od koder je šel moj spremljevalec na postajo in mi kupil 
vozno karto do Maribora. V gostilni sem s svojim sprem
ljevalcem potem prvič po dolgih letih spil nekaj Šilc slivovke. 
Nazdravila sva si in si želela srečno pot. Spremljevalcu sem 
v znak hvaležnosti ob slovesu dal v spomin sprehajalno pa
lico, ki je bila izdelana iz rogov. Z Rakeka sem odpotoval v 
Maribor k sestri Francki in njenemu možu Rudolfu Golouhu. 
Od tam sem se po nekaj dneh odpeljal v Ljubljano, kjer 
sem se na priporočilo tovarišev komunistov, ki sem jih v 
Ljubljani poznal, javil pri ravnatelju policije dr. Guštinu In 
ga prosil za politični azil. Ravnatelj Guštin mi ni delal nobe
nih težav. Politični azil mi je obljubil, toda pod pogojem,
da se ne bom vmešaval v notranje politične zadeve Jugosla
vije. Priporočil mi je, naj se ne pajdašim preveč s sloven
skimi komunisti. Obljubil sem mu, da se ne bom vmešaval
v notranje zadeve Jugoslavije, rekel pa sem mu, da imam
med Jugoslovanskimi komunisti veliko prijateljev in znancev 
in da ni mogoče, da ne bi z njimi govoril. Guštin ml je 
rekel: «Veste, ne gre zame, ampak naši agenti mi bodo prav 
gotovo prihajali pripovedovat, kje so vas videli s kom
govoriti.«

Na priporočilo tovariša Alojza Hreščaka sem se nastanil 
v tedanjem hotelu Tratnik, kjer sem najel sobo, v kateri sta 
kasneje živeli tudi žena Malka in hčerka Mara, ko sta prišli 
za menoj v Ljubljano. V hotelu sem se spoznal z učiteljico 
tovarišico Poldko Kosovo.

Kadar pride kakšen politični emigrant v kako mesto, ima 
policija z njim vedno veliko dela. Tako ga je imela tudi z 
mano. Tri dni zaporedoma so prihajali vsako jutro k meni 
agenti pc razne podatke, ki jim jih nikoli ni bilo dovolj. 
Vedno jim je kaj manjkalo. Zdaj datum rojstva, zdaj datum, 
ko sem bil odpuščen iz službe; potem so hoteli po vsej sili 
vedeti, kako sem prišel v Ljubljano, česar jim seveda nisem 
mogel povedati. Ko sem se tretji dan ob njihovem prihodu 
nekoliko razjezil, so se mi opravičili in rekli, da ne bodo 
več prišli.

Prvi dan, ko sem prišel v Ljubljano, sem šel obiskat pri
jatelja Dragutina Gustinčiča, ki ga nisem našel doma. Našel 
sem samo njegovo ženo Anico, ki sem se je razveselil. Spom
nil sem se, kako me je nekajkrat sprejela pod streho, ko 
zaradi fašistov, ki so me iskali, nisem smel iti domov. Ko 
je prišla v Ljubljano še Malka, smo se prav kmalu začeli 
sestajati z Gustinčičem in njegovo ženo, pa s Hreščakom, 
Pahorjem in Poldko Kosovo bodisi v gostilni pri kozarcu 
vina ali v kavarni, ali pa smo hodili skupaj na sprehode.

Ves čas, ko sem bil v Ljubljani, so prihajali k meni v 
hotel ljubljanski študentje: Dušan Kermavner, Bratko Kreft, 
Ivo Grahor, ki je marsikdaj pozno ponoči nesel moje pismo 
v poštni voz, namenjen v Pariz, pa Ferdo Delak, prihajali pa 
so tudi Makuc, Hlebec in Vencajz; kasneje sta prihajala še 
Srečko in Stane Vilhar. Večkrat sem z omenjenimi tovariši 
posedal tudi v kavarni Union.

Po svojem prihodu v Ljubljano sem moral predvsem 
čimprej dobiti stike s člani CK KP Italije, ki so živeli v 
emigraciji. Njihovih naslovov sicer nisem imel, imel sem pa 
naslov komunistične revije Stato operaio, ki je izhajala v 
Parizu, njen glavni urednik Togliatti pa je tedaj živel v 
Ziirichu. Uredništvu sem poslal pismo, v katerem sem po
vedal, da sem v Ljubljani, odkoder zaenkrat nameravam vo
diti komunistično gibanje v Julijski krajini. Nekaj tednov 
potem, ko sem odposlal pismo, je prišla v Ljubljano teda
nja ' Togliattijev! 'Sena Marisa in mi ustmeno razložila želje 
članov CK KP Italije, ki so živeli v inozemstvu. Njihove 
želje so se popolnoma ujemale z mojimi. Oni in jaz smo 
želeli, da bi v Ljubljani živel legalno. Ce le mogoče, naj bi 
si našel tudi kako skromno službo. Prosili so me za naslove, 
na katere bi lahko pošiljali literaturo in pošto zame in za 
Trst. Poleg tega naj bi poskusil v Ljubljani tiskati Delo le
galno ali ilegalno. Hkrati pa naj bi organiziral kolikor mo
goče veliko kanalov, po katerih bi pošiljali v Italijo ilegalne 
brošure in časopise. Tovarišici Marisi sem povedal, da se 
bo dalo vse to urediti, toda počasi. In se je res dalo. V nekaj 
mesecih sem organiziral pet dobrih kanalov, ki so vodili iz 
Jugoslavije v Italijo.

Najprej sem organiziral kanal, po katerem je šla litera
tura iz Gradca prek Jugoslavije naravnost v Benetke. Drugi 
kanal je tekel v smeri Rakek—Postojna—Sežana. Ta kanal je 
oskrbovala Malka. Običajno je sama nesla na Rakek material 
in pošto in vse to predala nekemu železničarju. Železničar 
je odnesel pošiljko na določen prostor blizu Postojne. Tja 
je prišel po njo tovariš Riko Malalan iz Sežane. Vzel je po
šiljko, jo odpeljal v Sežano in od tam naprej v Trst. Pri 
tem kanalu je včasih pomagal Malki tudi Dušan Kermavner. 
Neposredne zveze s Trstom ni bilo, ker ni bila potrebna. 
Tretji kanal je bila zveza med Windischgratzovim gozdarjem 
na Planini in gozdarjem istega gospodarja v Italiji, četrti 
kanal je vodil Ivan Makuc, šel je čez Tržič v Avstrijo. Peli 
kanal je deloval samo poleti in je vodil prek Alp iz Bovca v 
Jugoslavijo in obratno v Italijo.

Neposredno zvezo s Trstom sem imel lahko samo s po
močjo Makuca, ki je imel vedno pripravljen potni list in 
vizum za Italijo.

V hotelu Tratnik sem našel izredno dobrega sodelavca v 
vratarju Antonu Madonu, bivšem avstrijskem žandarju, ki 
pa Je izgubil službo zaradi nediscipliniranosti. Anton Madon 
je imel navado, da je vsa pisma, ki so prišla za hotelske go
ste, dal v okno hotelske veže na ogled. Tu pa t,am je prišlo 
v hotel tudi zame kakšno pismo, seveda ne na moje ime. 
Ce je prišlo pismo na naslov človeka, ki ga ni bilo v hotelu, 
je Madon vedel, da je to pismo zame in ga ni dal v okno, 
marveč ga je izročil meni osebno.

Skozi Ljubljano so nenehno potovali italijanski pa tudi 
slovenski emigranti iz Italije; te je Madon rad sprejel, jim 
dal sobo v drugem nadstropju in na moje priporočilo in s 
privoljenjem lastnika hotela starim Tratnikom, teh gostov 
ni prijavljal policiji. Ko je stranka organizirala leta 1928 v 
Celovcu sindikalno posvetovanje italijanskih komunistov, je 
potovalo na konferenco skozi Jugoslavijo nad dvajset tova
rišev, katerim je Madon preskrbel prenočišče, jaz pa sem 
jim pripravil potrebne potne liste, da so laže šli čez mejo v 
Celovec In se potem od tam spet vrnili v Italijo.

(Nadaljevanje sledi)
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HOROSKOP
OVEN (od 21.3. du 20.4.) Posli: 

srečen zaključek nekega poizkusa. 
Brzdajte svoj jezik.

BIK (od 21.4. do 20.5.) Verjetno 
srečanje s petično osebo, ki se za 
nima za vaše načrte Ne igračkajte 
se s čustvi.

DVOJČKA (od 21 5. do 21.6.) Pre
hiteli bost nekega svojega tekme 
ca. Premagati boste morah svojo 
pretirano sarnoljubnest.

RAK (od 22.6. do 22.7.) Neko de 
lo boste dobro začeli, toda ne bo
ste "a dokončali. Važno sporočilo.

LEV (od 23.7. do 23.8.) Izpopolni
te svoje tehnično znanje na področ
ju, kjer delate. Manjši spopad z 
družinskim članom.

DEVICA (od 24.8 do 22.9.) Po
stavljeno vam bo važno vprašanje, 
ki boste morali nanj nemudoma od 
govoriti. Veder in spokojen dan.

TEHTNICA (od 23.9. do 22.10.) 
Radka priložnost za potrditev last

nega poguma. Odgovorite na pismo, 
ki ga boste prejeli.

ŠKORPIJON (od 23.10. do 21.11.) 
Slavili boste zmag.* ki ste nanjo 
dolgo čakali. Nekdo vas bo mo
ralno prizadel.

STRELEC (od 22.11. do 21.12.) 
Program, ki se z njim uKvarjate, 
sploh ni uresničljiv. Ljudje se ne 
sprašujejo, kdo ste. marveč, kak- 
šni st6.

KOZOROG (od 22.12 do 201.) Za
nesljivo boste povečal* svojo finanč
no zmogljivost. Sklenili boste nad
vse prijetno poznanstvo.

VODNAR (od 21.1. do 19.2.) Do- 
sledno vztrajajte na nekem svojem 
stališču. Osebi, ki vam je pri sr
cu, se približajte resno in pre
udarno.

RIBI (od 20.2. do 20.3.) Potrpita^ 
zadeva, ki se že dolgo vleče, be 
kmalu urejena. Tudi vi niste varal 
pred ohiskovalci, toda ne oMotta 
se zanje.



PRIMORSKI DNEVNIK 4 19. junija 1968

Vreme včeraj: NajviSja temperatura 
27,4. najnižja 19,3, ob 19. url 20,6 sto. 
pinje, zračni tlak 1011,9 pada, vlaga 
90 odst., veter jugovzhodnlk 2 km na 
uro, nebo 3/10 pooblačeno, 3,5 mm 
dežja, morje mirno, temperatura mor

ja 19,6 stopinje. Tržaški dnevnik
Danes, SREDA, 19. junija

JULIJANA
Sonce vzide ob 5.15 in zatone od 
20.57 — Dolžina dneva 15.42 — Lu
na vzide ob 1.42 in zatone ob 14.50. 

Jutri, ČETRTEK, 20. junija 
NENAD

TISKOVNA KONFERENCA DR. SLOCOVICHA IN DR. CHIflRUTTINIJfl

1238razstavljavcev iz 13 držav 
na letošnjem tržaškem velesejmu

V zadnjem trenutku je 
letom lesna razstava v

Priprave za XX. mednarodni tr
žaški velesejem gTedo naglo h kon
cu. Včeraj dopoldne sta predsed
nik velesejemske uprave dr. P. 
Slocovich in glavni tajnik dr. Chda- 
ruttini orisala časnikarjem sko
rajšnjo prireditev ter se zadržala 
predvsem ob njenih najvažnejših 
točkah. Te točke so v prvi vrsti 
mednarodna lesna razstava in z 
njo povezana tehnična srečanja 
strokovnjakov na mednarodni rav
ni, dalje razprava o kavi, industriji 
in trgovini s tem blagom ter 
ustrezni obdavčitvi pri nas in šir
še v Evropi, močno sodelovanje 
tujih držav in pa načrti za razvoj 
velesejma v prihodnje. O vseh teh 
vprašanjih smo že poročali v na
šem listu, glede lesne razstave pa 
velja ob tej priložnosti pripomni
ti, da je uprava sejma dokončno 
sprejela odločitev, naj se od pri
hodnjega leta dalje mednarodni 
lesni prikaz organizira ločeno od 
splošnega vzorčnega velesejma in 
to v mesecu novembru, kajti iz
kušnja uči, da je ta mesec naj
bolj prikladen za takšne speciali
zirane prireditve. Na lesnem pod
ročju je tržaški velesejem dosegel 
zavidljivo pomembno mesto, tako 
da velja v mednarodnih poslovnih 
krogih pravilo, da kdor kaj da 
nase na lesnem področju, ne sme 
manjkati na tržaški prireditvi, ka
kor ne sme manjkati na njej ti
sti, ki kaj pomeni na področju 
kave. Kljub političnim zapletlja- 
jem, ki so značilni za najnovejši 
razvoj notranjega položaja v ne
katerih evropskih državah, je u- 
prava velesejma brez vsake teža
ve oddala ves razpoložljiv prostor. 
Razstavljavci prihajajo iz 30 raz
ličnih držav, število uradno pri
sotnih dežel pa je prav te dni na- 
rastlo na 13. kolikor bi se pa 
tudi Slonokoščena obala odločila 
za sodelovanje, se bo njihovo šte
vilo dvignilo na 14, število držav, 
ki sodelujejo na lesni razstavi, pa 
na 18.

Glede nadaljnjega razvoja trža
škega velesejma sta dr. Slocovich 
in dr. Chiaruttini poudarila, da bo 
paviljon «E», v katerem je še le
tos nameščena lesna razstava, v 
prihodnje posvečen prikazovanju 
najrazličnejših eksponatov s pod
ročja »prostega časau. Ta razstava 
predstavlja nekaj novega v Italiji 
in ima zagotovljeno bodočnost 
spričo splošne tendence, da se S 
postopnim uvajanjem popolnejših 
tehnoloških postopkov in strojev 
v vse proizvodne panoge, čedalje 
bolj podaljša razmah prostega 
časa.

Glede vprašanja, kako bo z no
vim sedežem za tržaški velesejem, 
sta njegova predstavnika naglasi
la, da je to vprašanje vedno na 
dnevnem redu, čeprav ni pričako
vati, da bo lahko rešeno v krat
kem času. Velesejem namreč po
trebuje zemljišče 100.000 kv. m 
(danes obsega razstavišče 35.000 
kv. m) in sicer po možnosti brez 
vsake višje stavbe, kajti obiskoval
ci se najrajši zadržujejo v pritlič
nih prostorih in neradi posečajo 
višja nadstropja, pa čeprav so jim 
na razpolago dvigala, mehanične 
stopnice, ali druge dvigalne na
prave.

S finančno pomočjo deželne vla
de se velesejem letos pričenja v 
znamenju splošne «čistke»: velese
jemske stavbe, paviljone in raz
stavne prostore so namreč sveže 
prepleskali, kar je bilo res potreb
no po toliko letih intenzivne po
rabe objektov.

Iz poročila predsednika Slocovi- 
cha povzemamo, da bo letos na 
sejmu prisotnih 1238 razstavljav
cev, do tega 698 iz Italije in 540 
iz tujine. Uradno bodo namreč 
prisotne Avstrija, Kamerun, Če
škoslovaška, Gabon, Zahodna Nem
čija, Gana, Izrael, Jugoslavija, Ni
gerija, Poljska, Romunija, Madžar
ska in Portugalska, kakor rečeno 
pa se utegne zadnji trenutek pri
ključiti še Slonokoščena obala, ki 
mora samo še potrditi svojo ude
ležbo.

Med vzporednimi prireditvami naj 
danes omenimo napovedano ((Za
sedanje o pristaniški manipulaciji 
kvarljivega blaga», ki je na spo
redu 5. julija in ki ga organizira 
pristaniška ustanova v sodelovanju 
z italijanskim centrom za pomor
ska vprašanja. V kongresni dvora
ni na velesejmu pa bo zastopnik 
odbora evropske skupnosti dr. B. 
Olivi 24. junija predaval o odpra
vi carin med članicami Evropske 
gospodarske skupnosti 1. julija 
letos.

Posebna strokovna žirija, ki je 
pregledala načrte v okviru tekmo
vanja za izdelavo pohištva, priprav
nega za prodajo v veleblagovnicah, 
in ki ji je predsedoval predsed
nik združenja za industrijsko ob
likovanje arh. M. Zanuso, je prav
kar razdelila petim najboljšim tek
movalcem (izmed sodelujočih) sku
pen nagradni znesek v višini
2.100.000 lir. Nagrade ex-aequo po
420.000 lir so prejeli arh. C. Coc- 
coni (Rim), L. G. Stoppino (Mi
lan), G. Offredi (Milan), C. Bindi 
— N. Gioecchini in S. Žani (Fi
rence) in arh. G. Vilm (Bologna).

možna še prijava Slonokoščene obale - S prihodnjim 
novembru ločeno od splošnega vzorčnega velesejma

Delegacija ANPI 
v Ljubljani

OBČNI ZBOR ZVEZE INDUSTKIJCKV TRŽAŠKE IN TKZISKK POKRAJINE

Dr. Doria poudaril nevarno zmanjšanje 
zaposlitve v industrijskih dejavnostih

Za nadaljnji razvoj industrije so nujno potrebne infrastrukture 
Dr. Costa govoril o nevarnosti močne gospodarske krize

V glavni dvorani trgovinske zbor
nice je bil sinoči občni zbor zveze 
industriijcev iz tržaške in tržiške 
pokrajine. Na dnevnem redu je bila 
razprava in odobritev obračuna or
ganizacije za preteklo poslovno do
bo, ter Obnovitev oziroma potrditev 
vodilnih organov združenja za na
slednjo mandatno dobo.

Občan zbor je zadobil posebno 
obeležje zaradi prisotnosti številnih 
predstavnikov oblasti in poslovnih 
krogov iz Trsta in iz vse dežele 
Furlanije - Julijske krajine, ter za
radi prisotnosti predsednika Conf- 
industrie dr. A Coste, ki je imel 
daljši govor. Pred njim je sprego
voril tudi predsednik pokrajinske
ga združenja industrijcev dr. Do
ria, medtem ko je tržaški župan 
ing. Spaccimi pozdravil zbrane za
stopnike poslovnega sveta v imenu 
tržaškega mesta in občinske uprave.

Med svojim govorom je dr. Doria 
naglasil pomen industrijskega pri
stanišča v žavljah, ki je s svojim 
razvojem pripomoglo do tega, da se 
je tržaško gospodarstvo v veliki me
ri osvobodilo iz nekdanje odvisnosti
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VČERAJ NA SEDEŽU DEŽELNEGA ODBORNIŠTVfl KRAJEVNIH USTANOV V VIDMU

Začetek pogajanj med strankami 
leve sredine za sestavo odbora

Pogajanja so na zahtevo socialistov odložili na petek - Na tiskovni 
konferenci so socialisti orisali tri osnovne pogoje za začasno sodelovanje

Predsednik velesejemske ustanove dr. Slocovich in glavni tajnik dr. 
Chiaruttini med včerajšnjo tiskovno konferenco

Včeraj so se začeli v Vidmu po
govori med demokristjani, sociali
sti in republikanci v zvezi z more- 
bitno obnovitvijo odbora leve sre
dine. Med drugimi so se jih ude
ležili deželna sotajnika PSU Deve 
tag in Fortuna, tajniki pokrajinskih 
federacij PSU in med njimi za 
Trst Pittoni, deželni tajnik KD To- 
nutti, predsednik dr. Berzanti, de
želni tajnik PRI in drugi Po po
govorih so se najprej domenili, da 
jih bodo nadaljevali danes do
poldne, nato pa so jih na zahtevo 
socialistov odložili na petek ob 16. 
uri popoldne.

Socialisti so imeli zatem tiskov
no konferenco. Na njej so pove
dali, da so ponoifj^i.že znana .po
goja, to je, da je treba še pred 
poletnimi počitnicami spremeniti 
zakonski osnutek o postopku pri 
gospodarskem načrtovanju, tako da 
bi bili močneje zastopani v posve
tovalnem odboru predstavniki sin
dikatov. Poleg tega pa bi moraii 
do novembra odobriti predlog 
državnega zakona o izvajanju člena 
50 statuta, ki določa znatno držav
no pomoč deželi za uresničenje nje
nega gospodarskega načrta in za 
večja dela. Morebitni sporazum pa 
naj bi bil začasen in bi veljal do 
novembra, ko bi pregledati, ali so 
bile obveznosti izpolnjene.

Socialisti so tudi poudarili, da ni 
bil dosežen sporazum glede izvo
litve predsedstva deželnega sveta 
na ravni strank leve sredine, pač 
pa v okviru sveta samega. Zato 
nima ta sporazum nobene zveze s 
pogajanji za sestavo novega odbo
ra. Tajnik Pittoni pa je postavil še 
nov, to je tretji pogoj, za skle

nitev sporazuma o sestavi odbora predsednik deželnega sveta prof.
leve sredine. Spričo upravičenih de 
lavskih zahtev in boja v zvezi z 
zahtevo po čimprejšnjem uresniče
nju načrta CIPE in spričo velikih 
zamud in dejstva, da niso spora
zuma o CIPE izpolnili, naj hi se 
deželni odbor, ki je imel veliko 
vlogo pri sprejetju načrta CIPE, 
obvezal, da bo v Rimu pri IRI 
in vladnih oblasteh zahteval, da se 
izpolnijo vse sprejete obveznost' 
glede izvajanja načrta ter da se 
spričo novih možnosti tudi zahte
va delna sprememba načrta v prid 
tržaškemu gospodarstvu Končno je 
Pittoni tudi predlagal, naj bi pri
šli v zvezi s temi zahtevami na 
kraj pogajanj v Vidmu sindikalni 
zastopniki, ki bi obrazložili odpo
slanstvom treh strank sedanji po
ložaj in utemeljili svoje zahteve, 
ali pa naj bi sprejeli delavske za
stopnike na kakem drugem pristoj
nem in primernem mestu. Kot vi
dimo se tudi socialisti strinjajo s 
tem, da je treba izpolniti vse ob
veznosti, sprejete z načrtom CIPE 
(kar so tudi vedno trdili) hkrati 
pa se spričo stvarnega položaja in 
hudih posledic odlašanja načrta po
tegujejo tudi oni za to, da bi načrt 
CIPE bolj prilagodili tržaškim go
spodarskim potrebam.

Sprejem veleposlanika ZDA 
na deželi in prefekturi

Včeraj popoldne sta predsednik 
deželnega odbora dr. Berzanti in

PRIZADEVANJA ZA SPREMEMBO NAČRTA CIPE

Včeraj enotna stavka 
delavcev v Sv. Marku
Delavci so šli v povorki po mestu in se zatem vrnili na delo

Prejšnji teden so na sedežu Zve
ze borcev v Ljubljani sprejeli de
legacije treh pokrajinskih združenj 
partizanov — ANPI. Tržaško de
legacijo so sestavljali Arturo Ca- 
labria, predsednik pokrajinskega 
združenja partizanov — ANPI, do
linski župan Dušan Lovriha in O- 
skar Kjuder. Delegaciji goriške in 
videmske pokrajine sta bili šte
vilnejši. Na sestanku so obravna
vali vprašanja dokumentacije o u- 
deležbi posameznih bivših borcev 
v omenjenih treh pokrajinah v 
narodnoosvobodilni borbi glede na 
nedavni zakon italijanske republi
ke o priznanju partizanskih kva
lifikacij našim borcem.

Udeleženci sestanka so izjavili, 
da bodo vložili vse svoje napore 
za iskanje podatkov in dokumen
tov, ki bi pričah o udeležbi posa
meznikov v narodnoosvobodilni 
vojni.

Vrenje zaradi neugodnih rezulta
tov pogovorov tržaških sindikali
stov v Rimu se nadaljuje. Včeraj 
sta sindikata kovinarjev Nove de
lavske zbornice CGIL in CCdL na
povedala stavko delavcev ladjedel
nice Sv. Marka, ki so zapustili de
lo ob 9.30 uri in se vrnili v ladje
delnico ob 11.30 uri. Stavki se je 
pridružil tudi sindikat kovinarjev 
CISL. V tem presledku so šli po 
mestu v povorki v delovnih oble
kah in nosili običajne transparen
te z gesli v obrambo ladjedelnice 
in z zahtevo po spremembi načrta 
CIPE.

Najprej so se delavci ustavili 
pred sedežem Krščanske demokra
cije na Trgu Sv. Ivana, kjer so ne
kateri posedli po tleh in močno 
žvižgali. Potem so odšli po Korzu 
na Trg Unita in se ustavili najprej 
pred županstvom, kjer je odšla k 
županu njihova delegacija Zatem 
so nadaljevali pot po mestnih uli
cah in trgih ter se vrnili na delo.

Včeraj se je razširila med de
lavci vest, da bodo danes stavkali 
v Tovarni strojev, toda sindikati 
je niso potrdili. Prav tako krožijo 
tudi glasovi, da bo jutri splošna 
stavka kovinarske stroke, ki se ti
če okrog 11.000 delavcev. To bi bila 
v kratkem času že tretja stavka 
zapovrstjo.

Sindikalna vodstva so tudi raz
pravljala o tem, da bi bilo treba 
poslati odposlanstva delavcev k žu
panu, k predsedniku pokrajine, 
vladnemu komisarju in predsedni
ku trgovinske zbornice s predlo
gom, naj bi sestavili mestno od
poslanstvo, ki naj bi predočilo vod
stvu IRI in vladi zahteve Trsta.

Zborovanja KPI
Jutri ob 19. uri bo na Trgu Sv. 

Jakoba zborovanje KPI o sedanji 
vladni krizi in o krajevnem gospo
darskem položaju. Govoril bo sena
tor Paolo Šema.

V petek 21. trn. pa bo prav tako 
na Trgu Sv. Jakoba zborovanje KPI 
o gospodarskem položaju v Trstu, 
nakar se bo razvila povorka po

mestnih ulicah. Manifestacijo pri
rejajo mladinske organizacije FG 
CI, mladinska federacija PSlUP in 
študentsko gibanje.

Danes seja miljskega 
občinskega sveta

Danes se bo ponovno sestal milj- 
ski občinski svet Na svoji zadnji 
seji 12. t. m. je občinski odbor k 
že objavljenemu dnevnemu redu do
dal še nekaj sklepov, med kateri
mi tudi sklep o imenovanju prora
čunskih revizorjev za poslovno leto 
1968 za občino in podjetje ACNA.

62-letna Angela Braico por. Brai- 
co, ki so jo 8. maja sprejeli na 
zdravljenju v bolnišnico s pridr
žano prognozo, je včeraj ob 14. uri 
podlegla poškodbam. Zena je bila 
padla s stola v svojem stanova
nju v Naselju S. Mauro 160 in se 
hudo ranila po zatilju.

Ribezzi sprejela ameriškega vele
poslanika v Rimu Mr. Gardnerja 
Ackleya, ki je na uradnem obisku 
v Trstu. Spremljal ga je generalni 
konzul ZDA v Trstu Mr. Fuess.

Predsednik Berzanti se je zadr
žal z Mr. Ackleyem in Mr. Fuessom 
v prisrčnem pogovoru ter je ome
nil svoje potovanje v ZDA, ugodne 
vtise s tega potovanja in prijazni 
sprejem, ki ga je doživel. Med 
pogovorom so obravnavali možnost 
okrepitve trgovinsko - gospodarskih 
in kulturnih odnosov med ZDA in 
deželo Furlanijo - Julijsko krajino 
Veleposlaniku Ackleyu, ki se je prvi 
vpisal v novo deželno knjigo čast
nih gostov, je izrekel dr. Berzanti 
topla voščila ter mu poklonil knji
go ((Starih tržaških tiskov«, ki jih 
je zbral prof. Rutteri. Prof. Ribez
zi, pri katerem sta bila ameriška 
diplomata na obisku kasneje, pa 
je daroval veleposlaniku ZDA Va- 
lussijevo knjigo »Furlanija . Julij
ska krajina«

Ob 12. uri je Mr. Gardnerja 
Ackleya sprejel na uradnem obisku 
tudi. vladni komisar dr. Cappellini.

Predavanje profesorja 
Piemontesija o Krasu

Na sedežu «Pro Natura Carsica« 
je sinoči predaval o Krasu univer
zitetni prof. Piemor.tesi. Predava
telj se je zavzel za ohranitev vseh 
kraških naravnih lepot in značilno
sti, za ohranitev kraške arhitektu
re in za ohranitev na Krasu prebi
valcev, ki na njem živijo. O zani
mivem predavanju bomo bolj obšir
no poročali v prihodnjih dneh.

Zahvala
Spoštovano uredništvo, 
ko smo se študentje in profesorji 

pedagoške akademije Maribor mu
dili na ekskurziji po Tržaškem, smo 
tako pri Vas kot pri drugih sloven
skih ustanovah našli iskreno razu
mevanje in gostoljubnost. Čutimo 
prijetno dolžnost, da se posebej za
hvalimo prof. Stanetu Miheliču, sve
tovalcu za slovenske šole na Trža
škem, šolskemu nadzorniku g. O- 
skarju Boletu, učiteljem in profe
sorjem na šolah v Bazovici, v Do
lini in Nabrežini, prof. Jožetu Um
ku, direktorju Slovenskega dijaške
ga doma, književnikom Borisu Pa
horju, Josipu Tavčarju, Filibertu 
Benedetiču >n igralcu Jožku Luke- 
šu. Iskrena hvala tudi prof. Radu 
Rauberju, ki nas je sprejel in vo
dil po Kulturnem domu, ter. g. mon- 
signorju Marjanu živcu, župniku iz 
Bazovice. Hvala tudi vsem drugim, 
ki so nam pomagali, da je bila naša 
ekskurzija tako plodna.

Profesorji in študentje 
slovenisti pedagoške akademije 

Maribor

Delavci Marka tudi včeraj šli v povorki po mestu

od enega samega proizvajalnega 
področja, namreč od ladjedelstva. 
Govoreč o industrijskih dejavnostih 
na našem področju v preteklih le
tih, je dr. Doria naglasil, da je šte
vilo delavcev, zaposlenih v indu
striji po drugem prihodu Italije 
v naše kraje narastlo s 30.000 na
43.000 enot v letu 1963, Tedaj je 
zaposlenost v industriji dosegla vi
šek: v poznejših letih pa se je šte
vilo delavstva začelo čedalje hitreje 
krčiti ter se do danes znižalo za 
okoli 7000 enot. Glavno krivdo za 
ta neugoden razvoj nosi zamuda, s 
katero se uresničujejo sklepi Med
ministrskega odbora za gospodar
sko načrtovanje CIPE, po katerih 
se je zlasti zaposlenost v ladje- 
delstvu in v povezanih dejavnostih 
nevarno zmanjšala.

Dr. Doria je nadalje naglasil, da 
je tržaška industrijska dejavnost v 
preteklih letih narastla predvsem 
zaradi novih pobud s strani zaseb
nih operaterjev. Ti so mnenja, da 
so v Trstu dane možnosti za še 
nadaljnji industrijski razvoj, pred
vsem kar zadeva razne vrste pre
delovalnih obratov. Zato pa so po
trebne infrastrukture, kot so zlasti 
primerne cestne, železniške in po
morske povezave ter podaljšanje 
veljavnosti davčnih in finančnih 
olajšav, ki so jih oblasti svoj čas 
priznale novim industrijskim po
budam na našem področju.

Predsednik Confindustrie dr. A 
Costa se je v svojem govoru dotak
nil vprašanja nemirov, ki jih je 
kronika zadnjih tednov zabeležila 
pri študentih v najrazličnejših de
želah sveta. Ti nemiri Izhajajo po 
Costovem mnenju predvsem iz dej
stva, da se v sodobnem svetu vse 
preveč poudarjajo le pravice po
sameznikov, medtem ko se nasprot
no čedalje bolj pozabljajo njegove 
dolžnosti. Tako se zlasti pri mla
dih ljudeh ustvarja prepričan ie, da 
lahko pridejo do vsega, ne da bi 
morali zato utrpeti katere koli od
povedi. Tak razvoj pa nujno pri
vede do splošnega nezadovoljstva v 
človeški skupnosti.

V mednarodnem merilu bi bilo 
treba mimo tega bolje porazdeliti 
obstoječe dobrine, pri tem oa bi 
morali skrbno paziti, da bi odpra
vili vsako obliko oboroževalne tek
me. Mednarodne organizacije, ki 
se ukvarjajo s svetovnim mirom 
in z drugimi občečloveškimi pro
blemi, bi morali primerno preosno- 
vati, kajti danes so v glavnem tako 
sestavljene, da ne morejo jamčiti 
za brezhibno opravljanje svojih 
vlog. V sami Italiji bi morali tako 
preurediti obstoječi veljavni red, 
da bi priznali več veljave posamez
nikom in manj veljave političnim 
strankam, tako da bi se začela po
stopoma odpravljati krivica, po ka
teri maloštevilni ljudje, organizirani 
v strankah, dejansko vsiljujejo svo
ja hotenja širokim množicam, ki 
niso organizirane v političnih stran
kah.

Predsednik Confindustrie se je 
nato dotaknil vrste problemov s 
socialnega področja. Glede napo
vedane davčne reforme je dejal, da 
je v bistvu dobra, vendar pa na šte
vilnih mestih nepopolna. Številne 
pa so tudi napovedane reforme, ki 
jih industrljci zavračajo kot slabe 
In nepriporočljive. Tako je Confin- 
dustria odločno proti vsaki reformi, 
ki bi imela za cilj «odipravo volje 
do dela«, to je proti vsaki reformi, 
ki bi industrijcem jemala pravico 
do prostega ukrepanja na tržišču 
in omejevala njegovo operativno 
svobodo. Zaradi splošne korupcije 
pa so industrljci odločno proti te

mu, da bi država globlje prodirala 
v narodno gospodarstvo.

O napovedani ustanovitvi dežel 
Je dr. Costa naglasil, da Confln- 
dustria ni proti njihovi ustanovitvi, 
v kolikor bi šlo za strogo admini
strativna telesa (podobno kot seda
nje pokrajine), kajti «nima smisla 
po eni strani graditi celovito Evro
po, po drugi pa drobiti Italijo«. Gle
de skorajšnje sestave nove vlade 
v Italiji je dr. Costa naglasil, da 
se bo morala ta zelo verjetno že 
v prvih mesecih svojega poslovanja 
lotiti resnih problemov na gospo
darskem področju, kajti kljub ugod
nim podatkom v današnjih doma
čih statistikah je v zraku močno 
čutiti nevarnost močne gospodar
ske krize. Odtod predvsem potreba 
po močni in vztrajni vladi na vod
stvu države.

Harmonikarski orkester 
«Miramar» nastopil v Idriji

V nedeljo 9. junija je bila v Idri
ji revija harmonikarskih orkestrov, 
ki jo vsako leto organizira v več
jem kraju na Primorskem Zveza 
kulturno-prosvetnih organizacij Slo
venije. Na letošnjo revijo je bil 
povabljen tudi naš harmonikarski 
zbor «Miramar», šole glasbene ma
tice, ki ga vodi prof. Elijana Zajec.

Pod geslom tPesem, mladost, ti
panje — kakor svetel plamen je 
planila do neba» je nastopilo 7 an
samblov. Na koncertnem odru so 
se zvrstili harmonikarski orkestri 
iz Idrije, Postojne, Nove Gorice, Se
žane, Šempetra, Ilirske Bistrice in 
Glasbene matice iz Trsta. Vse sku
pine so pokazale precejšnjo homo
genost za skupno igro in so vest
no sledile dirigentom, ki so prav 
gotovo vložili veliko truda za to 
delo z mladino, katere povprečna 
starost ni presegla 14. leta.

Na reviji v Idriji smo slišali raz
ne priredbe narodnih motivov a 
večina skladb je bila iz klasičnega 
repertoarja, prirejenih za take an
samble. Spored je obsegal odlomke 
iz oper Verdija (Nabucco), Wag- 
nerja (Tannhauser). Mascagnija 
(lntermezzo) a tudi drugi avtorji 
so bili na sporedu: Schuman, Schu
bert, Strauss, Corelli in drugi.

Kot sem že omeni, so mladi iz
vajalci in njihovi dirigenti vložili 
mnogo truda v pripiavo ter je bil 
program zares odlično izveden in 
vreden imen skladateljev, ki so bi
li izvajani. To je potrdilo tudi ob
činstvo, ki je do zadnjega kotička 
napolnilo rudniško dvorano v Idri
ji, kjer se je vršil koncert in ni 
štedilo z aplavzi.

Zelo lepo so bili sprejeti tudi na
ši harmonikarji, ki so s svojim moj
strskim izvajanjem ogreli poslušal
ce ter so morali na njihovo željo 
dodati še eno skladbo. Na koncu 
je vse harmonikarje, ki so nasto
pili (bilo jih je 100) pozdravil pred
sednik Zveze kulturno-prosvetnih or
ganizacij in vsakemu ansamblu po
delil diplomo. Po nastopu so prire
ditelji pripravili izvajalcem v resta
vraciji hotela Nanos skupno večer
jo. Tako se je tudi letos končalo 
šolsko leto z res lepim nastopom, 
ki bo mladini iz vseh krajev Pri
morske ostal v lepem spominu ter 
dajal spodbudo za nadaljnjo delo 
in priprave za podoben nastop v 
prihodnjem letu.

Ignacij Ota
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TISKOVNA KONFERENCA NA SEDEŽU PRI MIllAMARU

Znanstveniki o nujnosti gradnje 
vedno večjih protosinhrotronov

Prof. Salam zagovarja načelo, naj bi bil protosin- 
hrolron zgrajen v bližini centra za teoretsko fiziko

Skupina znanstvenikov, ki se ude
ležujejo sedanjega mednarodnega 
simpozija o sodobni fiziki, med ka
terimi je bil tudi Nobelov nagraje
nec ameriški profesor Schvvinger, 
je imela včeraj na novem sedežu 
centra za teoretsko fiziko pri Mi- 
ramaru tiskovno konferenco, na ka
teri so obrazložili časnikarjem ve
lik pomen raziskav na področju fi
zike visokih potenc in fizike ele
mentarnih delcev.

Predmeti, ki so jih znanstveniki 
obravnavali, so bili na najvišji 
znanstveni ravni, hkrati pa so ime
li vsi samo en smoter: dokazati, 
kako sodobna znanost hitro in ne
vzdržno napreduje ter poudariti 
predvsem potrebo po večjih nalož
bah za znanstvene raziskave. Z 
znanstvenega stališča je najbolj na
zorno zajel obravnavane predmete 
prof. Schvvinger, ki je govoril o vi
sokih potencah. Namen raziskav na 
tem področju, je poudaril znanstve
nik, je, da človek prodre v najbolj 
intimne poglede strukture tvarine, 
ter da da vse dosedanje znanje na 
tem področju slutiti, da so osnovni 
zakoni, ki urejajo tvarino, pofiolno- 
ma drugačni od tistih, ki jih sedaj 
poznamo, kar lahko popolnoma spre
meni vse dosedanji dosežke na 
znanstvenem področju.

Drugi so govorili o potrebi grad
nje velikih protosinhrotronov, ker 
postajajo sedanji (ki imajo do 30 
GeV — v SZ so sedaj dogradili no
vega za 70 GeV) zastareli. Znan
stveniki so poudarili, da se ti o- 
gromni jedrski pospeševalci izrabi
jo poprečno v desetin letih. V ZDA 
so izdelali načrte za gradnjo nove
ga jedrskega pospeševalca z zmog
ljivostjo od 200 do 400 GeV, ki bo 
stal od 200 do 300 milijonov dolar
jev. Samo njegovo vzdrževanje bo 
stalo letno do 60 milijonov dolar
jev.

Ob zaključku je prof. Salam po
udaril veliko važnost načrta med

narodne ustanove CERN v Ženevi, 
da zgradi v Evropi protosinhrotron 
z zmogljivostjo 300 GeV. Ta veliki 
stroj pa bi moral biti zgrajen, po 
mnenju prof. Salama, v bližini cen
tra za teoretsko fiziko. Čeprav ni 
omenil Doberdoba, je' bila vendar 
njegova ugotovitev najtesneje po
vezana z zahtevam': krajevnih u- 
pravnih in gospodarskih ustanov, 
naj se itahianska vlada poteguje 
za postavitev protosinhrotrona v 
Doberdobu.

Davčni seznami na vpogled
Županstvo sporoča, da so od 10. 

t. m. izobešeni na ogled javnosti 
za nadaljnjih 20 dni v občinski pa
lači, Trg Granatieri št. 3 — pri
tličje, seznami, priloženi sklepu 
občinskega odbora, v zvezi s pla
čevanjem občinskih davkov in pri
stojbin za leto 1968 na osnovi pri
jav in sprememb, ki so bile vne- 
šene do 20. septembra lanskega 
leta. Hkrati si lahko prizadeti o- 
gledaio tudi davčne sezname za le
to 1967.

Natečaj
Zakladno ministrstvo razpisuje na

tečaj z izpiti za 140 mest svetnika 
tretje kategorije v vodilnem stale- 
žu pri generalnem državnem raču
novodstvu.

Pogoji: doktorat v ekonomiji ali 
v njej sorodni veji, starost od 18 
do 32 let: zapadlost 2 avgusta 1968. 
(Uradni list št. 140 z dne 3. 6 68.)

* KRIŠKI TEDEN *
PD «VESNA»

vljudno vabi na sledeče prire
ditve, ki bodo od 23. do 30. 
junija 1968 v Križu:
23.6. ob 11. uri — v Prosvet
nem domu «A. Sirk« otvoritev 
fotografske razstave o kriških 
ribičih ter slikarske razstave 
R. Hlavatyja. Razstavi bosta 
odiprti do 30. t.m. s Sledečim 
umikom: ob delavnikih od 17. 
do 20. ure in ob praznikih od 
10. do 20. ure.

Praznik vina in rib:
28.6. ob 21. uri — nastop kri
škega moškega pevskega zbora.
29.6. ob 16. uri — koncert do
mače godbe na pihala; ob 19. 
uri nastop folklorne skupine 
Turističnega društva Portorož- 
Piran.
30.6. ob 17. uri — pester spored 
domače glasbe in petja v iz
vedbi ansambla «Veseli rudar
ji« iz Trbovelj.

SOLSKO SKRBNIŠTVO SPOROČA, 
da so od 15. tm. objavljene pred 
nostne lestvice prosilcev za pover
jena in nadomestna mesta na sred
njih Šolah s slovenskim učnim jezi
kom za Šolsko leto 1966/69. Lestvice 
so na vpogled deset dni, vsak dan od 
10. do 12. ure, na srednji ioli s slo. 
venskim učnim Jezikom v Ulici L. 
Frausin 14.

Znanstveni licej ima na ogled raz
stavo risb vsak dan do 22. tm. od 
10. do 12. ure.

TEČAJ ZA POPRAVNE IZPITE
V DIJAŠKEM DOMU
Kakor vsako leto bo tudi letos te

čaj za popravne Izpite v Slovenskem 
dijaškem domu v Trstu. Trajal bo 
od l. do 31. avgusta. Vpisovanje v 
tečaj se začenja takoj in se zaključi s 
5. julijem. Vpisuje se vsak dan, ra
zen nedelj in praznikov od 10. do 13. 
ure in od 16, do 18. ure v upravi v 
Ul. Ginnastica 7? ali Čampo S. Lui- 
gi 11.

Učiteljstvo in učenci osnovnih šol 
nabrežtnskega didaktičnega ravnatelj
stva vljudno vabijo starše in ljubite
lje mladine na ogled razstav šolskih 
izdelkov, ki bodo:

23 junija v Stivanu, Devinu, Zgo
niku in Saležu,

28. junija v Gabrovcu, 
od 10. do 12. in od 16. do 20. ure ln 
k šolski prireditvi:

23. junija ob 17. url v Saležu.
Osnovna šola pri Sv. Jakobu: šol

ska maša 27. tm. ob 10. uri, šolska 
razstava 23. tm. od 9. do 12. in od 
16. do 19. ure.

Osnovna šola v Ul. sv. Frančiška:
šolska maša 27. tm. ob 8, uri, raz
stava 23. tm. od 9. do 12.30 in od 
16. do 19.30 ter 24. tm. od 9. do 12.

Osnovna šola v Ul. Donadoni: šol
ska maša 26 tm. ob 9. uri, razstava 
25. tm. od 9. do 12. ure ter od 16. 
do 19.30 in 26. tm. od 9. do 12. ure.

Osnovna šola pri Sv. Ani: šolska 
maša 26. tm. ob 17.30, razstava 26. 
tm. od 9. do 12. in od 15. do 19. ure.

Osnovna šola v Skednju: šolska 
maša 27. tm. ob 17.30.

četrtošolci slovenske trgov
ske akademije se iskreno zah
valjujejo vsem, ki so prispeva
li k uspehu letošnje valete.

Razna obvestila
Tržaški filatelistični klub L. Košir

bo imel danes, 19. tm. redni sesta. 
nek od 19. do 20. ure v prostorih klu
ba, Ul. dei Montecchi 6 (Sv. Jakob).

* * •

SPDT priredi v ponedeljek, 24. tm.
ob 21. url na stadionu 1. maj tradi
cionalno planinsko kresovanje. Na 
sporedu bo kulturni program, razsta. 
va risb z otroškega «ex tempore«, 
razdeljevanje diplom zmagovalcem 
tekmovanj, kii so bila ob priliki POP, 
ter izročitev pokala Zorka Jelinčiča 
zmagovalcu pohoda.

Da ne bi kres prezgodaj ugasnil, 
vab: odbor SPDT vse obiskovalce 
da prinesejo s seboj vse stare in 
neuporabne predmete, ki bi lahko 
služili za gorivo. Te lahko izročite 
tudi med tednom na stadionu 1. maj.

SPDT priredi v soboto 29. m ne
deljo 30. junija dvodnevni Izlet z av 
tobusom v Logarsko dolino Od tod 
se bodo planinci lahko povzpeli do 
Frischaufovega doma na Okrešlju in 
do Kamniškega sedla, medtem ko se 
bodo alpinisti podali na skupno ple
zalno turo z mariborskimi plezalci

Za neplanince je preskrbljen po
poln penzion v planinskem domu v 
Logarski dolini. Ker je treba rezer
virati mesta, se vpisovanje zaključi 
21. Junija.

• • •

Prosvetno društvo Tabor na Opčinah
priredi Izlet v soboto. 29. tm. v Istro 
v Buzet, Hrastovlje. Sv. Stefan, Mo- 
tovun, Grožnjari, Buje, Koper tn do
mov. Vpisovanje od torka dalje od
20.30 do 22. ure v prosvetnem domu 
na Opčinah.

/O UUOjj
/tut m vi/ -§«

ŠPORTNO DRUŠTVO BREG

organizira dne 7. julija 1968 
s sodelovanjem

Pd Vodnik iz Doline, Prešeren 
iz Boljunca, Slovenec iz Bor

šta in Slavec iz Ricmanj

ENODNEVNI IZLET 
V KOČEVJE

s sledečim programom:
Odhod ob 5. uri; nogometna 
tekma; odbojkarska tekma, 
kosilo, ogled mesta in okoli
ce, ob 16.30 nastop vseh pev
skih zborov ter folklorne 
skupine iz Boršta. Za zainte
resirane bo na razpolago avto
bus za ogled partizanske »Ba
ze 20».
Vpisovanje pri vaških zastop
nikih, pevci naj se vpišejo pri 
predsedniku društva.

SLOVENSKO PROSVETNO 
DRUŠTVO TABOR 
OPČINE

priredi danes, 19. junija ob 
21. uri v Prosvetnem domu 
zanimiv večer s filmi o le
tošnji pustni povorki na Op
činah in o pustnem slavju v 
Boljuncu.

Vljudno vabljeni.
Vstop prost. Odbor

Spominska svečanost v Begu
njah, ki so jo priredili Skedenj- 
ci preteklo nedeljo v okviru pro- 
slav stoletnice čitalnice, je vklju
čena v reportažo, ki jo bo od
dajala televizija Ljubljana danes 
19. junija ob 19. uri.

MIRAMARSKI PARK
PREDSTAVE

<(LUČI IN ZVOKI«
(Tedenski program In urniki)
Ponedeljek: 21.30 «Maximilian o( 

Mexico» v angleščini — 22,45 
«Massimiliano e Carlotta« v Ita
lijanščini.

Torek: zaprto.
Sreda: 21.39 «Der Kaisertraum 

von Miramare« v nemščini — 
22.45 «Massimiliano e Carlot
ta« v italijanščini.

Četrtek: 21.30 «MaxlmiHan ot
Mexico» v angleščini — 22.45 
«Massimiliano e Carlotta« v ita
lijanščini.

Petek: 21.30 «Der Kaisertraum
von Miramare« v nemščini — 
22.45 ((Massimiliano e Carlot
ta« v italijanščini.

Sobota: 21.30 in 22.45 ((Massimi
liano e Carlotta« v italijan
ščini.

Nedelja: 21.30 «Der Kaisertraum 
von Miramare« v nemščini — 
22.45 »Massimiliano e Carlot- 
(»» v italijanščini.

Avtobus «M» od zaključnega po
stajališča tramvaja «6» (Barkov- 
lje) proti miramarskemu parku 
ob 21 m ob 22.15. Od parka pro
ti tramvaju «6» v Barkovljah po 
obeh predstavah.

Včeraj-danes
ROJSTVA, SMRTI IN POROKE

Dne 18. junija 1968 se je v Trstu 
rodilo 14 otrok, umrlo pa je 10 oseb 

UMRLI SO: 42-letnl Giorgio Mal 
toni, 85-letna Priselila Bolognini, 69 
letna Maria Skrlyj vd. Valentinich 
67.letni Carlo Giotta, 26.1etna Fioren 
za Muiesan, 37-letni Dario Pucci, 69 
letni Francesco Vincis, 79-letna Eufe- 
mia Zvek vd. Perusco, 87-letni Gio- 
vannl Zagurni, 6 dni star Antonio 
Vascotto.

DNEVNA SLUŽBA LEKARN 
(od 13. do 16 ure)

Barbo. Carniel, Trg Garibaldi 4. 
Giusti, Ul. Bonomea 93 (Greta). Go
dina. allTGEA, Ul. Ginnastica 6. G. 
Papa, Ul. Felluga 46 (Sv. Alojz). 

NOČNA SLUŽBA LEKARN 
(od 19 30 do 8.30) 

AlTAlabarda, Ul. deli‘Istri* 7. Al 
Galeno, Ul. S. Cilino 36 (Sv. Ivan). 
De Leitenburg, Trg S. Giovanni #. 
Mizzan, Trg Venezia 2.

Gledališča
Verdi
V soboto ob 21. uri bo v gledališču 

Verdi drugi od treh simfoničnih kon
certov, posvečenih julijskim avtor- j 
jem, ki jih prireja gledališče Verd1 1 
v sodelovanju z odborom «Trieste 68». 
Orkester gledališča Verdi bo vodil 
Franco Cristofoli, sodelovali pa bo- j 
do trije solisti: organistka Hedda HW 
Vignanelli, sopranistka Ileana Merig- 
gioli in pianist Bruno Canino. Pr°' 
gram bo obsegal pet absolutnih no
vosti: Cervenca — Koncert za orgle 
in orkester; de Banfield — 1. Večer
na, 2. Liebeslied (2 lirični skladbi z* 
sopran in orkester na besedilo R. M- 
Rilkeja); de Incontrera — Koncert 
za klavir, godala in tolkala; Bibalo — 
Simfonia Notturna; Viozzi — Discor- 
so del vento.

Prodaja vstopnic pri blagajni gte 
dališča se nadaljuje.

PARK MIRAMARSKEGA GRADU. 
•Luči in zvokia: ob 21.30 »Der Kai
sertraum von Miramare« v nemščini> 
ob 22.24 ((Massimiliano e Carlotta« v 
italijanščini. Avtobus «M» od Banko- 
velj (tramvajska postaja) proti par
ku ob 21. in ob 22.15 in od parka 
proti Barkovljam po obeh predstavah.

Nazionale 16.00 ((Carnevale dei la' 
dri«. Stephen Boyd, Giovanna RalU-

Excelsior 16.00 «11 segreto dello Scor- 
pione«. Alex Cord, S. Eaton. M«- 
trocolor.

Fenice 16.00 «Sebte volonter! del Te- 
xas». Brenda Scott, James Caine- 
Technicolor.

Eden 15.00 «Helga». R. Gassman, E- 
Moridry Technicolor

Grattacielo 16.00 «Gloco dii massa- 
cro». Claudine Auger, J. P. Cassel- 
Prepovedan mladoletnikom.

Ritz (Ulica San Francesco štev. 10)
16.00 «11 fantasma dl Londra«. ‘z 
romana E. VVallacea. Prepovedan« 
mladini pod 14. letom.

Alabarda 16.00 «Questo mondo pro- 
ibito«. Dokumentarni film v bar
vah. Prepovedan mladini pod Iz
letom.

Filodrammatico 16.00 »La grande sfi' 
da a Scotland Yard». — Jutri «Ani- 
ma nera». V. Gassman.

Moderno 16 00 «11 pirata del Re». J- 
Sth. John, S. McLaren. Technicolor. 
Jutri «La notte dei generali«. Te
chnicolor.

Aurora 16.30 «Col cuore in gola«. J- 
Trintlgnat, Eva Aulin. Technicolor. 
Suspence.

Cristallo 16.00 «Camelot». Richard 
Harris, Vanessa Redgrave, Franco 
Nero. Technicolor.

Capitol 16.00 «11 favoloso dottor Doo- 
little«. Rex Harrison in Samanttu 
Eggar. Technicolor Todd AO.

Impero 16.30 «Spia, spione«. Lando 
Buzzanca Technicolor.

Vittorio Veneto 16.00 «1 ribelli del- 
l’AnatoIia». Režija Elia Kazan.

Garibaldi 16.00 «Mata Han, agente 
segreto«. Zabavni film.

Astra 16.00 «1 Comanceros«. Technico
lor. John Wayne.

Ideale 16.00 «Una regina per Česa- 
re». Pascal Petit. Technicolor.

Abbazia 16,00 «Pattuglia anti gang»- 
R. Hossein, R. L. Guin. Technicolor.
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SLOVENSKA
PRIREJA

PROSVETNA ZVEZA

DAN
SLOVENSKE
KULTURE

SOBOTA, 22. JUNIJA
ob 18. uri odprtje kioskov;
od 21. do 1. ure ples; vstopnina na prireditveni prostor 100 lir.

NEDELJA, 23. JUNIJA
ob 10. uri otvoritev prenovljenega sedeža prosvetnega društva JEZERO, v katerem 
bo razstava slovenskega revijalnega tiska; po otvoritvi začno na prireditvenem prosto
ru delovati prvi kioski; za vstop na prireditveni prostor prostovoljni prispevki (parki
ranje zagotovljeno);
ob 18. uri priložnostni govor in kulturni spored, pri katerem sodelujejo naslednji pev
ski zbori: VODNIK, PREŠEREN, SLOVENEC, SLAVEC, LIPA, SLOVAN, GALUS, RE
PEN, MIRK, VESNA, RDEČA ZVEZDA, PRIMOREC, JEZERO, KRAS, ŽUPANČIČ, KO
SOVEL, folklorna skupina «BREG», instrumentalni kvintet in vokalni kvartet BRIŠKI 
SLAVČEK, godbe na pihala iz Trebč, Nabrežine in Doberdoba; 
od 20. do 1. ure ples;
ob 21. uri je predviden taborni ogenj s kulturno zabavnim sporedom.

PONEDELJEK, 24. JUNIJA
ob 18. uri začno delovati kioski;
od 20. do 24. ure ples; vstopnina na prireditveni prostor 100 lir.
Za ples igra orkester «THE LORDSit.

PRESENETUIVA ODKRITJA POLICIJSKE PREISKAVE

Vlomilec v podružnico hranilnice 
je pravi profesionalec «poklica»

Pred tem vlomom je zagrešil že celo vrsto drugih sam 
ali pa s svojima dvema pomočnikoma, ki so ju tudi prijeli

Mladi tat, ki je pred kratkim 
Vlomil v podružnico št. 2 Tržaške 
hranilnice v Ul. Carducci 7, in ki je 
nekaj ur za tem padel v roke po- 
liciji, je bil pravi profesionalec tat
vine. Tako so ugotovili funkcionarji 
'n agenti tržaškega letečega oddel
ka po številnih zasliševanjih in dol
gi preiskavi, ki se je zaključila šele 
v preteklih dneh.

Kot Je znano, je bil 26-letni me
hanik Francesco Gironda, stanujoč 
v Ul. Gambini 49, star znanec po
licije, saj je že februarja 1962 vlo
mil v urade tržaške carine, iz kate
rih je ukradel dva milijona lir. Za 
to tatvino Je bil kmalu nato areti
ran in obsojen, zaradi svoje mla
dosti — takrat je bil še mladole
ten — pa je lahko kmalu zapustil 
Zapor. Ta negativna izkušnja pa 
mu očitno ni prav nič pomagala, 
ker je spet zašel na krivo pot.

V zadnjem letu Je Gironda poleg 
vloma v banko opravil celo vrsto 
tatvin, ki so šele sedaj prišle na 
dan. Pod pritiskom preiskovalnih 
organov je Gironda priznal vse svo
je krivde, tako da je policija lahko 
V celoti osvetlila njegovo maloprid
no kariero.

1. februarja ponoči je tat vlomil 
v urade podjetja «SAFEM», iz ka
terih ni sicer ničesar odnesel, kljub 
temu pa je povzročil deset tisoč lir 
kkode. Približno deset dni pozneje 
Je iz uradov trgovine Zerial v Ul. 
Settefontane ukradel pet tisoč lir. 
Sredi aprila je vlomil v trgovino 
«Marchi gomnia« in iz blagajne od
nesel petdeset tisoč lir. Marca je 
'z blagajne trgovine «De Manzano« 
Ukradel dvesto tisoč iir. Maja me
seca je vlomil v pekarno Fabija 
Bova, iz katere ni ničesar odnesel 
Več sreče je imel nekaj dni pozneje 
v skladišču farmacevtskih izdelkov 
v Ul. Pascoli, kjer Je iz predala pi
salne mize odnesel petdeset tisoč 
'ir. z vlomom v skladišče za kavo 
v Ul. Macchiavelli je ((zaslužil« še 
27.500 Ur, iz skladišča oblačil v Ul. 
Genova pa je dobil še 70 tisoč lir.

Presenetljivi seznam se nadalju
je: v podjetju Veraldo v industrij
skem pristanišču se je Gironda obo
gatil za približno 170 tisoč lir. V 
Sadnjih dneh maja se je z akrobat
skim plezanjem vtihotapil v agen
cijo ATEC na Goldonijevem trgu in 
■z nje odnesel številne dragocene 
Predmete daljnogled, fotografski 
aparat in petdeset tisoč lir. Skupna 
Skoda je takrat znašala 456 tisoč 
ur. Del ukradenega blaga je potem 
Skril v oližini ceste Reka-Zagreb. 
fotografski aparat pa je prodal v 
•Jugoslaviji za 55 tisoč din.

Vse te tatvine Je Gironda opravil 
sum. pri drugih pa sta mu poma
gala dva tovariša, ki ju Je policija 
se aretirala: gre za 28-letnega Mau- 
fa Darnianija Iz Ul. Sinico 66 in 
23-letnega Giorgia Bonina iz Ul. 
del Vento 9 V družbi teh tovari
šev je Gironda ukradel 40 tisoč Ur 
2 neke mehanične delavnice, kma- 

•U zatem pa je trojica vlomila še v 
trgovino «Cont! Corsinl«. iz katere 
Je odnesla nekaj avtomobilskih na
domestnih delov in okrog osem ti
soč lir, za skupno vrednost 177 ti
soč lir.

Po nasvetu Glronde, je februarja 
hieseca Bonin sam vlomil v urad 
tvrdke «Faema» in ukradel 180000 
kr, ravno toliko pa Je Bonin odne
sel nekoliko pozneie iz neke delav- 
hice v Ul della Tesa 

Vse to pa še ni dovolj, saj Je tro
jica poskusila opraviti še številne 
tatvine v škodo raznih delavnic In 
skladišč, ki so se pa zaključile brez
uspešno.

Policija je torej za sedaj zaklju
čila preiskavo Podrobno poročilo 
0 dejavnosti nepoštene trojice Je 
Poslala sodnim oblastem, pred ka
terimi se bodo morali Gironda, Bo
rita in Damfanl zagovarjati pod ob
tožbo tatvin z obtežilntml okolišči
nami.

po nesreči z levim stopalom zašla mu zahvaljuje in mu izreka glo-
pod kolesje traka ter 'sl odsekala 
konici dveh prstov in si poškodo
vala stopalo. Njene delovne kole
gice so ji priskočile na pomoč ter 
poklicale bolničarje Rdečega križa, 
ki so ponesrečenko položili v rešilni 
avtomobil in jo odpeljali v splošno 
bolnišnico. Tu se bo morala delavka 
zdraviti dvajset dni na ortoped
skem oddelku.

Izpolnjeni vsi pogoji 
za fakulteto v Vidmu

Minister za šolstvo GUI je včeraj 
sporočil deželnemu predsedniku 
Berzantiju, da je tudi on pod 
pisal predsedniški odlok, ki ga je 
že podpisal predsednik republike 
in s katerim začne veljati dogovor 
med tržaško univerzo ter konzor
cijem za ustanovitev in razvoj vse- 
ufdHškega pouka V Vidmu 'ža fi 
nansiranje in vzdrževanje fakultete 
za tuje jezike in književnosti trža
ške univerze v furlanskem glav
nem mestu. Sporočilo Guia pred
stavlja zaključno dejanje ministra 
za šolstvo za ustanovitev ločene 
fakultete tržaške univerze v Vidmu, 
s čimer se uresničuje eno izmed 
najbolj občutenih pričakovanj Fur 
lanov. Dežela je vedno podpirala 
to zahtevo in zanjo so pokazale 
razumevanje tudi akademske obla
sti tržaške univerze. V ta namen 
je bilo začetno določenih 1.100 mi 
lijonov lir. Sedaj so ustvarjeni vsi 
pogoji za ustanovitev fakultete, ki 
bo začela delovati že v prihodnjem 
akademskem letu.

Predsednik Berzanti Je poslal mi
nistru Guiu brzojavko, v kateri se

boko hvaležnost.

Vespist v žensko
Pri prečkanju ceste izven preho

da za pešce se je včeraj zjutraj 
ponesrečila 86-J Ana Elvira Aite iz 
Ul. Appiari 15. V Videmski ulici 
v višini stavbe št 81 je priletno 

a vespa, ki jo je proti 
središču mesta vozil 61-letm Ange
lo Verginella s Proseka št. 201. že
na se je ranila po zatilju in se u-

KAKO ODPRAVITI NEVŠEČNOSTI V POSLOVANJU BOLNIŠKE BLAGAJNE

Včeraj se je tudi na Goriškem pričela 
kampanja vljudnosti v delovanju INAM
Na sedežih INAM bodo namestili nabiralnike za sprejem pismenih predlogov

Tudi na Goriškem se je včeraj teljem podelili posebno priznanje.

darila po desni nogi in hrbtenici, .
zaradi česar se bo morala 8 dni, 1(>ge zdravnikov ter osebja
zdraviti na nevrokirurškem oddelku 
splošne bolnišnice.

začela kampanja vljudnosti, ki so 
jo pričeli včeraj na osrednjem se
dežu INAM v Rimu ob prisotnosti 
vodilnega osebja, parlamentarcev, 
zdravnikov ter sindikalistov. V tej 
akciji, ki naj izboljša poslovanje 
bolniške blagajne, bodo sodelovali 
tudi goriški uslužbenci INAM, 
zdravstveno osebje, zavarovanci 
itd. Vodstvo INAM bo imelo v pe
tek pogovor z vsemi časnikarji, ki 
delujejo v Gorici, sestalo se bo s 
kategorijami družbenih delavcev 
ter oblastem razkazalo svoj sedež 
v Ul. Vittorlo Veneto.

Bolniška blagajna se je odločila 
za kampanjo vljudnosti, da bi pri
tegnila k sodelovanju vse tiste, ki 
so neposredno zainteresirani pri 
bolniškem zavarovanju. Delovanje 
ustanove je v zadnjih letih odprlo 
vrsto nerešenih vprašanj organiza
cijskega značaja, ki jih bo ravno 
zavoljo posebnega značaja ustano
ve (odnosi z občinstvom!) moč re
šiti z odgovornim sodelovanjem.

Zato se ustanova v prvi vrsti 
obrača na osebje ter ga poziva, da 
bi pokazalo vedno večje razume
vanje za posebne potrebe zavaro
vanca. Za sodelovanje pa je zapro
sila tudi zavarovance, zdravnike 
ter delodajalce.

V skoraj vseh osrednjih sedežih 
bodo na vidnem mestu namestili 
nabiralnike, v katere bo lahko 
vsakdo spustil pismene predloge. 
Na Goriškem bodo namestili tri 
nabiralnike: na pokrajinskem sede
žu v Ul. Vittorio Veneto ter na 
krajevnih sedežih v Ul. della Bo
na v Gorici ter v Tržiču. Nabiral
niki bodo nameščeni mesec dni, 
potem pa bo posebna pokrajinska 
komisija, sestavljena iz predstav
nikov delavcev, zdravnikov in de
lodajalcev, predloge preučila — h 
katerim bodo priložili tudi pred-

ter

Tri nagrajene predloge iz vsake 
pokrajine bodo poslali v Rim, kjer 
bodo po tri predloge vsake kate
gorije znova nagradili, obenem pa 
podvzeli potrebne ukrepe za njiho
vo praktično izvedbo.

tri naj zanimivejše izbrala. Na za
ključni svečanosti bodo predlaga-

Inlerpdacija o nerodnostih 
s sladkorjem proste cone

Deželna svetovalca KPI Bergo- 
mas in Zorzenon sta poslala pred
sedniku deželnega odbora interpe
lacijo v zadevi «hudih nerednosti« 
o katerih govori pismo, ki ga je 
dne 21. decembra lani poslalo mi
nistrstvo za trgovino in industrijo 
predsedniku trgovinske zbornice v 
Gorici. Gre za izbiro podjetja za 
monopolni uvoz sladkorja proste 
cone.

Podpisnika sprašujeta, za kakšne 
nerednosti je šlo, kdo je bil zanje 
odgovoren in če so bili krivci kaz
novani. Obenem podpisnika pripo
ročata, da se pri dodelitvi take 
koncesije upoštevajo obstoječi pred
pisi ter zahtevata tudi pojasnilo 
o vzrokih za tako dolgo zamudo 
pri razdeljevanju sladkorja gori- 
ške proste cone.

Posredovanja župana 
za Solvay

Jutri zvečer bo seja občinskega 
sveta v Tržiču, na kateri bo žu 
pen Romani poročal o svojem po 
sredovanju za Solvay ob svojem 
obisku v Belgiji. Tam je stopil v 
stike z najvišjimi predstavniki In
dustrijskega koncerna Solvay

Včeraj je o teh svojih stikih in 
posredovanjih govoril z občinsK 
mi odbornjki in sindikalnimi pred
stavniki.
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DAN SLOVENSKE KULTURE

Vozni red avtobusov
•jUšJJ/KS

na prireditev v Doberdob
Avtobusa bosta obšla vasi v Brdih ter goriški okolici

V nedeljo 23. junija bo v Dober
dobu «dan slovenske kulture«, mno
žična manifestacija, ki jo SPZ pri
reja za celotno področje v Italiji 
naseljeno s Slovenci. Da bi omogo
čila udeležbo vsakomur, ki to želi, 
je Slov prosv zveza uvedla avto
busno vožnjo iz Brd na Kras. Na 
tej progi bosta vozila dva avto
busa, prvi bo odpeljal iz Ste- 
verjana ob 15. uri, drugi pa jz 
Gorice ob 17 Povratek iz Dober-
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V PRIZIVU POTRJENA PRVOSTOPNA OBSODBA

Quiscardo ■ Ramondini bo moral 
odsedeti 3 leta in 8 mesecev

Državni tožilec je celo zahteval za obtoženca nad 9 let 
zapora - Branilec najavil priziv na kasacijsko sodišče

Smrtne posledice 
padca v stanovanju

Na nevroklruršKem oddelku sploš- 
he bolnišnice je včeraj zjutraj ob 
{■25 podlegla poškodbam 27-letna 
Uiorenza Dilena por. Muiesan. Kot 
stao poročali, je mladi ženi pred
včerajšnjim nenadoma postalo sla
bo v stanovanju v Ul. Settefonta- 
he 30, da so jo morali sprejeti na 
zdravljenju v bolnišnici s pridrža- 
ho prognozo.

Noga v kolesju 
tekočega traka

V tovarni farmacevtskih izdelkov 
"Don Baxter» v Ul. Flavia 122 se je 
včeraj zjutraj na delu ponesrečila 
37-letna delavka Gigliola Petronio, 
ki stanuje v Ul. Maseagni 14. žena 
Je bila na delu v oddelku za uste- 
"leničenje pri tekočem traku, ko je

Tržaško prizivno porotno sodišče 
(predsednik Franz, prlsedm sod
nik Vitullo, generalni pravdnik 
Franzot, zapisnikar PetroncelH, o- 
bramba Morgera ln De Marstco) ]e 
sinoči po več kot eno uro m pol 
posvetovanja zavrnilo priziv poroč
nika italijanske vojske Rudolfa 
Guiscarda Rainondinija ter potrdilo 
razsodbo prvostopnega porotnega 
sodišča. To je obsodilo Ramonuinija 
na 3 leta in osem mesecev zapora 
na povračilo gmotne škode Mariel- 
li Del Toso. na katero je poročnik 
streljal, ter na prepoved dostopa 
do javnih služb za pet let.

Na včerajšnji obravnavi Je ge
neralni pravdnik dr. Franzot govo
ril dve uri ter zahteval, naj sod
niki obsodijo Ramondinija na 9 let 
in 4 mesece zapora ter 1 mesec 
ln 15 dni pripora, a po prestani 
kazni bi moral biti še 1 leto pon 
policijskim nadzorstvom. Nadalje bi 
mu morali prepovedati dostop do 
javnih služb za vse življenje.

Nato je govoril odv. Morgera. ki 
je obrazložil stališče obrambe. Ta 
se je zavzemala predvsem za deru- 
brikacijo poskusa umora v hude te
lesne poškodbe, in sicer zaradi po 
manjkanja dokazov. Upoštevati bi 
morali nadalje okoliščino, da je de
kle «izzvala» s svojim obnašanjem 
prizadetega. Mogoče bi morali upo
števati tudi možnost, da se delno 
obnovi proces.

Za Morgero je govoril odv. De 
Marsico, ki je obravnaval posebno 
vprašanje delne nesposobnosti ob
toženca, da pravilno presoja

Odv. Morgera je izjavil, da se 
bo Ramondini pritožil na kasacij- 
sko sodišče.

ga pridržali na ortopedskem od
delku, kjer se bo moral ponesre
čenec zdraviti en mesec.

Opekla se j'e zaradi 
eksplozije plina
Zaradi nenadne eksplozije plina 

v kuhinji svojega stanovanja se je 
včeraj zjutrai hudo opekla 60-letna 
Anna Radin por Fabris iz Ul. Cal- 
cara 22. V oolnišnici kamor so jo 
pripeljali z reši.nirr avtomobilom 
Rdečega križa so ji zdravniki ugo 
tovili opekline prve in tretje stop
nje po obrazu in šok ter jo pridr
žali na dermatološkem oddelku s 
prognozo okrevanja v osmih dneh.

doba ob 22. ta ob 24. url. Avtobu
sa bosta vozila takole:

Odhod z Bukovja v Steverjanu 
ob 15. uri, avtobus se bo ustavljal 
pri Dvoru, Gravnarju ter nPrl Pe- 
piju« na Oslavju, na trgu v Pevmi, 
pri Trpinu ta Zadrugi v Podgori, 
na trgu v štandrežu, pri Tomšiču 
ta cerkvi v Sovodnjah ter pri vod
njaku Gabrjah. Drugi avtobus bo 
odpeljal s Travnika ob 17, uri ter 
bo imel postanke v štandrežu, So
vodnjah ta Gabrjah.

Avtobusa se bosta vračala lz Do
berdoba ob 22. in 24. uri. Voznine 
v vsako smer po 200 lir.

Sprejemi poslanca 
Maria Lizzera

Pokrajinska federacija KPI spo
roča, da bo poslanec Mario Lizze- 
ro sprejemal posameznike ta pred
stavnike raznih ustanov za obrav
navanje raznih njihovih problemov 
od začetka julija dalje v Gorici na 
sedežu KPI vsak prvi ta tretji po
nedeljek od 10. do 12. ure ter na 
sedežu KPI v Tržiču od 16. do 18. 
ure. Tak sprejem bo tudi v po
nedeljek 24. t. m.

Za obnovo pogodbe 
pekovskih delavcev

Tajništvo CGIL je poslalo zvezi 
trgovcev v Gorici pismo, v kate
rem ugotavlja, da je že dve leti, 
odkar je bila podpirana zadnja do
polnilna pogodba za kategorijo pe
kovskih delavcev, katere državna 
pogodba ni bila obnovljena že 12 
let. Zato predlaga sestanek priza
detih strani, da bi se pogovorili 
o obnovi pokrajinske dopolnilne 
pogodbe za to kategorijo.

Sindikalne zahteve 
gradbenih delavcev

Pred dnevi je bilo v Gradiški 
zborovanje sindikata gradbenih de 
lavcev, opekarnarjev in pleskarjev. 
Ob tej priliki so ugotovili zmanj
šanje števila zaposlenih ob pove
čani proizvodnji. S tem v zvezi je 
vodstvo sindikata sklenilo postaviti 
zahtevo po obnovi dopolnilne po
krajinske pogodbe ta po povišanju 
proizvodne nagrade in drugih Iz
boljšav. V tem smislu so pisali 
tudi’ zvezi industrijcev, ter v pis
mu predlagali tudi teden, dni pla
čanega dopusta za delavce katego
rije v sredini avgusta.

Šolski izidi slovenskih 
srednješolcev v Gorici

NIŽJA SREDNJA ŠOLA
I. A razred — izdelali so: Jurij 

Krapic, Gabrijel Ferioglia, Gabrijel 
Figheli, Viljem Gergolet, Damijan 
Klanjšček, Ivan Kosič, Vladimir 
Kragelj, Boris More!. Armand Pe
ric, Alojz Tomšič, Vladimir Uršič, 
Rudolf Zorzut in Lucij Zotti; po
pravne izpite imajo' Jurij Bensa, 
Marino Černič in Marij Marušič; 
5 dijakov je bilo zavrnjenih.

I. B razred — izdelali so: Bruna 
Cijan, Darija Grucien, Gracijela 
Hladnik, Laura Hvalič, Silvija Ku
štrin, Marina Pahor Eda Paoletti, 
Patricija Piccione, Marta Rener, 
Milena Rusha, Milena Štekar: po
pravne izpite imajo' Antonietta Cal- 
ligaris, A. Marija Cucovaz, Magda 
Lupin, Klavdija Nar.ut, Nives Šte
kar, Ornela Žgavec; 3 dijaki so bi
li zavrnjeni.

I. C razred — izdelali so: Ličo 
Battaio, Oskar Pavletič, Elijana 
Bensa, Jožica .Ana Celloni, Iva Kor 
sič, Marina Perigjj, Mariza Pitto- 
U. Natalija Sirk, Terezika Srebr
nič; popravne izpite imajo: Aleš
Dorni, Silvan Pacor, Alojz Radetti,
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VESTI Z ONSTRAN MEJE

Delegacija železničarjev 
na razgovorih v Novi Gorici
Se ena trgovina v Ajdovščini - Asfaltirana je cesta Plešivo-Dobrovo

V Novi Gorici se je mudila dva 
dni sindikalna delegacija železni 
čarjev, vključenih v CGIL Delega 
cijo je vodu generalni sekretar 
Renato degli Es posli S predstav
niki jugoslovanskih sindikatov pro
meta in zvez, ki jih je vodil pred 
sednik Jože Jager sr se člani de
legacije pogovarjali o nadaljnjem 
razvijanju vsedržavnih zvez med 
obema sindikalnima organizacijama, 
obenem so bite izrečene tudi pobu
de za poglabljanje odnosov s sin 
dikati v drug.h državah. Člani obeh 
delegacij so podprli obmejne stike, 
ki se že dlje časa ugodno razvija 
jo med sindikalnimi organizacijami.

Te dni oodo tudi v Ajdovščini od
prli novo samopostrežno trgovino. 
Zgradilo jo je trgovsko podjetje 
Hubelj. Hkrati so začeli graditi v 
središču mesta veliko trgovsko hi
šo. Oba objekta bosta veljala oko
li pol milijarde starih (jjpgrj^v. (Jb- 
jekta bosta ze,o pomembna za na
daljnje izboušanje preskrbe prebi
valstva v občini. Doslej sp namreč 
opažali, da kupujejo občani precej 
blaga zunaj občine. Trgovsko pod
jetje Hubelj je sklenilo te dni, da 
se pridruži kombinatu Mlinotest, s 
čimer bodo ustvarjeni pogoji za še 
hitrejšo modernizacije trgovine v 
občini.

Franko Seculin, Sandro Valentini, 
Ugo Venturini, Mavricij Visintin, 
Jožica Mužič, Karmen Rusjan, Lo- 
redana Valentinčič; 1 dijak je bil 
zavrnjen.

I. D razred — izdelali so: Nada 
Devetak, Silvana Devetak, Livijana 
Gergolet, Klara Humar, Elizabeta 
Komjanc, Roza Ana Komjanc, El- 
vija Marušič. Loreta Mikulus, Lo- 
redana Nanut, Rezana Peteani, A- 
na Terpin, Andrein i Tomšič; po
pravne izpite imajo' Lucijana Cu- 
mar, Gabrijela Ferrari, Karmen 
Peteani in Dora Škorjanc; 4 dijaki 
so bili zavrnjeni

II. A razred: — izdelali so: Ivan 
Battisti. Donst Cencig, Fabij Čev- 
dek, Marijan Cijan, Marko Cotič, 
Gvido Devetak. Silvan Dorni, Ja
nez Heriz Danijel Hvalič, Emil 
Jarc; popravne izpite imajo: Ivan 
Devetak, Lenpolu Ferletič, Albin 
Hvalič, Pave' Srebrnič. 4 dijaki so 
bili zavrnjeni

II. B razred — izdelali so: Bogo
mila Antoni, F atricija Batistič, Ne
va Cernetti, Romanu Černič, Mak
similijana Cherpan. Savina Cotič, 
Silvana Culot, Nadja Gergolet, Ju
lijana Gulin Katenna Klanjšček, 
Franka Marchi Jadranka Mozetič; 
popravne izpite imajo Alekseja Čer
nič, Ivana Hlede, Silva Klanjšček, 
Verica Krasček, Lidija Leghissa, 
Katarina Maligoj, Anna Markovič, 
Antonija Mužič

II. C razred - izdelali so: Jožko 
Figelj, Aldo Gergolet, Karel Nanut, 
Jurij Zavadlav Klavdija Ožbot, 
FVanka Sgubin. Ueana Sirk, Dani 
ra Ziani, Oielina Valentič; poprav 
ne izpite imajo: Bruno Marušič
Marija Tommasi Silvan Vižintin 
Cvetko Žabar, Mirjam Comeili, Li 
dija Plesničar, Nadja Terpin; 2 di
jaka sta bila zavrnjena.

UČITFjJIŠČE
I. razred izdelali so: Vera Ce- 

scutti, Emilijana Zavadlav; poprav
ne izpite imajo: Iris Battaini, Ser-

go opozarjali na to, da je treba 
cesto čimprei modernizirati.

Julija mladinski 
izlet na Gorenjsko

diLnr^sr^oSS Sil«« ?»vadhv; 4 dijak1 so bili zav,
faftronielrn laticIrS (n,i»n(n! “

II. razred — izdelali so; Katarina Gorenjsko. Že lanski tovrstni 
izlet je prav dobro uspel v sploš- 
no zadovoljstvo številnih udele en 
cev. Program letošnjega izleta 
predvideva tudi srečanje s tabor
niki ob tabornem ognju, ter sre 
Čanje z ljubljansko mladino na 
plesu v dvorani v Tivoliju.

Potovali bomo preko Trbiža na 
Bled, kjer bo skupno kosilo. Nato 
dr.lje v Bohinj, potem ogled Pre
šernove rojstne hi "e v Vrbi ter le
tališča na Lescah Nato odhod v 
Ljubljano. Vse druge podrobnosti 
pri poverjenikih ob vpisu.

Vpisovanje na naslednjih krajih: 
vl< Gorici' MartfiiortTnma«nMč -, v 

GfesJl8!RLJ«P'ek »Rdeče
vrtnice« in Branko Kuzmin; v D 1 J.""“ ‘ p'j,'" ’
lu Jordan Vižintin; V Doberdobu' AnastazlJa /avadlav 
Boris Cotič in Ivo Cotič (v mes
nici); Pevmc Oslavje in št. Maver 
Jo ko Prinčič; v Steverjanu Mile
na Koren.

Kdor se namerava udeležiti iz
leta naj se vpi e čimprej!

Prvo pomoč s petimi dnevi okre
vanju so nudili tudi Anni Peeorari, 
33-let, iz Viiless, ki je popoldne 
okrog 15. ure trčila z mopedom ob 
neki avto v Ul. Aosta, padla ter se 
Pri tem odrgnila na desnem ko
lenu

Dela pri asfaltiranju ceste od 
Dobrovega do mejnega prehoda Ple- 
šivo so zak jučena. S tem bo ta 
prehod veliko pridobi5 za obe stra
ni. Tano na jugoslovanski kot na
italijanski strani so namreč že dol- pridržali za 20 dni na zdravi jen in
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OKROŽNO SODIŠČE V GORICI

Nesreča v ladjedelnici. V tržišk: 
ladjedelnica se je včeraj ponesiv 
čil pri delu 57-letnl Davide Calhga 
ris iz Renk, Ul. Redipuglia 174 
Med dvema cilindroma mu Je stis
nilo kazalec. V bolnišnici so ga

na Braini, Verena Buzzi, Bernarda 
Radetti. David Sossou in Iva Ta- 
baj; popravne izpit' imajo: Laura 
Cociancig, Marija Terpin in Lilija
na Visintin; 3 dija ki so bili zavr
njeni.

III. razred - izdelala je Miryam 
Hvala; popravne izpite imajo: Bo
ris Cotič, Marijan Kranner, Mi- 
ryam Lebar.

IV. razred - vsi dijaki so pripu- 
šceni k zr luštnemu izpitu.

LICEJ
IV. gimn. — izdelali so: Branko 

Bagon, Mariin Brecelj, Miroslav 
Spazzapan, Pavel Tommasi in Tici- 
jana Pacor popravne izpite ima 

en dijak je
bil zavrnjen.

V gimn. - vsi dijaki so pripu- 
ščeni k zrelostnem. izpitu

I. licej - 'zdela' so Danila Fer- 
foglia, Verena Koršič France Mer-

j molja, Peter Spazzapan, Jožica Mi- 
kuluš

II. licej — izdela1: so: Savina 
Gravnar, Primožič Ana; popravne 
izpite imajo Jožica Gravnar, Anna 
Lucchesl Antonija Strnsar.

III licej vsi dijaki so pripu- 
šceni k zrei istremu izpitu.

Otrok je rešil mater obsodbe zaradi tatvine
Hude posledice prepira s sosedom v Rupi - Prizivna razsodba je bila hujša od prve

Včeraj zjutraj okrog 7. ure Je za
radi mokre ceste zavozil s cestišča 
v Ul. della Barca 38-letni zidar iz 
Morara Attilio Anzelin, ki se je 
peljal z avtom Consul iz Ločnikn 
v Gorico Pri tem se je ranil na 
čuli. V splošni bolnišnioi so mu nu
dili prvo pomoč; okreval bo v 7 
dneh.

Zadnje zasedanje okrožnega sodi
šča v Gorici se je zavleklo tudi 
popoldne do 19.30, ker so mo
rali sodniki obravnavati celo vrsto 
kazenskih zadev.

Med temi naj omenimo tožbo ta 
protitožbo zaradi prepirov in zdran 
med sosedi. Na zatožni klopi je se
del 42-letni Ivan Pahor iz Rupe št. 
34, ki se je moral zagovarjati za
radi vdora v sosednjo hišo Karla 
Černiča ta grožnje s kuhinjskim 
nožem. Drugi obtoženec v proti- 
tožbi Ivana Pahorja pa je bil 35- 
letni Evgen Cemi-c iz Gorice s 
Svetogorske ceste 139, ki je bil ob
tožen, da je vrgel Pahorja iz hiše 
ter mu pri tem prizadejal telesne 
poškodbe ozdravljive v 15 dneh. To

Pri padcu z vespo 
si je zlomil nogo
Z vespo se je včeraj okrog 17. 

ure prevrnil 49-letni mizar Giusep
pe Lavarone iz Ul. Venier 9. Mož 
se je peljal po Ul. Navali, na kri
žišču z Ul. Besenghi pa je vozilo 
zavrl, da bi dal prednost avtomo
bilu, ki je prihajal z desne stra
ni. Pri tem je zgubil ravnotežje 
in se prevrnil na asfalt. Pri pad
cu sl je Lavarone zlomil levo no
go ter se udaril po levem komol
cu, da so ga morali z rešilnim 
avtomobilom Rdečega križa odpe
ljati v splošno bolnišnico. Tu so

PRAZNIK ŠPARGL.IEV V ŠTANDREŽU. V nedeljo pod večer se je na veseličnem prostoru na pro- 
slein zbrala precej",njo. množica ljudi, ki so z zanimanjem poslušali petje petih moških in mešanih 

zborov. Sledila je igra «Županova Micka«, ki so jo podali domači igralci

se je zgodilo lani 2. avgusta ob 
21. uri.

Med razpravo je Pahor trdil, da 
ga je ranil Evgenov oče Karlo 
Černič, ki da ga je udaril s sto
lom pred svojo hišo, ne pa njegov 
sin. Zaslišali so vse člane družine 
Karla Černiča in iz njihovih izpo
vedi je bilo razvidno, da je bil Pa 
hor takrat vinjen, da je zmerjal 
vse člane družine in da je Evgen 
Černič, ki je prišel k staršem na 
obisk, poklical karabinjerje iz Ru
pe, naj bi posredovali v zadevi in 
odstranili Pahorja, ki je grozil z 
nožem in vdrl tudi v vežo Čemi- 
cove hiše. Približno v tem smislu 
je povedal tudi karabinjerski pod
častnik, ki je takrat posredoval v 
sporu pri katerem gre, kot je izja
vil obtoženi Pahor zaradi nekega 
odtočnega kanala pred hišami obeh 
sosedov.

Po daljšem posvetu je sodišče o- 
prostilo Evgena Cemica ker je po
vzročil telesne poškodbe Ivanu Pa
horju ie v silobranu Pahorja pa 
so obsodili zaradi zmerjanja, gro
ženj z nožem in vdora v tuje sta
novanje na 9 mesecev zapora in 
100 tisoč Ur globe; poleg tega bo 
moral plačati vse sodne stroške 
ter 90 tisoč lir za odškodnino Kar
lu Černiču.

Evgena Cemica je zastopal odv. 
SfiUgoj, Pahorja pa odv. Testa.

Dne 2. oktobra lani je zmanjkalo 
v odsotnosti gospodinje Giovanne 
Ambro«! iz njenega stanovanja v 
Dolenjah, Ul. Zorutti 24 nekaj nad 
70 tisoč Ur v gotovini, ki jih ]e 
imela žena skrite v spalnici med 
perilom. Po prvih ugotovitvah do
mačih karabinjerjev, ki jih je že
na takoj po svojem povratku do
mov obvestila o tatvini, je tat ve
del za skrivaUšče ključa pred hišo, 
odklenil vrata in s silo vdrl • še 
v spalnico ter tam ukradel de
nar. Na osnovi stopinj, ki so se 
poznale v bližini hiše ter peljale 
proti hiši 36-letae Lidie Domeniš iz 
Ul. Zorutti 16, so karabinjerja osu
mili Domemisovo, ki pa je pri za- 
sUšanju odločno tajila kakršno ko- 
U krivdo v tej zadevi. ZaslišaU so 
pa tudi njenega 8 letnega sina Man, 
rizia, ki so ga peljali tudi na kraj

tatvine, ta tam naj bi povedal, da 
sta bila tistega dne z materjo v 
hiši Ambrosijeve.

Pri razpravi Je tudi pred sodniki 
obtoženka zanikala tatvino Zasli
šaU so tudi otroka in ta je po
pravil izjavo karabinjerskega pod
častnika in dejal, da so ga v resni
ci karabinjerji peljaU z avtomobi
lom na dom Ambrosijeve, da pa 
tistega dne nista bila z materjo 
tam. Državni tožilec je kljub temu 
na osnovi obtožbe karabinjer iev 
predlagal za obtoženko kazen 'ri 
leta zapora ta 80 tisoč Ur globe 
Po daljšem posvetu pa so sodniki 
Domenisovo oprostili zaradi po
manjkanja dokazov tudi zato, Ker 
ni nihče vzel posnetkov stopinj ma
tere in otroka, ki naj bi bile do
kaz za njeno krivdo. Obtoženko je 
zagovarjal odv. Mamolo.

V prizivni razpravi se Je moral 
zagovarjati tudi 26-letni Vittorio 
Mangione iz Vidma, Ul. Pracchiuso 
59. Okrajni sodnik iz Gorice ga Je 
dne 9. novembra lani obsodil na 
plačilo globe 200 tisoč lir na ta
kojšnje izplačilo naračun odškodm 
ne civilni stranki pol miUjona Ur 
ter še 50 tiso* Ur za sodne stro
ške prizadete stranke

Obsodba je bila v zvezi s pro 
metno nesrečo, ki se je pripetila 
dne 1. oktobra 1966 na križišču 
pred glavno pošto v Gorici. Man 
gione je vozil avto fiat 1500 po Ul 
Oberdan ter na križišču hotel za
viti po Korzu Verdi. V tistem tre
nutku je privozil na mopedu po 
Korzu od Ljudskega vrta sem 24 
letni Dario Drufuka, iz Gorice, UL 
Scodnik 3, ki je šel domov Prav 
na križišču sta trfiiU obe vozili. 
Drufuka je padel in dobil pri tem 
poškodbe, ki si jih je moral zdra 
vibi 35 dni.

Okrožno sodišče Je prvo razsod
bo spremenilo v toliko, da je pove
šalo globo, ki jo bo moral plačati 
Mangione od 200 na 400 tisoč Ur. 
vse drugo je ostalo nespremenje
no. Obtoženca je zagovarjal odv 
Zanfagnini iz Vidma.

Drž. tož. dr. La Greca; preds. so
dišča dr. Cenisi; sodnika Arculeo 
in Bassi; zap. Nodetti.

Predpisi za prodajo lubenic
Na osnovi obstoječih zakonskih 

predpisov odreja goriški župan, da 
se lahko prodajajo lubenice samo 
na mizah, ki so prevlečene z ne
premočljivim pokrivalcm, da so 
kosi zaščiteni proti muham, da 
prodajalec pred izročitvijo odstra
ni olupek in da je sad dozorel do 
prave mere, ter zdrav.

Kršitelji teh predpisov bodo kaz
novani po zakonu.

(lori ca
VERDI. 17.00: «Lo scatenato«, M. 

Hyer ta V. Gassman.
CORSO. 17—22: «Rosie», Rosalind 

Russel in Sandra Lee. Ameriški 
barvni film.

MODERNISSIMO. 17—22: «Beau
geste«, Guy Stokwell in LesUe 
Nelsen; ameriški barvni film.

CENTRALE. 17.00: «Rick e Gian
alla conquista del West», C. Hill 
in B. Carrol. Ktaemaskope v 
barvah.

VITTORIA. 16.30-19—21.30: «A ča
sa dopo l’uragano», R. Mitchum 
ta E. Parker. Ameriški film v 
barvah.

/ riič
AZZUKRO. 18.30—22.30: «Sequesiro 

di persona« Franco Nero ta C. 
Rampling v Darvah

EXCELSIOR. 17.30: »Colpo da mil- 
le miliardi«, R. van Nutter in 
M. Tolo. Ktaemaskope v barvah.

PRINCIPE. 18.30-22: «Wermacht
ore zero«, S. Hubner.

S. M1CHELE. 17.30—22: uSerata di 
comiche e di cartoni animati«.

Ronk*‘
EXCELS10R. 20-22: sAvventura a 

dicembre«, E. Presley
RIO. 20—22: /(Surehana, mano ve- 

loce«, S. Granger. Ktaemaskope 
v barvah.

DEŽURNE LEKARNE 
GORICA

Danes ves dan m punoča je od
prta lekarna kKUERNER« dr. Ta- 
vasani, Korzo Italija 10 • tel. 25-75.

TRŽIČ
Danes ves dan m ponoči je od

prta lekarna «ALLA SALUTE«, Ul. 
CosuUch — tel. 72-480.

RONKE
Danes ves dan in Jutri je odprta 

lekarna «Al 1’Angelo«, dr. S. Olivet
ti — Ul. Roma 22 — tel. 77-01A
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ODBOJKA TEDENSKI PREGLED

Večina prvenstvenih tekmovanj končanih 
V teku le še obe promocijski in D liga

V moški promocijski ligi največ izgledov za Sokol,
Breg in ACEGAT, pri ženskah pa za Gajo in OMA

V moškem prvenstvu D lige eki
pe nadaljujejo svojo dolgo pot. Pr
venstvo se je namreč začelo zelo 
pozno in ga bodo morali nekoliko 
skrčiti z nekaj anticipiranimi tek
mami, ker bi morali v nasprotnem 
primeru prej odigrati meddeželni 
finale, kot pa se bo zaključilo na
še deželno prvenstvo.

V tem tednu je bilo zabeleženih 
več zanimivih rezultatov. Tako je 
druga postava Bora zmagala proti 
Torriani v tekmi, ki je bila bistve
ne važnosti za obstoj v ligi. Slabe 
novice pa se slišijo o Krasu, ki 
si je zapravil zmago v Gorici pro
ti tamkajšnjim gasilcem po dolgi 
in razburljivi igri, ki se je v zad
njem setu končala celo z minimal
nim izidom.

Izidi z dne 13. 6. 68 
•CSI - Gasilci GO 3:0 p. f.
•Gasilci TS - Turnaco 3:1 

(15:6, 15:7, 11:15, 15:10)
•Bor - Torriana 3:1 

(15:8, 14:16, 15:5, 15:10)
Izidi z dne 16. 6. 68 

•Turriaco - Bor 3:0 
(15:8, 15:10, 15:12)

•Gasilci GO - Kras 3:2 
(15:9, 14:16, 12:15, 15:8, 16:14) 

Gasilci TS - ‘Torriana 3:1 
(15:11, 15:10, 13:15, 15:2)

CSI Friuli - ‘Olimpia 3:0 
(15:4, 15:12, 15:12)

KEGLJANJE

Jugoslovan Steržaj 
svetovni prvak

Na svetovnem kegljaškem prven
stvu v Linzu je Jugoslavija osvoji
la tri kolajne. Največji uspeh pa 
je dosegel 35-letni pravnik iz Ljub
ljane Miro Steržaj, ki je postal 
celo svetovni prvak.
...................................... .................................................. Mlinu..... ...................... .

LESTVICA 
CSI Friuli 
Gasilci TS 
Turriaco 
Kras
Gasilci GO 
AGI
Olimpia
Bor
Torriana

12
12
11
10
11

9
10 
12 
11

33 12 20 
31 12 19*) 
25 16 
23 17 
22 23 
19 17
8 25 

13 31
9 30

14
12
11*)
10
4
4
2

•) točka manj zaradi predane 
tekme.

* * *

V četrtek se je začelo in v ne
deljo nadaljevalo moško promocij
sko prvenstvo. Odigranih je bilo 
pet od šestih tekem. Srečanje med 
Poletom in Libertasom je bilo 
namreč odloženo zaradi odsotnosti 
sodnika.

V vseh treh skupinah lahko že
iiiiiiiiiiimiiiiiiMiiiiiiiiiiiiimmiiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiimmiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiiiiiiimii

MOŠKA PROMOCIJSKA LIGA

V prvem nastopu 
gladka zmaga Brega
Šesterka plavih je prikazala igro, ki mnogo obeta

BREG — CRDA 3:0
(15:12, 15:8, 15:9)

BREG: Škrinjar, Lovriha B., Vi
tez, Vojko Lovriha. Vojteh Lovriha, 
Žerjal, Pangerc, Lovriha F., Gerli.

CRDA: Godeas, Buttazzoni, Fron- 
gia. Poli, Musina, Miserocchi, Ba- 
saldella.

SODNIK: Rigom; zapisnikar:
Josip Rojc.

Breg je v prvi tekmi moškega 
promocijskega prvenstva gladko o- 
pravil z mlado ekipo CRDA, ki se 
je Brežanom upirala samo v prvem 
setu. Nato pa so plavi kljub temu, 
da so v vsakem setu menjali nekaj 
igralcev, z lahkoto vzdržali vsak 
napad nasprotnikov in brez težav 
zmagali.

CRDA ni razen zelo elastične o- 
brambe in precej dobrega podaja
nja, pokazala ničesar. Manjkal je 
napad, učinkovita igra na mreži, 
blokov pa skoraj ni bilo.

Breg je zaigral s sistemom še
stih univerzalnih igralcev: vsi so

ODBOJKA V SLOVENIJI

Po spomladanskem 
delu prvenstva

V Sloveniji so zaključili spo- 
nladanski del republiškega moške- 
;a prvenstva. Naslov spomladan
skega prvaka si je zagotovila še
sterka Ljubljane, ki je v zadnji 
slabi tekmi iztrgala to mesto eki
pi Jesenic na njenem igrišču s či
stim 0:3. 'Maribor je obtičal na 
retjem, Izola pa na prav dobrem 
Setrtem mestu.

Kanal, ki je v prejšnjih letih 
gral eno najvidnejših vlog v slo
venski odbojki Je obtičal na sre- 
lini lestvice.

Na dnu lestvice so se Braslovče 
s težko zmago s 3:2 proti Kamni- 
su usidrale na predzadnjem me- 
itu, Kamnik pa je trenutno rdeča 
,učka prvenstva.

LESTVICA 
9 8 1jubljana

esenice
laribor
zola
ianal
ava
'riglav
laberje
Uaslovče
iamnlk

25 8 
1 24 10

23 8
24 10 
23 11

6 13 22 
9 21 

10 23 
9 24 
6 27

V ženskem odbojkarskem prven
stvu Slovenije bi morali tudi že za
ključiti spomladanski del, vendar je 
uspelo le igralkam Maribora od
igrati vse tekme, ostale ekipe pa 
jih imajo še precej v zaostanku. 
Maribor si je vsekakor zagotovil 
naslov spomladanskega slovenske
ga prvaka in je tudi v zadnjem delu 
prve polovice prvenstva gladko od
pravil Brestanico na njenem igri
šču z 0:3 in z enakim izidom tudi 
Kamnik. Lanske prvakinje Parti
zana Celje so trenutno na drugem 
mestu.

Slabo gre letos edinemu primor
skemu predstavniku v tej ligi Izoli, 
ki je v nedeljo podlegla maribor
skemu Braniku s 3:0 in je na lest
vici na zadnjem mestu brez točk.

LESTVICA
Maribor 6 6 0 18 1 12
Celje 4 3 1 9 4 6
Jesenice 5 2 3 10 11 4
Kamnik 5 2 3 8 10 4
Branik 4 2 2 6 8 4
Brestanica 4 1 3 3 10 2
Izola 4 0 4 2 12 0

tolkli in podajali. Sistem je popol
noma uspel in če bo Brežanom 
uspelo odpraviti nekaj bistvenih na
pak, ki so jih zagrešili v nedeljo, 
jim bo na letošnjem promocijskem 
prvenstvu le malokdo kos. Tako so 
predvsem govorili na igrišču, zgre
šili so preveč servisov, v obrambi 
so bili nekoliko počasni, tudi krit
je blokov je bilo pomanjkljivo, naj
huje pa je bilo s podajanjem, ne 
prve podaje s podlahtjo ne druge 
tolkačema niso bile točne in plavi 
se lahko zahvalijo samo svojemu 
prodornemu napadu, da so zma
gali. Napad Brega pa je bil res zelo 
močan, saj razpolagajo plavi s kar 
petimi pravimi tolkači, od katerih 
so trije zelo mladi in mnogo obe
tajo. Tudi sorazmerno zelo visoka 
postava vseh igralcev Brega le lepa 
prednost pred drugimi ekipami, ki 
razpolagajo z bolj nizkimi igralci. 
Za odpravo napak v obrambi pa je 
potreben vesten skupen trening.

Kronika: V prvem setu so stopili 
plavi na igrišče neogreti, pobudo 
je prevzela CRDA, ki je takoj po
vedla s 7:2, nato je vodila do 11:8, 
tu pa so domačini pritisnili in osvo
jili set. Drugi in tretji set sta bila 
enaka: plavi so takoj povedli ter z 
lagodno igro Zmagali. Ne v eni ne v 
drugi ekipi ni noben igralec bi
stveno izstopal. Tekma je bila lepa 
in precej borbena. Sodnika sta za
dovoljila.

K. V.

Gaja-ACLI 0:3
(7:15, 11:15, 8:15)

GAJA: Grgič P., Grgič R„ Gr
gič R., Grgič D., Kalc D., Rismondo 
B., Ghezzo M., Racman P., Milko
vič W„ Milkovič M.

SODNIK: Facchettln.
V nedeljo 16. t.m. je na odboj

karskem igrišču v Bazovici šesterka 
Gaje odigrala svojo prvo tekmo v 
promocijski ligi. Igra kot taka ni 
bila slaba in tudi premoč nasprot
nika ni bila očitna. Gajevci so igrali 
zelo urejeno, skoraj vsaka žoga je 
bila tolčena. Toda vse to ni zado
stovalo naši ekipi, da bi osvojila 
obe točki, šesterka ACLI pa je za
igrala slabše, toda izkušenost in 
sreča sta jim precej pomagali do 
končne zmage. V prvem setu je 
Gaja povedla s 7:2. Toda prav v 
tem ugodnem trenutku se je pone
srečil najboljši podajač Milkovič 
M., zato Je moral zapustiti igrišče 
in se je zopet vrnil šele v drugem 
setu. Isto se je pripetilo v nasled
njih dveh nizih. Gaja je vedno 
prišla v vodstvo, toda prav v odlo
čilnih trenutkih je popustila, tako, 
da so nasprotniki izokristili ta ne
sporazum.

Po tej tekmi lahko rečemo, da 
Je ekipa Gaje precej dobro odigrala 
svojo prvo tekmo in če bo tako 
nadaljevala bo prav gotovo dosegla 
vidnejša mesta.

GRGIČ P.

sedaj, če ne bo komplikacij, po
kažemo na tri finaliste, ki bodo 
ACEGAT, Sokol in Breg. Vse tri 
ekipe so zmagale, samo Acegat se 
je moral krepko potruditi, da je 
ukrotil žilave liberatasove mladin
ce, ki so se predali šele po petih 
setih.

Izidi
CRDA - Gasilci TS 3:1 

(15:11, 12:15, 15:10, 15:4) 
ACEGAT - Libertas 3:2 

(15:10, 8:15, 15:10, 9:15, 15:3) 
ACLI - Gaja 3:0 (15:7, 15:11, 15:5) 
Breg - CRDA 3:0 
Sokol - Gaja 3:0 

V Gorici so že zaključili pokra
jinski del tega prvenstva. Finalist 
je moštvo Audaxa, ki je v obeh 
tekmah gladko odpravilo naraščaj
nike Olimpije.

Audax-01impia 3:0 (15:0, 15:10, 15:1) 
Audax-01impia 3:0 (15:2, 15:9, 15:8)

Medtem, ko se je moško promo
cijsko prvenstvo komaj začelo gre 
prvenstvo deklet že proti koncu, 
še nekaj tekem in turnirja bo ko
nec. Znan bo tako končni zmago
valec. Bo to OMA ali Gaja?

LESTVICA
8 8 0 24 1 16 
8 7 1 22 5 14 
8 4 4 13 16 7*)
8 3 5 13 16 6
9 3 6 12 20 6
9 0 9 1 27 0

OMA 
Gaja 
FARI B 
FARI C 
Sokol 
Bor C

*) točko manj zaradi predane 
tekme.

• * •

Ženska C liga se je zaključila 
pred dobrim tednom. Prvo mesto 
je osvojila šesterka goričkega AGI, 
ki pa ne more napredovati v višjo 
ligo, ker ima v B ligi že svojo 
prvo postavo. Tako je vrsta za na
predovanje padla na bazoviško 
Zarjo, ki bo zastopala našo deže
lo na meddeželnem finalu, kate
rega datum in kraj še ni bil spo
ročen.

Končna lestvica 
AGI B 
Zarja 
Corridoni 
Bor B 
Breg B

9 8 1 26 8 16 
9 7 2 24 10 14 
9 6 3 21 12 12 
9 3 6 13 18 6 
9 0 9 0 27 0 

f. v.

fIBOC068
Bakla z olimpijskim ognjem 
po Kolumbovi poti v Mehiko
Med športniki Mehike poteka 

vneta razprava o tem, kdo bo tekač, 
ki bo kot zadnji član dolge štafete 
prinesel olimpijski ogenj na olim
pijski stadion med svečano otvo
ritvijo iger.

Pot olimpijskega ognja je že na
tančno začrtana. Začela se bo 23. 
avgusta v grškem mestecu Olimpiji 
in v tekaški štafeti bo bakla na
slednji dan prispela v Atene. Po 
slovesnosti na atenskem stadionu 
bodo 25. avgusta baklo v Pireju 
vkrcali na grško vojno ladjo, kd jo 
bo 27. avgusta pripeljala v Geno
vo. Od tu naprej bo ogenj sledil 
poti Krištofa Kolumba. Pred rojstno

l . r '
Na otoku San Salvador bodo v 
spomin na prihod olimpijskega 
ognja postavili ob obali spomenik, 
ki bo razsvetljen in viden daleč 

na morje
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KOŠARKA

V povratni tekmi v Trstu 
borovci klonili Partizanu

BOR — KK PARTIZAN SEŽANA 
58:68

BOR: Kafol, Sancin 7, Rudeš 8, 
Tavčar 2, Sirk, Kralj 12, Ambrožič 
8, Zavadlal 21.

PARTIZAN: Tavčar 6, Grmek 2, 
Jerina 12, Grdina 8, Daneu 12, Ur
šič 28.

V povratnem srečanju med ko
šarkarskima ekipama Bora :n se
žanskega Partizana je tržaška eki
pa podlegla na domačih tleh. Sre
čanje je bilo še kar zanimivo in 
tudi visoki izid priča o točnosti 
strelov obeh peterk.

Domači igralci so bili večinoma 
precej utrujeni zaradi tekme, ki 
so jo odigrali med tednom v med- 
šolskem srečanju med reprezentan
cama gimnazije in trgovske aka
demije. V tem srečanju sta se po
škodovala Sancin in Ambrožič, zato 
tudi njuna storilnost v nastopu 
proti Sežancem ni bila najboljša. 
7 točk je za Igorja Sancina vseka
kor preskromen osebni izkupiček. 
Zelo pozitivno pa je igral proti 
Partizanu Kralj. Dobro je lovil od
bite žoge pod lastnim košem in 
zelo uspešno je prodiral s položaja 
pivota. Z rednim in resnim trenin
gom ta igralec stalno napreduje in 
izboljšuje svojo igro.

Med igralci, ki pa niso zaigrali v 
običajni formi je bil Sirk. Bil je 
bolehen in je morda kmalu po za
četku srečanja zapustiti igrišče.

Gostje iz Slovenije so pokazali 
lepo in urejeno igro. Spretno so 
preigravali obrambo plavih z na
glim kroženjem žoge’ in s točnimi 
meti iz vseh položajev. Kot najbolj
ši Igralec se je izkazal Uršič, ki je 
sam dosegel kar 28 točk.

ADRIJAN ZAVADLAL

Drevi v Ljubljani 
Jugoslavija-ZDA

Drevi bo v Ljubljani v hali Ti
voli ob 20.15 zanimivo mednarod
no košarkarsko srečanje. Med se
boj se bosta pomerili jugoslovan
ska in ameriška državna košarkar
ska reprezentanca. V vrstah jugo
slovanske peterke ne bo igral Ko- 
rač, nastopila pa bo trojka Daneu- 
žorga - Jeločnik Po tem sreča
nju bosta obe reprezentanci odpo
tovali v Moskvo, kjer bosta nasto
pili skupno s Sovjetsko zvezo in 
Mehiko na mednarodnem košar
karskem turnirju državnih repre
zentanc, ki bo trajal od 21. do 
28. t. m.

hišo Krištofa Kolumba v Genovi 
bo manjša slovesnost, 28. avgusta 
pa bodo ogenj vkrcali na motorno 
jadrnico «Amerigo Vespucci« itali
janske pomorske akademije in ga 
30. avgusta izročili v Barceloni 
Spancem. Iz Barcelone bodo preko 
Madrida do Seville baklo ponesli 
španski športniki. V Španiji že se
stavljajo dolgo štafeto. Prijavi se 
lahko vsakdo, ki je 2 kilometra 
sposoben preteči v vsaj 10 minutah. 
Od Seville bodo tekači pretekli še 
razdaljo do majhnega pristanišča 
Palos od koder je odplul Kolumb. 
V Palosu bodo 11. septembra baklo 
vkrcali na špansko vojno ladjo s 
katero bo olimpijski ogenj preko 
Kanarskih otokov potoval do otoka 
San Salvador, prva ameriška tla 
na katera je stopil Krištof Kolumb. 
Na otok je Kolumb prispel 12. okto
bra, olimpijski ogenj pa 'bo čakala 
še dolga pot in zato bo tam že 29. 
septembra. Na San Salvadorju bodo 
predstavniki Italijanskega olimpij
skega odbora (kot predstavniki Ko
lumbove domovine) in Spanci (kot 
predstavniki dežele pod katere za
stavo so plule Kolumbove ladje) 
izročili olimpijski ogenj Mehikan
cem. Na otoku San Salvadorju bo
do na pobudo organizacijskega od
bora iger 'postavili tudi spomenik 
v počastitev letošnjih olimpijskih 
Iger. 30. septembra bo z mehiško 
vojno ladjo ogenj odplul proti pri
stanišču Veracruz. To mesto je naj
starejše stalno naselje Evropejcev 
na ameriški celini, županstvo tega 
mesta leži na primer na temeljih 
bivše vladne palače, katero je dal 
zgraditi španski osvajalec Cortez. 
Bakla bo prispela v Veracruz 6. 
oktobra. Po veliki slovesnosti jo 
bodo tekači preko Cordobe, Orizabe, 
Puebla, San Martina in Texcoca 
ponesli v Teotlhuacan. Teotihuacan 
je majhno mesto 40 km od prestol
nice, znano po temljih in pirami
dah mehiškega starega veka.

Mehiške piramide niso grobovi 
kot egipčanske, temveč visoki pod
stavki za svetišča v katerih so bo
govom žrtvovali tudi ljudi. Najvišja 
je piramida Sonca v Teotihuacanu, 
ki je visoka nad 100 m. 11. oktobra 
bodo prinesli ogenj v to mestece, 
shranili pa ga bodo na nižji, 60 m 
visoki piramidi, da bi visokim oseb
nostim prihranili nekaj napornega 
vzpona po strmih stopnicah, kot 
zlobno komentirajo v Mehiki.

12. oktobra, na dan odkritja Ame
rike, bodo tekači pretekli z baklo 
še zadnjih 40 kilometrov do pre
stolnice in med otvoritveno sveča
nostjo bo zadnjj tekač pritekel na 
olimpijski stadion. Na mehiških tleh 
bodo za približno 500 km dolgo pot 
porabili 795 tekačev.

-lin-

mKurmmnA
ZAČETNIŠKA LIGA

Union napadal 
Breg zmagal

UNION — BREG 1:2 (1:1)
UNION: Veljak, Benčič, Nolič D„ 

Loredan, Pieruzzi, Pissacco, Palu- 
detto, Nolič G., Saksida, Merlak, 
Antonini.

BREG: Maver, Ota, Slavec, Gla- 
vina, Žerjal, Sancin, štrajn, Sovič, 
Gerbac (Žerjal), Zobec, Sterni.

SODNIK: Mohorčič.
STRELCI: p.p. v 3’ Nolič G., v 

10’ Ota; d.p. v 14’ štrajn.
Zanimiva tekma med začetniki 

Uniona in Brega se Je končala z 
zmago slednjih, čeprav so Podlo- 
njerci mnogo bolj napadali. Naj 
omenimo le, da so nič manj kot 
osemkrat zadeli drog. Brežanom je 
v dveh izmed redkih protinapadov 
uspelo prebiti obrambni zid Podlo- 
njercev, ki so imeli v vratih ne 
preveč gotovega vratarja. Ta je 
prejel drugi gol prav po nepotreb
nem, saj je žoga šla prav počasi 
mimo njega v vrata in bi jo z lah
koto ujel. Vseeno pa je bila tekma 
borbena, posebno po zaslugi nekate
rih mladih igralcev kot so Nolič D., 
Saksida in Merlak pri Unionu ter 
Slavec, GlaTina pri Bregu.

Radi

DOMAČI ŠPORT V SLIKAH

fšn
STEFAN OLIVIER

NOVI ŠEF
«0, zares — prekrasno! Ali ne nadomeščajo... brezposelni

ičetniki?« . . , , ,
((Kaj naj pa dela?» Liselotte je nekaj stisnilo, zajokala je. 
Mati je stopila k hčeri. «Lilo,» je rekla mehko, «dobro 

remisli, kaj boš storila. Cez vse potegni črto. Nikoli ne bo 
ovsem v redu. 2e davno bi bil lahko šef zdravnik . če ne 
i na vse mogoče načine dražil ljudi. Tak bo tudi v prihodnji 
iužbi - in potem bo spet tekal okoli in nadomeščal. Pomisli 
a svoje otroke Za družino sploh ne čuti odgovornosti, sicer 
i se kaj takega ne moglo zgoditi. Torej potegni črto — to 
iu piši!»

«Ne,» je odvrnila Liselotte, «tega ne morem. Sploh mu 
e bom pisala, pač pa...»

«No, kaj?»
«šla bom k njemu.«
«Da te bo spet prevaril.«
Liselotte je poskočila. «Se nikoli me ni skušal prevariti.« 
Stara gospa je bila prizadeta. «Prav, prav. Stori. Stori, 

ar misliš, da moraš storiti. Mislim le, da bi si stroške za 
lak lahko prihranila.«

«Sai je denar njegov, dovolj mi ga je poslal.«
Liselotte je zajokala. V stari gospe sta se borili ljubezen 

a njen’ načrti. Hčer je prijela za roke. «Ubogi otrok,« je 
ekla, «pojdi nazaj, toda dobro vse premisli, preden boš z 
ijim govorila. Otroci ostanejo tukaj, ali ne?« i

Liselotte je prikimala. «Ce to želite.«
Stara gospa je seveda to hotela: dokler bodo otroci pri 

njej, njeni tajni načrti ne bodo propadli. V tistem trenutku 
je bila skoraj prepričana, da ne bodo.

štirinajsto poglavje

V petek opoldne je Brigitte Leonhard zavrtela telefonsko 
številko, ki jo je že večkrat klicala. Nekaj jo je zelo skrbelo 
— toda ali ni bilo vedno nekaj podobnega, vedno, ko je 
klicala Wernerja? Pravzaprav je bila doslej le redkokdaj 
srečna — ali se bo sedaj še tista majhna sreča povsem podrla.

številčnica je mehko zapredla in nekje, zelo daleč, je 
zabrnelo. Potem je dolgo čakala. Nato krhek glas: ((Bolnišnica 
Paul Ehrlich.«

«Dober dan,» je spregovorila Brigitte, slušalko je držala 
z obema rokama, «rada bi govorila z dx. Warzinom na gine
kološkem. Verjetno je v sobi.«

»(Zvezala vas bom.» Nekaj je škrtnilo.
Brigitte je spet čakala, spet je nekje daleč slišala tuje 

glasove.
Potem je slišala v slušalki: ((Doktorja Warzina ni v pi

sarni. Kdo kliče, prosim?*
((Gospodična Leonhard.«
Potem je bilo spet vse tiho. «Samo trenutek, še enkrat 

bom poizkusila.« Spet je čakala, — in čedalje bolj se je bala, 
čedalje globlji je bil njen sum. Ali ga res niso našli — v 
njegovi sobi?

«Halo.»
«Da.» Stisnila je slušalko.
«Ne morem ga najti, nekje v hiši mora biti. Ali naj mu 

kaj sporočim?«
«Ne,» je žalostno rekla Brigitte, «hvala lepa.«
Položila je slušalko in čakala. Bilo je že pol dveh. In 

spet je dvignila slušalko, enkrat, dvakrat, pa jo je vedno

položila nazaj, še petnajst minut, je pomislila, bom čakala. 
Morda ga bom le dobila?

Potem nenadoma ni mogla več čakati. Nestrpno je zavr
tela številko.

Oglasil se je isti glas, miren, skoraj neobčutljiv — ko 
pa je toliko razgovorov vsak dan! «Dr. Warzin? Trenutno je 
zaposlen. Prosim, ali bi lahko klicali čez pol ure?«

Slušalka je utihnila — niti besede ni mogla reči.
In je še čakala.
Prevzel jo je obup. Zakaj taki Izgovori, opravičila? Morda 

pa je res nujno zaposlen, v operacijski sobi, pri šefu, v po
rodnišnici? čez pol ure, je naročil. Tega gotovo ne bi rekel, 
če bi z njo ne hotel govoriti. To bi bilo bedasto, nesmiselno. 
Torej čez pol ure.

Šele sedaj je čutila, kako ga ima rada. Tako ne bo ljubila 
nikogar več, ne drugega moškega, ne kateregakoli človeka.

Minute so tekle počasi, neznosno počasi.
Ko jih je preteklo trideset, je Brigitte poklicala tretjič. 

Tretjič se ji bo posrečilo, si je govorila. Tokrat bo v svoji 
sobi. čez pol ure, so ji rekli.

Tokrat se je oglasil drug telefonist — starejši moški. 
«Da, gospodična. Prosim. Da, gotovo.«

Slišala je slabotno brnenje. Njegova pisarna je pomislila. 
Toda nihče se ni oglasil.

«Halo,» se je spet oglasil telefonist, «zvezal vas bom s 
krilom.«

Minila je natančno ena minuta.
«Halo.»
«Da?»
«Dr. Warzin je odšel pred petnajstimi minutami.«

Pol noči je Brigitte prejokala, potem ji je solz zmanjkalo. 
Tedaj je mislila jasneje. Vse je premislila še enkrat. Prihod
nje jutro, ob enajstih, je poklicala bolnišnico, tokrat je pove
dala napačno ime. Dr. Arnold, je rekla. Takoj se je oglasil.

Dva prizora z uspelega tekmovanja v bližanju pretekli četrtek
v Zgoniku

šesterka Brega B, ki je letos nastopala v ženski C ligi v borbi ob 
mreži proti zmagovalcu tega prvenstva AGI B

Začetniška nogometna ekipa Brega

SD BREG
priredi 7.7.1968 s sodelovanjem 
Pd V. Vodnik iz Doline, Pd 
F. Prešeren iz Boijunca, Pd 
Slovenec iz Boršta in Pd Sla
vec iz Ricmanj 
ENODNEVNI IZLET 
V KOČEVJE 

Program: Odhod ob 5 zju
traj, takoj po prihodu nogo
metna tekma, tekma v ženski 
odbojki, nato kosilo. Po kosilu 
ogled mesta in okolice (za in

teresente bo na razpolago av
tobus za ogled partizanske 
«BAZE 20»), Ob 16.30 nastop 
vseh štirih pevskih zborov iz 
Brega ter folklorne skupine iz 
Boršta. Nato povratek.

Cena s kosilom 3.000 lir, na
stopajoči: 2.500.

Vpisovanje pri vaških za
stopnikih, pevci ter folklorna 
skupina naj se vpišejo pri 
predsednikih prosvetnih dru
štev.

Udeležite se polnoštevilno 
tega edinstvenega izleta.

Srce ji je razbijalo.
«Halo, Werner?»
((Brigitte?«
Čutila je, kako je presenečen.
«Zakaj izmišljeno ime?«
«Ker z menoj nisi hotel govoriti.«
«Bil sem zaposlen. Razen tega, da letam za teboj, imam 

tudi kak drug opravek, to menda veš.«
«Vem. Bil si tako zaposlen, da si odšel petnajst minut 

prej, kakor si naročil, naj te pokličem.«
Ni odgovoril.
«Kako je s soboto?«
«Ne morem priti.«
«Oh, ne moreš?«
«Ne, predvsem pa nimam rad trikov. Niti nimam rad 

deklet, ki se podijo za menoj. Žal mi je!»
Nenadoma ji je postalo vse jasno. Torej — konec! uKdaj 

bi pa lahko prišel, Werner?» je še vprašala.
«Sedaj ne. Veš...«
«Werner,» je spregovorila mirno, a odločno, «sedaj me 

dobro poslušaj. Ne moreš me zavreči kot druga dekleta. Zne
bila sem se otroka — zaradi tebe in to si storil ti. Tega ne 
pozabi, Werner. če te ne bo več, bom vse povedala. In to 
pravim ljudem. Prisegam, da bom to storila.«

Srdito se je zasmejal. «Ti boš to naredila, ali ne? A za 
to je v kazenskem zakoniku precej huda kazen.«

«Tudi za več drugih stvari so v kazenskem zakoniku pre
cej hude kazni.«
Potem se ni več smejal, s sovraštvom v glasu je rekel: 
«Ne interesirajo me scene, Brigitte. In najbolje bo, da nehaš 
z grožnjami. Prizadeta boš predvsem ti. če pa je tako, po
tem je za oba najboljše, da se več ne srečava. Tako, zbogom.«

Ko je polagal slušalko, je slišal še tele njene besede: «Ne 
misli, da je to šala, Werner.»

(Nadaljevanje sledi)
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